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Välkommen till Svenska Bridgeförbundets Riksstämma 2023   
 
Under de år som följt pandemin har mycket hänt inom Svenska 
Bridgeförbundet och det är nu dags att samlas, diskutera vad som hänt och 
gemensamt dra upp riktlinjerna för hur vi vill arbeta framgent. 
 
Vi tänker ägna helgen efter själva Riksstämman åt våra viktigaste 
framtidsfrågor, bl a rekrytering (från A till Ö). Dessa frågor samlar vi under det 
nya begreppet ”Bridge-X”, vilket alltså blir huvudtema för årets 
Riksstämmohelg.  
 
Det exakta programmet för riksstämman har du fått i separat fil. Det är 
uppsamling fredag kväll för middag och fria aktiviteter, de med kort resa kan 
välja att ankomma lördag morgon.  
 
Själva Riksstämman äger rum 09.00 – 13.00 lördagen 11 november och digital 
närvaro är möjlig för såväl de delegater som inte kan resa till Örebro (dessa kan 
göra inlägg och vid behov t o m rösta) som andra medlemmar (som kan åhöra). 
Mötet hålls givetvis enligt vedertagen och stadgereglerad dagordning med 
behandling av motioner, val av ny styrelse, nagelfarande av ekonomin, etc. 
 
Stämman åtföljs av diskussioner i olika stationer, ”workshops” där vi diskuterar 
tre av delarna i Bridge-X för att fånga in synpunkter och frågor. Det hela kommer 
sammanfattas före avslutningen vid söndag lunch. 
 
De teman vi diskuterar är vitala för SBF:s framtid, och därför är din närvaro och 
ditt aktiva deltagande mycket viktiga under denna helg! 
 
Varmt välkommen, vi ses i Örebro!  
 
 
 
Martin Löfgren 
Förbundsordförande 
Svenska Bridgeförbundet 
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PROGRAM RIKSSTÄMMOHELG, 10 - 12 NOV, 2023 
BRIDGE X 

SCANDIC VÄST HOTEL | ÖREBRO 

Fredag 10 november 
Eftermiddag  Ankomst, incheckning 
19.00 –  Middag 
20.00 –  Fria aktiviteter 
 
Lördag 11 november 
Morgon  Ankomst för dem som väljer att komma lördag 
08.30 – 09.00  Inlämnande av fullmakter, etc 
09.00 – 11.00  RIKSSTÄMMA, del 1 
11.00 – 11.30  Kaffe 
11.30 – 13.00   RIKSSTÄMMA, del 2   
13.00 – 15.00  Lunch med kort paus 
15.00 – 16.00   Bridge X - allmän presentation med mingel   
16.00 – 17.00    Workshop 1 - KLUBB 
17.00 – 17.30  Kaffe 
17.30 – 18.30  Workshop 2 - REKRYTERING 
18.30 – 19.00  Summering av eftermiddagen 
19.00 –  Middag 
20.00 –   Gemensam aktivitet: Bridgetime 
 
Söndag 12 november 
09.00 – 10.00  Workshop 3 - TÄVLINGAR FÖR ALLA 
10.00 – 11.00  Summering av Bridge X, vad tar vi med oss hem?  
11.00 – 11.30  Kaffe 
11.30 – 12.30  Aktuell information från SBF:s styrelse och kommittéer 
12.30 – 13.00  Summering och avslutning    
13.00 –  Lunch och/eller avresa 
 
 
MME 2023-09-29  
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Dokumentnamn: Föredragningslista_Riksstämman 2023 

Förslag till föredragningslista för 
Svenska Bridgeförbundets Riksstämma i Örebro 2023 
__________________________________________________________________ 
 
1. Upprop, godkännande av fullmakter, fastställande av röstlängd. 
2. Föredragningslistans godkännande. 
3. Val av ordförande vid stämman. 
4. Val av sekreterare vid stämman. 
5. Val av två justeringspersoner att jämte ordföranden justera   
     stämmans protokoll. 
6. Stämmans behöriga utlysande. 
7. Styrelsens verksamhetsberättelser 2021-2022 och 2022-2023. 
8. Resultat- och Balansräkningar 2021-2022 och 2022-2023. 
9. Revisionsberättelser 2021-2022 och 2022-2023. 
10. Ansvarsfrihet för styrelsen. 
11. Ärenden som styrelsen önskar behandlade på stämman.   
12. I stadgeenlig tid inkomna motioner. 
13. Kommittéernas verksamhet och planering. 
14. Styrelsens budget för löpande verksamhetsår, samt förslag till  
       budget för påföljande två verksamhetsår. 
15. Medlemsavgifter för påföljande två verksamhetsår. 
16. Övriga ärenden. 
17. Fastställande av antalet ordinarie styrelseledamöter och  
       suppleanter under kommande mandatperiod. 
18. Val av ordförande i Svenska Bridgeförbundet. 
19. Val av övriga ordinarie styrelseledamöter. 
20. Val av styrelsesuppleant (er) med angivande av inbördes ordning. 
21. Val av revisorer och revisorssuppleanter. 
22. Val av valberedning. 
23. Årets klubbledare. 
24. Jannersten stipendiet. 
25. Riksstämmans avslutande. 
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RIKSSTÄMMA 2023 

- Deltagarförteckning med ombudsnummer - 
FÖRBUNDSSTYRELSEN 

NR NAMN ROLL NOT:
1.	 Martin	Löfgren	 Ordförande	SBF	
2.	 Carl	Ragnarsson	 Ordförande	TK	
3.	 Rickard	Olsson	 Ordförande	ITK		
4.	 Krister	Ahlesved	 Ordförande	UtbK 
5.	 Rolf	Scherdin	 Ekonomiansvarig		
6.	 Birgitta	Lagnell		 Ordförande	SK
7.	 Eva	Abragi	 Ledamot	
8.	 Tor-Björn	Bohman		 Suppleant	
9.	 Mia	Breding	 Suppleant		 	
 
ANSTÄLLD PERSONAL 
 
NR NAMN ROLL NOT:
10.	 Suzanne	Lemborn	 Verksamhetschef	
11.	 Johan	Grönkvist	 Kansli,	ekonomi,	IT,	tävling	
12.	 Micke	Melander	 Kansli,	festival,	rekrytering	
13.	 Carina	Wademark	 Kansli,	webbinfo,	landslag	
14.	 Gunnel	Hahne	 Kansli,	medlem
15.	 Thomas	Winther	 Kansli,	Ruter/BM,	support 
16.	 Björn	Holm	 Kansli,	tävling,	support	  

ÖVRIGA SBF 
 
NR NAMN ROLL NOT:
17.	 Mårten	Gustawsson	 Sakrevisor	
18.	 Peter	Ventura	 Tidningsredaktör	  
19.	 Jerry	Mähler	 Valberedningen	 DIGITALT 
20.	 Peggy	Nyholm	 Funktionär	
  

DISTRIKTSDELEGATER

NR NAMN ROLL NOT: 
21.	 Florence	Fridén	 Bohuslän	-	Dal
22.	 Peter	Johansson		 Dalabridgen	
23.	 Jan-Olof	Henriksson		 Gotland	
24.		Zennica	Hammar	 Gävleborg 
25.	 Anna	Sundqvist	 Gävleborg
26.	 M.	Melchior	Ericson	 Gävleborg 
27.	 Vera	Enbarr	 Gävleborg
6.	 Birgitta	Lagnell	 Göteborg
28.	 Bobbo	Jovic	 Halland	
29.	 Torleif	Hägg	 Halland 
30.	 Bo	Jonsson	 Jämtland-Härjedalen
31.	 Jan	Johansson	 Jönköping
32.	 Per	Jansson	 Medelpad		 DIGITALT
33.	 Lennart	Ekholm	 Mälardalen
34.	 Per-Åke	Jansson	 Mälardalen 
35.		Dan	Wälivaara	 Norrbotten	 DIGITALT
36.	 Anders	Nordberg	 Skåne	
37.	 Gunila	Langius	 Stockholm
38.	 Margareta	Sjöberg	 Stockholm
39.	 Mi	Andrén	 Stockholm 
40.	 Erik	Wall	 Stockholm 
41.	 Roger	Rundkvist	 Sydöstra 
42.	 Kjell	Simonsson	 Uppland
43.	 Lena	Bjur	Erngren	 Uppland 
44.	 Jessica	Zachrisson		 Värmland	-	Dal
45.	 Ann-Charlotte	Nilsson	Västerbotten
46.	 Ann	Ohlsson	 Västergötland	 DIGITALT
19.	 Jerry	Mähler		 Ångermanland	  
47.	 Berith	Jonsson		 Örebro
48.	 Karin	Erlandsson	 Örebro 
49.	 L-M	Gustafsson	 Östra	Mellansvenska
50.	 Arne	Friberg	 Östra	Mellansvenska 
51.	 Else-Maj	Sigfridsson	 Östra	Mellansvenska

ÖVRIGA ANMÄLDA DELTAGARE 
 
NR NAMN ROLL NOT:
24.	 Zennica	Hammar	 Föreslagen	ny	ledamot	
52.	 Rune	Veneke	 Föreslagen	ny	ledamot	
53.	 Stina	Lysebring	 Föreslagen	ny	ledamot	
45.	 Ann-Charlotte	Nilsson	Föreslagen	ny	ledamot 
54.		Roland	Apelgren	 Bridgetime	
55.	 Jens	Apelgren	 Bridgetime	  
56.	 Charlotte	Dedye	 Bridgetime 
57.  Lars-Anders	Callenberg	Medlem 
58.	 Per	Jannersten	 Jannerstenfonden	
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Svenska Bridgeförbundet Röstlängd 2022‐2023
Betalande I‐medlemmar Juniorer  Ständiga  Totalt Röster

Bohuslän‐Dal 625 91 1 1 718 6
Dalabridgen 420 56 13 2 491 5
Gotland 125 20 7 2 154 2
Gävleborg 451 76 5 3 535 6
Göteborg 1445 177 12 4 1638 9
Halland 992 105 39 4 1140 8
Jämtland/Härjedalen 237 3 4 4 248 3
Jönköping 540 41 22 2 605 6
Medelpad 241 36 1 1 279 3
Mälardalen 735 98 2 0 835 7
Norrbotten 221 21 5 1 248 3
Skåne 3182 340 10 11 3543 16
Stockholm 3105 297 66 27 3495 15
Sydöstra 1290 193 10 4 1497 9
Uppland 879 102 60 15 1056 7
Värmland‐Dal 431 50 5 3 489 5
Västerbotten 283 36 8 3 330 4
Västergötland 844 158 6 3 1011 7
Ångermanland 234 51 1 1 287 3
Örebro 690 96 14 10 810 7
Östra Mellansvenska 1379 205 16 11 1611 9
Totalt 18 349 2 246 307 112 21 020 140

Rösträtt vid stämma har ombud, valda på dfbs årsmöten. Med den inskränkningen att samma
 individ inte kan räknas mer än en gång vid upprättande av röstetalsunderlag, äger dfb en röst
för varje påbörjat 100‐tal medlemmar upp t o m fem röster, därefter ytterligare en röst per på‐
börjat 300‐tal medlemmar, enligt slutredovisningen per den 15 juni det år som riksstämma ska 
hållas. 
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VALBEREDNINGENS FÖRSLAG – RIKSSTÄMMA 2023 
 
Valberedningens arbete 
Valberedningen har under den gångna perioden bestått av Dan Nilsson, Robert Bäck och Zennica 
Hammar, med Jerry Mähler som suppleant. Mot slutet av valberedningens arbete (augusti 23) stod 
det klart att de valberedningen önskade att Zennica skulle kandidera som ledamot, varför hon 
omgående avsade sig sitt uppdrag i valberedningen, varvid Jerry Mähler tillträdde som ledamot. Kort 
därefter lämnade även Robert Bäck p.g.a. personliga skäl varför valberedningen mot slutet av 
perioden var två personer, och beslutet om att även tillsätta en suppleant visade sig klokt.  
 
Mötespresidium 
Valberedning föreslår riksstämman besluta att till ordförande för riksstämman välja Peggy Nyholm.  
 
Valberedningen föreslår riksstämman besluta att till sekreterare för riksstämman välja Suzanne 
Lemborn.  
 
Förbundsstyrelse Svenska Bridgeförbundet 
Valberedningen föreslår vidare riksstämman besluta om följande styrelse för Svenska 
Bridgeförbundet för verksamhetsåren 2023-2024 och 2024-2025.  
 
Förbundsordförande  
Martin Löfgren   omval 
 
Ordinarie ledamöter  
Carl Ragnarsson   omval 
Rickard Olsson   omval 
Krister Ahlesved   omval 
Birgitta Lagnell   omval 
Mia Breding    nyval, tidigare suppleant 
Zennica Hammar  nyval 
Rune Veneke    nyval 
 
Suppleanter 
Stina Lysebring   nyval 
Ann-Charlotte Nilsson   nyval 
 
Sakrevisorer 
Mårten Gustawsson  omval 
Börje Dahlberg  omval 
 
Valberedningen 2023-09-13 
 
Dan Nilsson och Jerry Mähler 
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Datum: 2022-11-28 
Senast sparad: MME 
Dok. namn: Kallelse_riksstämma_2023 

       
                        Örebro 2022-11-28 

 
KALLELSE TILL RIKSSTÄMMA 2023 
  
Härmed kallas valda ombud, styrelseledamöter, press, medlemmar och övriga 
intresserade till Svenska Bridgeförbundets Riksstämma. Riksstämman äger rum på 
Scandic Hotel Väst i Örebro den 11 november 2023.  
 
Alla handlingar som berör Riksstämman kommer att skickas ut i två omgångar. Det 
första utskicket senast den 15 september och det andra senast den 10 oktober. Dessa 
samlas och publiceras varefter de blir klara på www.svenskbridge.se/riksstämman-2023.  
 
Vi vill också påminna om att motioner jämte yttranden på dessa från distriktsförbunden 
skall vara Bridgeförbundet tillhanda senast den 1 september. Kom också ihåg att 
nomineringar till årets klubbledare ska vara inlämnade till mk@svenskbridge.se senast 
den 30 juni 2023.   
 
SBF återkommer under våren med detaljer om program efter/i anslutning till 
Riksstämman, men redan nu kan vi avisera att det blir ”Riksstämmohelg” som för de 
flesta innebär ankomst fredag 10:e november och hemresa söndag 12 november, själva 
årsmöteshandlingarna kommer dock äga rum under lördagen den 11:e.  
 
Med vänliga hälsningar, 
 
 
Micke Melander 
Svenska Bridgeförbundet 
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Det svenska damlaget som försvarade sin VM-titel vid mästerskapen i Salsomaggiore under april 2022. Från vänster: Tobias Törnqvist (NPC), 
Louise Hallqvist, Sanna Clementsson, Jessica Larsson, Emma Övelius, Carina Wademark (Coach), Kathrine Bertheau och Ylva Johansson. Foto: WBF, 
Claudio Fossati.
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2021-2022

SID 3

1. ORGANISATION

Förändringar av vikt:
• I november var det riksstämma som beslutade om en ny styrelse att  leda förbundet, varvid det blev en ny 
   besätt ning som även påverkade en del av de kommitt éer som fi nns.
• Micael Svensson slutade på kansliet december 2021 och ersatt es av Björn Holm. Q4 2021.
• Styrelsen återstartade Rekryteringskedjan och SOS Junior varvid Sigrid Svensson anställdes. Q4 2021.
• Björn Ohlsson var anställd under jan-mars på kansliet men slutade på egen begäran innan programme-
   ringsprojektet var slutf ört.

ORDFÖRANDE

Martin LÖFGREN

VICE 
ORDFÖRANDE

Carl RAGNARSSON

ÖVRIGA ORDINARIE
LEDAMÖTER
Eva ABRAGI

Krister AHLESVED 
Linnea EDLUND 
Birgitta LAGNELL 
Rickard OLSSON 
Rolf SCHERDIN

SAKREVISOR
Mårten GUSTAWSSON

ITK

Rickard OLSSON

LK

Jan Eric LARSSON

UK

Martin LÖFGREN

MK

Martin LÖFGREN

DN 
ITK 
JK 
LK 
MK 
TK 
UK
UtbK

Disciplinnämnden 
IT-Kommittén 
Juniorkommittén 
Lagkommissionen
Medlemskommittén 
Tävlingskommittén 
Uttagningskommittén 
Utbildningskommittén

VERKSAMHETS-
CHEF

Suzanne LEMBORN

JK

Eva ABRAGI

DN

Andreas 
WESTMAN

ÖREBROKONTOR

Johan GRÖNKVIST
Gunnel HAHNE 1)

Björn HOLM 2)

Micke MELANDER 
Sigrid SVENSSON 1)

Carina WADEMARK 1)

Thomas WINTHER

1) 50%
2) 60%

STYRELSE /
FÖRTROENDE-

VALDA

ANSTÄLLDA

Organisation
2022-aug

KOMMITTÉER

TK

Carl RAGNARSSON

UtbK

Krister AHLESVED

SUPPLEANTER
Tor-Björn BOHMAN 

Mia BREDING

Arbetsutskott (AU)
Martin Löfgren
Carl Ragnarsson 
Rolf Scherdin

2021-09-01

2022-08-31

DocuSign Envelope ID: 8D036CFF-CD4A-4AB5-824F-637AF19067B2
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2. ALLMÄNT
Verksamhetsåret 2021-22 såg inte den lättnad i 
covid 19-pandemin som vi hoppats på, en liten ned-
gång av smittspridningen i början av hösten förbyt-
tes i stark ökning med de nya omikronvarianterna. 
För SBF innebar det en fortsatt låg spelaktivitet live.

Till skillnad från föregående verksamhetsår genom-
fördes dock SM-kval i samtliga klasser, Allsvenskan 
genomfördes live och likaså Svenska Cupen och SM-
lag. I augusti 2022 genomfördes dessutom Bridge-
festivalen för första gången live sedan 2019.

Projekten ”Rekryteringskedjan” och ”SOS Junior” 
återväcktes tillsammans med nyrekryteringar men 
aktiviteten i dessa projekt har tyvärr varit låg. 

Ett medlemsantalstapp har kunnat konstateras, om 
än i betydligt mindre omfattning än vid starten av 
närmast föregående verksamhetsår. En bidragande 
faktor är att kursverksamheten inte kommit igång på 
allvar efter pandemin.

För att främja livespel genomfördes ”LiveBridge 
Cup” med klubbkvalificering och slutspel under 
Bridgefestivalen.

Under Riksstämman 2021 omvaldes stora delar av 
förbundsstyrelsen medan tre nya namn kom in. En 
budget fastställdes med osäkra inkomster men en 
kontrollerad kostnadsbild, och mot slutet av verk-
samhetsåret kan konstateras att kostnaderna har 
kunnat hållas under kontroll medan intäkterna varit 
betydligt lägre än före pandemin.

Bridgelärarutbildningar har sjösatts, ett projekt att 
förnya Klubbfunktionärsutbildningen har igångsatts, 
förberedelser för projekt ”MiniBridge Cup” har 
utförts. 

På den internationella arenan visade ånyo vårt 
damlandslag sin fantastiska klass genom att försva-
ra sitt VM-guld och följa upp med silver i EM. Även 
veteranerna lyckades gå till slutspel i VM och genom 
bronsmedalj i EM, liksom damerna kvalificera sig till 
nästkommande VM i augusti 2023. 

Tack vare utnyttjande av landslagsfond och omfat-
tande statligt (omställnings-)stöd kan SBF visa på en 
vinst, emedan själva verksamheten dessvärre gått 
mer än en miljon kr minus. 

Ur tidigare målsättningar arbetade styrelsen fram 
embryot till en strategi för Svenska Bridgeförbundet, 
som diskuterades under Riksstämmohelgen och som 
fastställdes under våren 2022. 

Samtliga dessa punkter belyses vidare i kommitté- 
ernas berättelser och/eller RS-handlingarna.

PERSONAL/VERKSAMHET

Medlemstal
SBF hade vid verksamhetsårets början (210901) 20 
477 medlemmar. Av dessa var 19 206 betalande, 
857 I-medlemmar, 117 ständiga och 297 juniorer. 
Vid årets slut kunde 18 791 betalande noteras, 1 
989 I-medlemmar, 117 ständiga och 331 juniorer. 
En total om 21 228 medlemmar visar därmed en 
ökning med 751 medlemmar. Tyvärr en ytterligare 
minskad intäkt då vi tappat betalande medlemmar, 
men positiv ökning av I-medlemmar från föregående 
år ger ändå hopp om framtiden. Det visar att nyre-
kryteringen under våren tagit fart igen. Från nov- 
ember anställdes en projektledare på halvtid igen 
(som legat i dvala under pandemin), för att åter- 
uppta arbetet med att driva förbundets rekryte-
ringsprojekt, och stödja klubbar/distrikt i deras 
insatser i nyrekrytering.

Stor kraft lades även organisatoriskt under maj-juni 
2021 för att stödja klubbar och distrikt till att återgå 
till sin live-verksamhet igen (bl.a. LiveBridge- 
projektet). Tyvärr slog omikron till mitt i uppstart- 
erna under hösten och lamslog verksamheten en 
andra gång, som gjorde uppgiften svårare. När pan-
demin släppte våren 2022 var klubbarna dock väl 
förberedda och vi noterade ett större inflöde än nor-
malt vad gäller I-medlemmar under en vårsäsong. 

Kontakter som togs personligen av klubbfunktion- 
ärer för att bjuda tillbaka de medlemmar man  
tidigare haft i sin verksamhet, och förbundets ut-
skick med budskapet ”vi saknar dig” visade sig ha en 
märkbar positiv effekt. 

Verksamheten/Ekonomi
Vid verksamhetsårets början fanns goda förhopp-
ningar om att pandemin lidit mot sitt slut och åter-
gång till normala livearrangemang som exempelvis 
Allsvenskan, Svenska Cupen, SM-kval etc. plan- 
erades och genomfördes. Då anmälan till dessa ar-
rangemang gjordes främst under våren, när  
restriktioner fortfarande fanns, och en osäkerhet om 
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framtiden rådde, kan vi notera ett märkbart minskat 
intresse av deltagande än före pandemin. Kostna-
derna för genomförandet av live-arrangemangen 
har varit svåra att påverka (vissa avtal har omför-
handlats), och intäkterna till dessa har varit lägre än 
tidigare. 

Minskade intäkter från medlemsavgifter i kombina-
tion med minskade spelintäkter från klubbar/distrikt 
samt vikande intresse för förbundsarrangemang 
kompenserar inte den strikta styrning som pågått för 
att hålla kostnader nere. De minskade intäkterna är 
en orosfaktor som gör att ytterligare åtgärder  
behöver vidtas. Både genom en än striktare budget 
för arrangemangen, men framför allt för att  
motivera till ett större intresse för deltagande. 

Personal
De anställdas tjänster har efter en behovsinvente-
ring, som gjordes under våren 2021, anpassats till 
en stram budget. Då korttidsarbete inte längre var 
möjligt att söka från hösten 2021, resulterade det i 
att en heltidstjänst minskades till 60%, och en deltid 
på 75% minskades till 50%, från 1 oktober. Detta för 
att möjliggöra en nyanställning på 50% för mer avan-
cerat IT-arbete i första hand under en tidsbegränsad 
period under våren. Denna minskning av tjänster 
har i perioder under året varit kännbar, då vi fortsatt 
försöker upprätthålla samma kvalité på vår service i 
en verksamhet där alla våra arrangemang (inklusive 
landslagsuppdrag) åter ska vara helt igång.

Förbundet har tidigare haft en IT-kompetens inom 
den egna personalstaben, men saknar den nu, vilket 
innebär att vi oftare får anlita externa IT-konsulter 
än vi önskar. Den planerade nyrekryteringen av 
IT-kompetens till personalstaben genomfördes och 
startade i mitten av januari, men tyvärr avslutades 
den anställning på egen begäran i förtid (sista mars). 
Vår plattform/system visade sig vara för olik de 
system den nyanställde tidigare hade arbetat med, 
och eftersom inlärningsperioden då beräknades 
ta mer tid än planerat, avslutades anställningen i 
samförstånd. Behovet av IT-kompetens inom vår 
egen personalstab finns fortfarande kvar, och när 
ekonomin tillåter kommer denna bemanningsfråga 
att aktualiseras igen. 

3. EKONOMI
Den budget som fastställdes vid Riksstämman 2021 
visade på ett beräknat nollresultat för verksamhets-
året 2021-2022.  
 
Covidpandemin, i form av omikronvarianten,  
blossade upp igen i slutet på 2021, vilket fick till följd 
att många klubbar försenades i sin återstart och 
lamslog de som redan kommit igång. Den återhämt-
ning som vi förväntat oss under året förbyttes till en 
ny nedgång i verksamheten. 
 
Det har naturligtvis påverkat ekonomin och vi såg 
länge ut att gå mot ett besvärande underskott. 
Glädjande nog har vi dock fått ett statligt omställ-
ningsstöd på 802 tkr som ersättning för minskad 
omsättning. Därutöver avser vi att ta landslags- 
fonden i anspråk med 700 tkr för att täcka landslags- 
kostnader och därigenom kunna redovisa ett  
resultat på 6 420 kr. Viktigt att notera här är att 
dessa poster är av engångskaraktär. Det innebär att 
den “grundläggande” verksamheten måste ge ett 
bättre resultat kommande år. 

Vi har minskat antalet medlemmar med 400 relativt 
föregående år vilket är lika med cirka 100 tkr i pengar. 
Spelavgifterna har ökat och uppgår nu till 2 512 
tkr vilket är en kraftig ökning men ändå ligger cirka 
7-800 tkr lägre än åren före pandemin. Deltagar- 
antalet i förbundstävlingar som Allsvenskan, Svenska 
Cupen och SM-kvaltävlingar har minskat kraftigt och 
påverkat ekonomin negativt för dessa tävlingar. 

Festivalen kunde i år genomföras, till mångas glädje, 
efter två års uppehåll. Deltagarantalet blev 73.6% 
jämfört med senaste festivalen. Resultatet kunde 
noteras till ett underskott om 6500 kr. 
 
På kostnadssidan ligger vi till och med något un-
der budget. Det finns även här en viss koppling till 
pandemieffekter men beror framför allt på en strikt 
kostnadskontroll. Det finns ingen kostnadspost som 
sticker ut på ett avvikande sätt. 

Resultatet för året blir tillfredställande. Vi måste 
dock vara medvetna om att det “räddats” av det 
statliga omställningsstödet och ianspråktagandet av 
landslagsfonden. Det gör att om vi kommande år ska 
ha ett resultat i balans måste intäkterna öka eller 
kostnaderna minska. Mer om detta i budgetavsnit-
tet. 

DocuSign Envelope ID: 8D036CFF-CD4A-4AB5-824F-637AF19067B2



SID 16

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2021-2022

SID 6

Förbundets egna kapital har ökat marginellt under 
året och uppgår nu till 2 496 tkr, exklusive fonder/ 
avsättningar.  

De fonder/avsättningar som förbundet disponerar är 
följande: 
 
Landslagsfonden  271 tkr 
Juniorfonden   748 tkr 
Göranssonfonden  214 tkr 
Jannes fond   84 tkr 
 
Fullständig information om ekonomi finns i årsredo-
visningen. 
 

 

4. TÄVLINGSKOMMITTÉN (TK)
TK har under verksamhetsåret bestått av:
 
Carl Ragnarsson, Linköping, ordförande
Tommy Andersson, Uppsala
Zennica Hammar, Bergsjö
Henrik Johansson, Tvååker
Anders Landmark, Luleå
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Johan Grönkvist *, Örebro
Carina Wademark *, Stockholm
Thomas Winther *, Sölvesborg

*) SBF-anställd

Adjungerad:
Jan-Eric Larsson (Lagkommissionen), Lund

Allmänt
Carl Ragnarsson och Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för den årliga översynen av SBF:s 
traditionella tävlingsbestämmelser (Allsvenskan, 
Mästarpoäng, Svenska Cupen, Svenska Mästerskap 
samt Generellt regelverk för tävlingar i Svenska 
Bridgeförbundet), medan Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för regelverken för onlinespel. 
 
Verksamhetsåret inleddes trevande beträffande 
livespel, eftersom pandemin fortsatt höll verksam-
heten i sitt grepp. Således spelades t.ex. den första 
omgången av det allsvenska divisionsspelet med s.k. 
bordskryss och där ”hålla avstånd till andra spelare” 
var ett krav.
 
TL Steg 3-utbildningen genomfördes live i januari 
2022 och där Scandic Väst i Örebro som vanligt var 
skådeplats. Också detta arrangemang omgärdades 
naturligt nog av betydligt hårdare restriktioner än 
tidigare upplagor p.g.a. pandemin. Efter ett antal 
sena avhopp stannade deltagarsiffran vid 13, varav 
åtta hade siktet inställt på att nå upp till kravnivån 
för Steg 3-licens, medan övriga fem var där för att 
förstärka sina kunskaper sin Steg 3-licens. 

Huvudansvaret för TL Steg 3-utbildningens genom-
förande ligger hos TK-ordföranden. Henrik Johans-
son och Ryszard Sliwinski stod för föreläsningarna 
och, tillsammans med TK-ordföranden och Thomas 
Winther, för genomförandet av de praktiska övningarna 
(de s.k. simuleringarna).
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Kansliet ansvarar, på uppdrag av TK, för Allsvenskans 
serieindelning och organisation, så också för All-
svenskan 2021. 
 
Kansliet ansvarar, också på uppdrag av TK, för semi-
finalplatsindelningen och organisationen i SM Lag. 
SM Lag semifinal återgick till normalläge våren 2022, 
d.v.s. spelades live på tio orter runt om i landet.
 
Carina Wademark har varit TK:s sekreterare och 
kontaktperson mellan de anställda och övriga  
kommittéledamöter.
 
TK har under verksamhetsåret haft tre möten, alla 
digitala, och därutöver ett antal korrespondensmejl.

Allsvenskan
P.g.a. pandemin kunde inte alla serier fyllas, varför 
några pooler kom att spelas med färre antal lag än 
normalt. Första omgången spelades, som tidigare 
nämnts, med bordskryss tvärs över spelbordet, 
medan övriga omgångar genomfördes utan sådana. 

Elitserien och Superettan spelades under ett och 
samma tak på Scandic Väst i Örebro; en omgång i 
september och den avslutande i oktober. Serierna 
spelades med gemensamma givar och dito tävlings-
ledning, Running Scores via SwanGames och, från 
Elitserien, BBO-sändning från en match per rond. 

Svenska mästerskap – pardisciplinerna 
Också 2022 års distriktskval till SM-tävlingarna på-
verkades i efterdyningarna av pandemin. På de fles-
ta håll sågs en markant nedgång jämfört med 2019, 
året före pandemin – se översiktstabell på sidan 8. 
 
Främst till SM Par Open hade ett antal distrikt svårt 
att fylla sina tilldelade semifinalplatser. För att försö-
ka tillgodose såväl de spelare som av olika skäl inte 
haft möjlighet att kvalspela till SM Par Open som 
att också fylla upp några av de många vakanserna i 
semifinalen, beslöt TK att arrangera en Sista Chan-
sen-tävling online på RealBridge. Anslutningen var 
inte särskilt stor, 12 par, varav maximalt sex skulle 
kunna få spela semifinal under Bridgefestivalen 
2022.
 
Slutnoteringen i semifinalen blev 156 par, att jämfö-
ra med normala 170. Finalen bestod som tidigare år 
av 52 par. 

Resultat
SM Par Dam:     
1. Ylva Pyykkö – Lena Johansson
2. Ida Grönkvist – Klara Gustafsson
3.Maria Grönkvist – Catharina Ahlesved 
 
SM Par Mixed:    
1. Ylva Strandberg – Tore Stormo    
2. Lena Johansson – Leif Johansson
3. Pernilla Andreasson – Kjell Carlsson
 
SM Par Nybörjare:   
1. Bert Oscarsson – Anders Widman
2. Sten Granath – Henrik Jonsson
3. Lars Sjödin – Lars Lundmark
 
SM Par Open:     
1. Peter Bertheau – Mikael Rimstedt
2. Simon Bech – Christer Bech 
3. Olle Wademark – Daniel Eriksson
 
SM Par Veteran:
1. Kalle Aldeborg – Kent Karlsson
2. Göran Selldén – Göte Berntsson
3. Allan Christensen – Christer Gällström

Svenska mästerskap – lagdisciplinerna 
Direktfinalen i SM Lag Mixed spelades under Falken- 
bergsveckan och dess motsvarighet Lag Veteran 
under Bridgefestivalen.
 
SM Lag Mixed  
Mixed lag samlade 19 lag och där lag MFF till slut 
stod som segrare:
1. Suzanne Lemborn, Tatiana Trendafilova, Jan  
    Becklén, Fredrik Jarlvik.
2. Gullvi Högberg, Patricia Kronbäck, Sören  
    Lennartsson, Pär Ol-Mårs.
3. Nina Isetorp, Lena Petersen, Robert Bäck, Carl Ek.
 
SM Lag Veteran  
Veteran lag samlade 29 lag, drygt 40 % minskning 
jämfört med motsvarande mästerskap under Bridge-
festivalen 2019. Mångfaldiga svenska mästarna i lag 
Fem tillsammans knep ännu en guldmedalj:
1. Sven-Åke Bjerregaard, Christer Bjäring, Tommy  
    Gullberg, Anders Morath, Johnny Östberg.
2. Göte Berntsson, Göran Selldén, Henrik Wegnelius,    
     Björn Wenneberg.
3. Mart Altmäe, Urban Finnsson, Pär Ol-Mårs,  
     B-G Olofsson, Anders Sjöstedt.
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SM Lag Open  
Öppna SM Lag genomfördes på traditionellt sätt, 
med tio semifinaler om sex lag i vardera och däref-
ter final under Kristi Himmelsfärdshelgen med tio 
lag. Finalen spelades, som tidigare år, på Scandic 
Väst i Örebro, och där Henrik Johansson och Linus 
Jorner var tävlingsledare, medan Tomas Brenning 
såg till att all teknik och resultatrapportering, som 
alltid, fungerade perfekt. Finalen blev till en riktig 
nagelbitare och när slutsignalen ljöd hade Anders 
Morath och Tommy Gullberg, assisterade av sina 
lika välspelande lagkamrater, bärgat ännu ett SM-
guld att lägga till den långa rad som inleddes redan i 
slutet av 1960-talet! 
 
1. Katrineföljarna 
Katrine Bertheau (k), Sven-Åke Bjerregaard, Tommy 
Gullberg, Mårten Gustawsson, Anders Morath och 
Johnny Östberg. 

2. Ebenius Crew  
Leif Bremark (k), Dennis Bilde, Simon Hult, Fredrik   
Nyström, Frederic Wrang.
 
3. Skalman  
Krister Ahlesved (k), Ida Grönkvist, Mikael Grönkvist,  
Per-Erik Malmström, Johan Säfsten, Niklas Warne.

Svenska Cupen 2021
Svenska Cupen 2021 såg 173 lag på startlinjen, vilka 
efter ett antal omgångar reducerats till de 16 som 
hade slutspelet på Bridgens Hus i Uppsala att se 
fram emot i november 2021. Årets upplaga kunde 
alltså spelas live och efterhand som cupronderna 
avverkades stod till slut två välmeriterade lag mot 
varandra i finalen: Skalman och Banjanas. Skalman 
ledde till synes ”betryggande” inför sista segmen-
tet, 157-113, men Banjanas kom starkt. Emellertid 
räckte inte 45-17 riktigt hela vägen fram, varmed 
Skalman kunde pusta ut. 174-158.
 
Skalman  
Krister Ahlesved, Ida Grönkvist, Mikael Grönkvist, 
Per-Erik Malmström, Johan Säfsten och Niklas Warne.
 
Banjanas 
Jan Andersson, Mikael Lindblom, Jan Selberg och 
Olle Wademark.

LiveBridge Cup 
LiveBridge Cup var en nyinrättad riksomfattande 
tävling som, precis som namnet antyder, tog sikte på 
att stimulera spelare att återvända till livespel i sina 
klubbar efter pandemin. Efter kvalspel på klubbnivå 
utkristalliserades sedan ett finalfält, som stannade 
vid 47 par, som hade att spela 40 brickor under  

Statistik – starter i SM‐tävlingar och i Allsvenskan div 4 
 

 2021‐22  2020‐21  2019‐20  2018‐19  2017‐18  2016‐17  2015‐16 
SM Par Veteran  447 195 5) 639 1) 683 654 612 646 
SM Par Dam  239    109 330 1) 361 373 379 371 
SM Par Mixed  449 206 6) 647 1) 660 691 753 783 
SM Par Open  521    175 318 2) 1100 969 1126 1220 
SM Par Nybörjare  194      26 – 3) 242 222 207 266 
SM Lag Mixed  19 – – 22 – – – 
SM Lag Veteran  29 – 7) – 4) 51 49 51 51 
SM Lag Open  232    167 376 347 336 320 351 
Allsvenskan div 4  123  – 8) 155 167 182 207 200 

 
Noteringar med anledning av covid-19-pandemin: 
1)  Något eller några dfb hann inte spela sitt DM före pandemin. 
2)  Merparten dfb hann inte spela DM Par Open före pandemin. 
3)  Nybörjarträffen (kvalet till SM Par Nybörjare) avlystes helt. 
4)  SM Lag Veteran avlystes helt, då ingen Bridgefestival arrangerades 2020. 
5)  Varav 14 via Sista Chansen. 
6)  Varav 13 via Sista Chansen. 
7)  Inställd p.g.a. för lågt deltagarantal. 
8)  Inställd då ingen nationell allsvenska spelades 2020 och ingen upp- och nedflyttning därmed aktuell. 
 
 
Svenska Cupen 2021 
Svenska Cupen 2021 såg 173 lag på startlinjen, vilka efter ett antal omgångar reducerats till 
de 16 som hade slutspelet på Bridgens Hus i Uppsala att se fram emot i november 2021. 
Årets upplaga kunde alltså spelas live och efterhand som cupronderna avverkades stod till 
slut två välmeriterade lag mot varandra i finalen: Skalman och Banjanas. Skalman ledde till 
synes ”betryggande” inför sista segmentet, 157-113, men Banjanas kom starkt. Emellertid 
räckte inte 45-17 riktigt hela vägen fram, varmed Skalman kunde pusta ut. 174-158. 

I det segrande laget ingick: Krister Ahlesved, Ida Grönkvist, Mikael Grönkvist, Per-Erik 
Malmström, Johan Säfsten och Niklas Warne. 

Tvåa blev Banjanas med besättningen: Jan Andersson, Mikael Lindblom, Jan Selberg och Olle 
Wademark. 

 

LiveBridge Cup  
LiveBridge Cup var en nyinrättad riksomfattande tävling som, precis som namnet antyder, 
tog sikte på att stimulera spelare att återvända till livespel i sina klubbar efter pandemin. 
Efter kvalspel på klubbnivå utkristalliserades sedan ett finalfält, som stannade vid 47 par, 
som hade att spela 40 brickor under Bridgefestivalen 2022. Kvaltävlingarna skulle spelas med 
handikapp, medan finalen – som spelades med silvertävling – genomfördes som scratch-
tävling. Bäst i finalen blev Sabina Sahlin-Tommy Johansson, Laholms BK, före Lennart 
Asplund-Markus Hedström, Solstabridgen/Åmåls BS, och Margot Sivelind-Filip Asplund 
Sivelind som trea. 
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Bridgefestivalen 2022. Kvaltävlingarna skulle spelas 
med handikapp, medan finalen – som spelades med 
silvertävling – genomfördes som scratch-tävling. 
Bäst i finalen blev Sabina Sahlin - Tommy Johansson, 
Laholms BK, före Lennart Asplund - Markus Hed-
ström, Solstabridgen/Åmåls BS, och Margot Sivelind - 
Filip Asplund Sivelind som trea.

Simultantävlingar  
Simultantävlingar arrangerades såväl dagtid som 
kvällstid under verksamhetsåret. Också simultan-
tävlingarna påverkades starkt av efterdyningarna 
av pandemin, med betydligt lägre deltagarsiffror än 
normalt.

DTL-träff digitalt
I augusti 2022 genomfördes åter Distriktstävlings-
ledarträffen (DTL-träffen) i digitalt format, en modell 
som inte utan framgång provades i samma månad 
2021 p.g.a. pandemin. Den digitala varianten bespa-
rar såväl deltagarna som SBF både restid och kostna-
der som en live-träff innebär. 

DTL-träffen hölls på Teams och nästan alla av SBF:s 
distriktsförbund fanns representerade. Huvudpunk-
terna vid årets upplaga var:
 
• MiniBridge Cup
Linnea Edlund presenterade i korthet dels vad mi-
nibridge är, dels upplägget av den MiniBridge Cup 
som kommer att spelas under 2022/2023. Deltagar-
na uppmanades att propagera starkt för minibridge i 
sitt distrikts klubbar, att arrangera minibridgeuppvis-
ningar inför höstens kurser och, inte minst, rekrytera 
deltagare till cupen. Linneas presentations finns att 
ta del av på:
www.svenskbridge.se/sites/default/files/official_documents/mbcpres.pdf 

•  SM Par HCP 30+  
En för verksamhetsåret 2022/2023 nyinrättad 
SM-disciplin med syftet att försöka öka intresset för 
DM/SM-tävlingar bland spelare med handikappvär-
de 30 och högre. Disciplinen införs på försök som 
ett resultat av tidigare inspel från distrikten (vid 
bl.a. workshops i anslutning till riksstämman) där 
man flaggat för att det blivit allt svårare att få denna 
kategori spelare att ställa upp i t.ex. SM Par Open, 
då de känner sig mest utgöra ett slags ”utfyllnad” i 
tävlingen. Det finns så att säga inget ”in it for us” i 
tävlingen, ens på distriktsnivå.

Till SM Par HCP 30+ arrangerar distrikten kvalspel 
till SM, antingen som direkt DM-final eller med 

klubbkval som föregår DM-finalen. Samtliga etapper 
av tävlingen ska spelas med handikappberäkning 
och det är slutresultatet med handikapp som utgör 
grund för vidare avancemang. Komplett regelverk 
kommer att finnas i tävlingsbestämmelserna för 
svenska mästerskap 2022/2023 och beslut fattas 
under senare delen av augusti 2022 om mästarpo-
ängprinciper för dessa tävlingar.

• Mentorssimultan  
Mentorsimultantävlingar införs på försök utifrån 
inspel från Utbildningskommittén. Avsikten är att 
försöka stimulera också spelare med högre han-
dikapp att våga sig på att delta i simultantävlingar. 
Grundidén är att spelare med spelhandikapp 45 
eller högre spelar i par med en rutinerad spelare och 
att inget par i startfältet får bestå av två spelare som 
har handikappvärde lägre än 45.

Det har visat sig svårt att få rutinerade spelare att 
ställa upp i tävlingar tillsammans med en mindre 
rutinerad som partner. En tävling där alla spelar med 
en mindre rutinerad, skulle eventuellt kunna möj-
liggöra detta. Under verksamhetsåret 2022/2023 
införs en sådan tävling per månad. Utvärdering 
kommer att ske fortlöpande huruvida detta är en 
framkomlig modell.

• Fair Play  
Fair Play-system kommer att införas den 1 septem-
ber 2023, då att ersätta det nuvarande ”anmälan av 
avvikande händelser och beteenden”. Fair Play-sys-
temet är i grunden baserat på den av det israeliska 
bridgeförbundet framtagna applikationen och som 
även implementerats av det norska bridgeförbun-
det. 

TL Steg 3-utbildningen
TL Steg 3 genomfördes i januari 2022 och där, som 
tidigare nämnts, 13 deltagare kom till start, va-
rav åtta för att försöka ta sin licens. Fyra lyckades, 
nämligen Marianne Melchior Ericson (Skutskärs BK), 
Anders Nordberg (BK Bridgehuset), Björn Ohlsson 
(Sölvesborgs BK) och Dan Wälivaara (Älvsby BK).
 
Kursledningen bestod av: Henrik Johansson, Carl 
Ragnarsson, Ryszard Sliwinski och Thomas Winther.

Utnämning
Henrik Johansson (BK Albrekts) har under verksam-
hetsåret av EBL uppgraderats från EBL Tournament 
Director till Assistant Chief Tournament Director.
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Beslut i korthet under verksamhetsåret
Förutom vad som nämnts under föregående punk-
ter, har bland annat följande beslut fattats under 
verksamhetsåret 2021/2022:
1. Allsvenskans Elitserie/Superetta samt SM Lag  
 final. Vid spel med skärmar är speltiden 100 min  
 per segment om 12 brickor; 15 minuters paus  
 mellan segment (undantaget lunch- och middags- 
 pauser). 

2. Gemensam IAF i Elitserien+Superettan. 

3. Allsvenskan omgång 1 hösten 2021. Beslöts att  
 inga matcher tillåts spelas online, även om båda  
 lagen skulle vara överens. Vidare ska omgången  
 spelas med bordskryss.  

4. Allsvenska sammandrag 2021 som p.g.a. pande- 
 min inte blir fulltaliga riskerar att inte kunna täcka  
 sina arrangörskostnader eftersom de bordsavgif- 
 terna totalt sett blir mindre. Heat som kan påvisa  
 att arrangemanget går med förlust enkom som  
 en direkt följd av detta, kan ansöka om bidrag via  
 kansliet. 

5. Kontroll av systemdeklarationer i Elitserien och  
 Superettan. Några par sänder in sina deklara- 
 tioner väldigt sent, vilket riskerar att medföra att  
 deklarationen inte hinner kontrolleras i tid. På- 
 minnelse ska gå ut till lag vars par riskerar att dra  
 över deadline.
 
6. Ett antal lag lämnade p.g.a. pandemin återbud till  
 allsvenskan div 2 och 3 år 2021 mycket sent. TK  
 beslöt, just p.g.a. att pandemin skapat oro för  
 spel live trots bordskryss, att sådana lag slipper  
 betala böter, men måste fortsatt erlägga startav- 
 giften för serien ifråga.
 
7. Det flyttade 2022 års Öppna VM i Wroclaw  
 kommer att kollidera med första omgången av  
 allsvenskans div 3, Superettan och Elitserien. Den  
 allsvenska omgången flyttas för samtliga dessa  
 serier till helgen 9-11 september.
 
8. SM Lag semifinal 2022 spelas live på traditionellt  
 sett, såvida inte pandemisituationen omöjliggör  
 det, då den istället spelas online.
 
9. SM Lag Mixed 2022 spelas under Falkenbergs- 
 veckan.
 

10. SBF avstår deltagande vid EBL:s TD Workshops  
 25-28 november 2021 av ekonomiska skäl,
 
11. Utifrån önskemål från några distrikt, beslöts  
 sista-datum för speldag i allsvenskan div 4 våren  
 2022 skjutas fram, från 23 januari till 28 februari  
 2022. Skäl: pandemisituationen.
 
12. TL för sammandragen i Elitserien, Superettan,  
 division2 måste planeras in i god tid före sam- 
 mandragen hösten 2022. Dessutom ska en s.k.  
 reviewer utses för respektive allsvenska helg.
 
13. Startavgiften för allsvenskan div 4 höjs till 400  
 kr/lag och för division 3 till 1400 kr/lag fr.o.m.  
 2022 års allsvenska.
 
14. Distriktsförbunden äger rätt att under verksam- 
 hetsåret 2021/2022 spela sina pardiscipliners  
 SM-kval online, men i så fall endast på spelplatt 
 formen RealBridge.
 
15. SM-kval i lagdisciplinerna under verksamhets- 
 året 2021/2022 tillåts spelas online om distrikts- 
 förbundet så beslutar. I så fall gäller, att matcher  
 som lagen själva kommer överens om spel- 
 datum och -tid för, får spelas på endera BBO  
 eller RealBridge, medan matcher som ingår i en  
 serie med flera matcher samma speldag endast  
 får spelas på RealBridge.
 
16. Semifinalen i SM Lag Open 9-10 april 2022   
 kolliderar med det sent flyttade VM Lag som  
 slutar den 9 april. Då inga lämpliga datum finns  
 att flytta semifinalen till, beslöts att bevilja  
 dispens för de lag som har spelare som deltar i  
 VM att få ta in reserv för sådan(a) spelare  
 enkom i semifinalen. Reserven ska i övrigt upp- 
 fylla villkoren för deltagande (t.ex. får inte ha  
 spelat i annat lag i SM-kvalet).
 
17. Nytt utbildningsmaterialet till TL Steg 2 har  
 tagits fram av TK. Finns att rekvirera från kansliet.
 
18. Ett stort behov av Ruter-utbildningar på klubb-  
 och distriktsnivå finns. Bl.a. Gävleborgs BF har  
 haft en utbildning med eget framtaget material.  
 SBF får tillgång till materialet som utgångspunkt  
 för att ta fram ett eget utbildningsmaterial.
 
19. Mästarpoäng i Minibridge-tävlingar. Beslöts att  
   dessa tävlingar inte ska generera mp i någon form.
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 framtida nytt upplägg av slutspelet i SM Lag.  
 Hänsyn måste tas till såväl geografi som ekonomi  
 därvidlag. Ett nytt upplägg kan träda ikraft  
 tidigast verksamhetsåret 2023/2024.
 
28. Under Bridgefestivalen 2022 diskuterades bland  
 tävlingsledare att den hittills gängse straffsatsen  
 (10 % på toppen av en bricka i partävling) vid  
 vissa disciplinära påföljder är för låg. T.ex. vid  
 tidsöverdrag i partävling. Även om TL redan idag  
 äger rätt att höja denna själv, underlättar det  
 TL:s arbete ifall det generella regelverket ger TL  
 bättre stöd för sådan åtgärd. Standardbestraff- 
 ningen fr.o.m. 2022/2023 är 25 % av toppen  
 på en bricka. Bestraffningen kan ökas vid uppre- 
 pad eller grov förseelse i samma tävling.

 

20. Nya mästarpoängklasser är färdigställda. Be- 
 ställning för implementering i kanslisystemet  
 har gjorts. De nya klasserna planeras kunna  
 införas 1 september 2022.
 
21. Beräkningen av rankingpoäng har setts över. För  
 att det ska bli en mjukare övergång mellan  
 byten av år har TK beslutat att förlänga ranking 
 poängens giltighet, från tidigare 24 månader till  
 36 månader och där värdet av rankingpoängen  
 de 12 första månaderna är 100 %, värdet av  
 rankingpoängen mellan månad 12 och 24 två  
 tredjedelar av ursprungsvärdet, värdet av ran- 
 kingpoängen mellan månad 24 och 36 en tredje- 
 del av ursprungsvärdet. 
 
22. Jan Eric Larsson har av personliga skäl önskat att  
 lämna över koordineringsarbetet med över- 
 synen av alerterings- och systemregelverken till  
 någon annan. Mårten Gustawsson har utsetts  
 till bli ny koordinator. Tidpunkten för nya regel- 
 verk att träda ikraft har skjutits fram till verk- 
 samhetsårsskiftet 1 september 2023, men arbe- 
 tet måste vara klart i god tid innan dess.
 
23. Diskussion har förts om att framtida slutspel 
 sträd (fr.o.m. 2022) av Svenska Cupen ska see- 
 das, för att undvika att två presumtiva cupseg- 
 rare riskerar att lottas samman redan i slutspe- 
 lets första omgång (Round of 16). Beslöts att  
 fortsätta med fri lottning till slutspelsträdet.
 
24. Handikapp i lagspel. Danmarks Bridgeförbund  
 har utvecklat ett system för handikapp i lagspel.  
 SBF får tillgång till systemet och för diskussioner  
 om hur det skulle kunna implementeras för  
 svenskt bruk.
 
25. Guldsimultanrallyt 2021/2022 visar svalt intresse,  
 till del p.g.a. pandemin. Beslöts att genom 
 föra pågående rally, men inte starta något nytt  
 2022/2023.
 
26. Får klubb arrangera SBF-simultantävling online?  
 Beslöts att SBF-simultantävlingarna ska spelas  
 live.
 
27. En arbetsgrupp bestående av från TK Carl  
 Ragnarsson och Ryszard Sliwinski, tillsammans  
 med Krister Ahlesved och Johnny Östberg, ska  
 under hösten och vintern 2022 träffas för att  
 diskutera och analysera möjligheterna till ett  
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5. FESTIVALKOMMITTÉN (FK)
FK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande
Carl Ragnarsson, Linköping
Tomas Brenning, Enköping
Suzanne Lemborn *, Falkenberg
Micke Melander *, Falkenberg
 
*) SBF-anställd 

FK har under året avhållit fyra digitala kommittémö-
ten plus diverse avstämnings- och arbetsmöten.

Vid verksamhetsårets start beslutades att sikta på 
en live-festival 2022. Då planering redan inletts för 
festivaler 2020 och 2021, bägge inställda pga pan-
demi, hade mycket av förarbete vad gäller program 
och ramverk redan avklarats.

Bridgefestival 2022 genomfördes enligt plan och när 
alla 47 tävlingar var avklarade kunde vi notera ett 
deltagartapp om 26.4% i förhållande till 2019 när 
det senast begav sig. Antalet individuella tävlings-
starter var 12 786. Trots det minskade deltagandet 
uttryckte många medlemmar glädje över att Bridge-
festivalen åter kunnat genomföras live. 

Planeringen av Bridgefestivalen var komplicerad då 
deltagarantalet var svårt att prognosticera, medan 
det å andra sidan var viktigt att ha tillräcklig be-
manning för att kunna sköta en festival med högt 
deltagande. Vi var, med facit i handen, något över-
bemannade i vissa funktioner. Totalt genererade 
Bridgefestivalen ett underskott om 6,5 tkr (exklusive 
de SM-tävlingar som spelades under perioden) vil-
ket vi ser som acceptabelt givet volymminskningen, 
men kostnadsbilden måste ytterligare ses över inför 
kommande år.

6. LAGKOMMISSIONEN (LK) 
LK har under verksamhetsåret bestått av:
 
Jan Eric Larsson, Lund, ordförande
Mikael Grönkvist, Stockholm, sekreterare

Arbetsgrupp:
Björn Andersson, Örebro
Tommy Andersson, Uppsala
Philip Berggren, Göteborg
Henrik Johansson, Tvååker
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Pierre Winberg, Bollnäs
Linus Jorner, Örebro

Bedömningsgrupp:
Tommy Gullberg, Hägersten
Torbjörn Gustavsson, Ekerö
Jan Kamras, Tel Aviv
Marion Michielsen, Stockholm
Bengt-Erik Efraimsson, Sundbyberg
Tommy Bergdahl, Trångsund
Anders Morath, Järfälla
Johnny Östberg, Stockholm

Lagtolkningsgrupp:
Henrik Johansson, Tvååker
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Linus Jorner, Örebro
 
Lagkommissionen (LK) är Svenska Bridgeförbundets
(SBF) högsta instans för att tolka lagar och regler för
tävlingsbridge, för att hantera överklaganden, samt
för att fälla domslut. 

Ordföranden är också kontaktperson mellan LK och
SBF:s styrelse.  
 
Tre fall har under verksamhetsåret inkommit till LK, 
två av dessa har hanterats.
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7. DISCIPLINNÄMNDEN (DN) 
DN har under verksamhetsåret bestått av: 

Andreas Westman, Sundsvall, ordförande 
Per-Ola Cullin, Stockholm,
Lena Westman, Uppsala 
Jan Lagerman, Täby
Suzanne Lemborn*, Falkenberg 
 
*) SBF-anställd

DN har under verksamhetsåret fått in nio stycken 
ärenden. Tre ärenden har kommit in sent under 
verksamhetsåret och är under handläggning. Ett av 
dem avser fusk vid spel på internet och riskerar ta 
tid. Övriga är avslutade. 

Vid förra årets Riksstämma godtog stämman ett för-
slag lämnat av DN om uppdaterade stadgar, främst 
beroende på att stadgarna inte var anpassade för 
att döma i fuskärenden. DN flaggade då också för en 
oro om att det skulle kunna ske en ökning av den ty-
pen av ärenden. Dock har endast ett ärende om fusk 
inkommit under verksamhetsåret. Det är glädjande 
då dessa tar tid att handlägga. 
 
DN har under året varit delaktiga i att försöka ta 
fram det nya verktyget Fair Play tillsammans med 
TK, LK och Lars Andersson. Det kommer att fungera 
som ett rapporteringsverktyg för händelser som inte 
direkt faller under respektive kommittés åtaganden.  

 

8. JUNIORKOMMITTÉN (JK)
JK har under verksamhetsåret bestått av:

Eva Abragi, Huddinge, ordförande
Björn Sörling, Ulricehamn
Ping Huang, Uppsala
Allan Nouri Otman Farha, Stockholm
Sigrid Svensson*, Malmö 
Micke Melander*, Falkenberg 
 
*) SBF-anställd

Inledningen av året präglades fortfarande av den 
pågående pandemin. Därefter har fokus varit på att 
komma igång och hitta vanliga arbetsformer och 
strukturer.

JSM par Junior
Enligt vårt årshjul går JSM par av stapeln under för-
sta kvartalet. Vi gjorde ett nytt försök med Norrkö-
ping och med Marie Åfors i spetsen blev vi välkom-
nade på nytt. Med endast någon vecka kvar till start 
blomstrade pandemin mer än junioranslutningen 
till tävlingen och vi tvingades ta beslutet att spela på 
RealBridge istället för i verkligheten. Anslutningen 
uppnådde precis minimum om 12 par för att kunna 
genomföra tävlingen. Stort tack till Marie som var 
vår tävlingsledare under helgen.
 
Riksläger
Vårens Riksläger genomfördes under Kristi Himmels-
färdshelgen i samarbete med Värnamo Bridgeklubb, 
där vi fick ett fantastiskt fint bemötande. Vi var 
på en scoutgård med en fin miljö och närliggande 
sjö. Några entusiaster badade. Temat för lägret var 
MiniBridge i syfte att varje junior skulle kunna samla 
ihop tre kamrater var och kunna vara mentorer för 
dem i MiniBridge Cup. Entusiasmen bland juniorer-
na var begränsad förutom hos dem som tack vara 
detta kunde prova på spelet. Det var svårt att enga-
gera workshopledare för undervisning och vi hoppas 
att det blir bättre nästa gång. Stort tack till Värnamo 
bridgeklubb som gjorde en fantastisk insats för oss.
 
Tidningen Bridge och juniorer
Juniorrutan i tidningen har funnit sin form även om 
det fortfarande är JK som kontaktar juniorerna och 
ber dem skriva. Förhoppningsvis väljer juniorerna 
att framledes att komma med egna initiativ.
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Mentorer
Mentorsprogrammet är i gång och vi har både par 
och enskilda spelare ihopkopplade med kvalificera-
de mentorer. Just nu finns 6 konstellationer aktiva.
 
Projekt SOS Junior  
Nystartade då Sigrid Svensson anställdes. Inled-
ningsvis har det handlat om att få kontakt med dem 
som tidigare har visat intresse för projektet. Sigrid 
har deltagit vid alla digitala distriktsmöten och drivit 
att alla distrikt måste ha en junioransvarig som arbe-
tar mer lokalt. En del distrikt har hörsammat detta 
och andra väntar vi fortfarande på. Under festivalen 
i Örebro var det meningen att vi skulle ha haft ett 
frukostseminarium om juniorrekrytering och junior-
verksamhet på klubbnivå. Tyvärr ställdes det in pga 
för få anmälningar. Generellt sett har det varit svårt 
att få klubbar att ansluta till projektet. Det verkar 
till och med svårt att få igenom information om det 
stöd som finns trots att Sigrid närvarar överallt där 
det går, vi skriver i nyhetsbrev och annat, använder 
oss av direktkontakter där vi har dem, mm. JK har 
också använt varje tillfälle vid riks- och distriktsstäm-
mor för att försöka få gehör för sin verksamhet. Men 
framgången måste sägas vara minimal.
 
Övrigt
Under året har vi tillsammans med styrelse och 
kansli lyckats få en relevant bild över hur medlems-
antalet bland juniorer är på riktigt. Vi har gallrat bort 
de som inte är aktiva längre och då tappade vi ca 
1/3 av våra juniormedlemmar. Begreppet kris som 
JK skrev om i förra verksamhetsberättelsen gäller 
fortfarande. 

 

9. MEDLEMSKOMMITTÉN (MK)
Ledningen för MK har varit:
Martin Löfgren, Norrköping, ordförande
 
Ledare har även varit de ansvariga för underkommit-
téer: 
 
Peter Ventura, Karlbo
Birgitta Lagnell, Göteborg
Mia Breding, Östersund
Tor-Björn Bohman, Ängelholm 

Synlighet
Är en ny arbetsgrupp i MK som ersatte tidigare 
Marknadsföringsgruppen. 
Gruppen har haft ett inledande möte med tre del-
tagare. Dessa var Peter Ventura, Suzanne Lemborn 
och Carina Wademark.

Gruppen har i stora delar utgått från önskemål från 
workshops i anslutning till Riksstämman i november 
2021 och huvuduppgiften har inledningsvis varit att 
specificera arbetsområden och idéer som senare 
kan prioriteras.

Styrelsens förfrågan om en specialutgåva av tid-
ningen, med målgrupp ännu icke bridgespelare, har 
bearbetats. Det är ett propagandanummer som är 
tänkt att användas ett flertal år framöver. Styrelsen 
har beslutat att ta fram ett sådant propagandanum-
mer och att nr 1/2023 (februari) ska utgå. 

För att öka synligheten bör det finnas en anställd 
inom förbundet som är uttalat pressansvarig – och 
även har tid att arbeta med frågorna. Pressansvarige 
ska även stötta klubbarna att öka sin synlighet lokalt. 

Hemsidan behöver uppdatera sitt material för 
marknadsföring. Syftet är att underlätta för press, 
men även vår egen pressansvarige och klubbar som 
behöver marknadsföringsmaterial och information 
om bridge.

SBF:s anställda bör alla få utbildning i hur de kan 
synliggöra bridgen inom ramen för sitt arbete.

Bridgesporten har ännu inte tagit chansen fullt ut 
att synas på sociala medier. En strategi för sociala 
medier saknas i förbundet.

Inventering av befintligt material behöver genomför-
as samt beslut fattas om uppdatering av eventuell 
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nyproduktion av förbundets marknadsföringsmateri-
al (rollups, flaggor, ballonger, trycksaker etc).

Internkommunikation
 
Tidningen Bridge
Grundat styrelsebeslut ströks ett nummer av tid-
ningen och utgivningstider anpassades till detta. 
Besparingen blev dryga 300 tkr. Vidare beslutades 
att medlemmar med utländsk postadress inte längre 
får tidningen tillsänd fysiskt, med mindre man tillhör 
en klubb med registrerad utlandsad-ress.

Under våren bildades en redaktionskommitté för att 
se över tidningens inriktning och innehåll. Gruppen 
har bestått av Chefredaktör Peter Ventura, Verksam-
hetschef Suzanne Lemborn, Birgitta Lagnell (repre-
senterande senior-/pensionärsgruppen), Sanna Cle-
mentsson (representerande juniorgruppen), Peter 
Nohrén och Sara Wrige (representerande klubbspe-
largruppen) samt ansvarig utgivare Martin Löfgren.

Gruppen har avhållit två möten och sett över struk-
turen. En mindre, operativ, ”Redax-grupp” ska nu 
bildas för att mer i detalj se över innehållet. Dialog 
med medlemmarna är ett av målen, samt att upp-
muntra till att fler skriver och se till att öka intres-
set för tävlingar och landslag på ett för alla spelare 
åtkomligt sätt.

Medlemsnytt
På grund av de nya faktorer (bl a Onlinefestival och 
projekt LiveBridge) har Medlemsnytt utkommit med 
betydligt fler nummer än vanligt.

Hemsidan
Det är viktigt att vi tillser att hemsidan blir ett popu-
lärt informationsinstrument. Layouten med få rutor 
för nyheter är inte idealisk. Innehåll och moderation 
av ”Forum” har också diskuterats. 

Verksamhetsstöd
I denna underkommitté har ordförandeskapet delats 
mellan Mia Breding och Tor-Björn Bohman. 

Ledamöter har varit, förutom ledarna : Birgitta 
Samuelsson, Gösta Frödin, Martin Löfgren och Bertil 
Ljungars (till april 2022).
 
Tre möten har genomförts, varav ett fysisk i mars 
2022.

Underkommittén har klargjort tre huvudsakliga 
arbetsområden:

1. Klubbfunktionärsverktyg (samlingsnamn för  
    Klubbfunktionärshandbok och -utbildning), med  
    en uppdatering av handboken och start för nya  
    utbildningsinsatser i januari 2023.

2. Tävlingar för alla (ett av förbundets strategiska  
     målområden). Här har grunden för den nya  
     tävlingsformen/SM-disciplinen ”SM Par hcp”  
     tagits fram och lämnats till TK för beredning och  
     godkännande av styrelsen, något som skedde i  
     maj 2022.

3. Utgöra styrgrupp för projekt ”Rekryteringskedjan”  
     (detta har utgjorts av Martin Löfgren och Birgitta  
     Samuelsson).

Underkommittén ansvarar också för utnämnande av 
”Årets Klubbledare”.

Seniorbridge
Seniorkommittén bildades hösten 2020 och är en 
kommitté bestående av fyra personer 
från Sollefteå, Stockholm, Göteborg och Bunke-
flostrand.  Vi diskuterar frågor rörande hur man 
kan locka pensionärer och orutinerade spelare till 
tävlingsspel spel på klubbar tillhörande Svenska 
Bridgeförbundet. 

Vi har haft 34 digitala möten under året och träffas 
om möjligt varje vecka.

De frågor vi under året koncentrerat oss på är:

1. Under året har vi i huvudsak arbetat med och  
     etablerat en Senioransvarig inom varje distrikt för  
     att etablera en kommunikation som innebär att  
     ge och få tips från olika distrikt.

2. Välkomnande kultur – Vi betonar vikten av att alla  
     ska känna sig välkomna på klubbspe. och har  
     också pekat på nyttan av att bjuda in till Mini  
     Bridgetävlingar. 
    
3. Under året har vi haft kontakt med Prof. Marek  
     Malysa för att undersöka eventuellt samarbete.  
     Marek Malysa har genom sitt arbete med pensi- 
     onärshem påvisat att Tankesporten Bridge däm- 
     par alzheimer och demens.
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4. Vi arbetar även med att mer generellt sprida  
     ovanstående kunskap om alzheimer och demens.
 
Medlemmar i Seniorkommittén är:

Birgitta Lagnell, Göteborg, ordförande 
Anders Nordberg, Malmö
Gunilla Langius, Stockholm
Ann-Katrin Vikström, Skellefteå

 

10. UTBILDNINGS- 
        KOMMITTÉN (UtbK)
UtbK har under verksamhetsåret bestått av: 

Krister Ahlesved, Stockholm, ordförande
Florence Fridén, Tjörn 
Britt Marie Warborn, Varberg 
Catharina Ahlesved, Stockholm 
Micke Melander*, Falkenberg 
Björn Holm*, Hedemora
Suzanne Lemborn*, Falkenberg (tom 220519)

UtbK har under året hållit fem digitala möten och vi 
haft en hel del förändringar i gruppen. 

Arbetet har flutit på fint och vi känner att det har 
kommit i gång på riktigt. 
 
Onlinekurs 
Vi har genomfört vår första onlinekurs. En nybör-
jarkurs som hölls på ZOOM och Realbridge. Kur-
sen samlade ca 30 deltagare. Efter kursen erbjöds 
deltagarna övningsspel på Realbridge. Under hösten 
planeras en fortsättningskurs.
 
Digital bridgelärarträff 
UtbK genomförde i maj en digital bridgelärarträff för 
alla intresserade. Ett femtiotal deltagare anslöt till 
mötet som fick mycket beröm.  
 
Bridgelärarutbildning
Den digital träffen mynnade ut i två fysiska utbild-
ningsdagar för bridgelärare. En i Stockholm och en i 
Varberg. Båda med ett lyckat resultat. Förhoppnings-
vis kan vi fortsätta med regionala bridgelärarutbild-
ningar under kommande säsong. 
 
Frukostklubben på Bridgefestivalen
Nytt för i år på festivalen var att det bjöds in till Fru-
kostmöten. Tyvärr blev många möten inställda men 
UtbK genomförde sina två möten, ett i bridgepeda-
gogik och ett i Minibridge. 

Det pedagogiska mötet lockade flest deltagare, 
vilket tyder att det finns ett intresse för att förkovra 
sig inom området. De ordinarie seminarierna för 
tävlingspelare blev som vanligt välbesökta och är ett 
uppskattat inslag i festivalen.
 
Fortsättningsmaterial 
UtbK har också startat en översyn av det omfattande 
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material som finns i form av Minikurser. Vi hoppas 
att kunna komma i gång med detta ordentligt under 
kommande säsong. 
 
Utbildningsplan 
UtbK fortsätter att titta på framtagandet av en mer 
övergripande Utbildningsplan och hoppas ha något 
att föreslå på området till Riksstämman 2023.

11. IT-KOMMITTÉN (ITK)
ITK under verksamhetsåret bestått av:
 
Rickard Olsson, Bjärred, ordförande
Bo Roos, Ulricehamn
Roger Hilmersson, Linköping
Pierre Winberg, Bollnäs
Suzanne Lemborn*, Falkenberg 
Johan Grönkvist*, Örebro
Carina Wademark*, Lidingö 
 
*) SBF-anställd 

Möten
Tre möten där alla deltagit via Teams har genomförts. 
 
Rickard Olsson har deltagit i kansliets tisdagsmöten 
(Teams) där personalen och månadsvis extern kon-
sult deltar för att prioritera vilka ärenden som ska 
realiseras i BIT/Masken under de närmsta veckor-
na. Prioriteringen har varit: driftsproblem, kritiska 
bugg-rättningar, andra rättningar, komplettering av 
befintliga funktioner, tillägg av mindre nya funktio-
ner. Hela tiden under överinseende att vår månads-
budget följs. 

Ekonomi
Nedan redovisas utfall 2021/22, budget för 2021/22 
och föreslagen budget för 2022/23.
1) 50’ av budget överfördes för Drupal-utredningen  
     som sedermera avbröts i våras.
2) Ingår en uppgradering av Ruter på 37,5’.
3) För att realisera nya projekt inom en lägre ram får  
     vi prioritera färre ärenden för BIT/Masken.

IT-Kommittén (ITK) 
Laget samlades första gången 16 mars i ett Kick-off möte via Teams. 

Rickard Olsson, Bjärred – sammankallande 
Bo Roos, Ulricehamn 
Roger Hilmersson, Linköping (Filbyter) 
Pierre Winberg, Bollnäs 
Från kansliet: 
Suzanne Lemborn, Falkenberg  
Johan Grönkvist, Örebro 
Carina Wademark, Stockholm (S:t Erik) - deltar vid behov 

Möten. 
Tre möten där alla deltagit via Teams har genomförts.  
Rickard har deltagit i kansliets tisdagsmöten (Teams) där personalen och månadsvis extern konsult deltar 
för att prioritera vilka ärenden som ska realiseras i BIT/Masken under de närmsta veckorna. 
Prioriteringen har varit: driftsproblem, kritiska bugg-rättningar, andra rättningar, komplettering av 
befintliga funktioner, tillägg av mindre nya funktioner. Hela tiden under överinseende att vår 
månadsbudget följs. 

Ekonomi. 
Nedan redovisas utfall 2021/22, budget för 2021/22 och föreslagen budget för 2022/23. 

Kst (Belopp i TKr) Utfall 2021/22 2022/23 
401 Allmänt – admin, resor ITK 0 5  
411 Förvaltning BIT/Masken 680 711 (1) 530 (3) 
421 Driftskostnader 353 (2) 282 300 
431 Projekt 

- Lagmodulen 
- Drupal i framtiden 

 
 

9 

 
 

50 

 
100 
100 

Total  1042 1048 1030 
1) 50’ av budget överfördes för Drupal-utredningen som sedermera avbröts i våras. 
2) Ingår en uppgradering av Ruter på 37,5’. 
3) För att realisera nya projekt inom en lägre ram får vi prioritera färre ärenden för BIT/Masken. 

Aktiviteter. 
Förvaltningen har omfattat BIT (webbsidorna) och Masken (intern admin), där efterjusteringar och 
kompletteringar gjorts efter en prioriterad lista. Med nuvarande uppföljning är det inte helt enkelt att 
separera detta, det vill säga att få grepp om det är: efterjustering (30%), kompletterande funktioner (8%), 
nya funktioner (22%), admin (12%) eller övrigt (28%). Siffrorna inom parentes är skattade i efterhand, och 
ska inte tolkas allt för bokstavligt. Inom ”övrigt” ryms nedstängning av gamla system och engångsjobb 
som till viss del kan överföras på kansliet.  

En annan intressant dimension för uppföljning är ”Till vem?”:  förbund, distrikt/klubb, medlem eller 
kansli. Detta kan realiseras i en utvecklad modell av vår uppföljning i Excel. 

Det mest kostsamma ärendet under året har varit ”Prestanda” (5%), som dök upp i samband med att 
trafiken på BIT ökade kraftigt efter pandemin, speciellt under vardagar efter 22 då många tävlingar i 
landet slutar. Det innebar totalstopp på inrapportering och därmed en stor besvikelse för de som ville 
komma in och titta på sina resultat. Efter en hel del justeringar och minskning av datamängder i vår 
databas har vi sen dess haft bra svarstider. När det gäller prestanda finns alltid en risk att problemen 

 
Aktiviteter
Förvaltningen har omfattat BIT (webbsidorna) och 
Masken (intern admin), där efterjusteringar och 
kompletteringar gjorts efter en prioriterad lista. 
Med nuvarande uppföljning är det inte helt enkelt 
att separera detta, det vill säga att få grepp om det 
är: efterjustering (30%), kompletterande funktioner 
(8%), nya funktioner (22%), admin (12%) eller övrigt 
(28%). Siffrorna inom parentes är skattade i efter-
hand, och ska inte tolkas allt för bokstavligt. Inom 
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”övrigt” ryms nedstängning av gamla system och en-
gångsjobb som till viss del kan överföras på kansliet. 

En annan intressant dimension för uppföljning är 
”Till vem?”:  förbund, distrikt/klubb, medlem eller 
kansli. Detta kan realiseras i en utvecklad modell av 
vår uppföljning i Excel.
Det mest kostsamma ärendet under året har varit 
”Prestanda” (5%), som dök upp i samband med 
att trafiken på BIT ökade kraftigt efter pandemin, 
speciellt under vardagar efter 22 då många tävlingar 
i landet slutar. Det innebar totalstopp på inrappor-
tering och därmed en stor besvikelse för de som 
ville komma in och titta på sina resultat. Efter en hel 
del justeringar och minskning av datamängder i vår 
databas har vi sen dess haft bra svarstider. När det 
gäller prestanda finns alltid en risk att problemen 
återkommer, så åtgärder för att kunna agera proak-
tivt bör implementeras. Detta låter sig göras om vi 
investerar i kunskap om GA (Google Analytics).

Drupal, är systemet som driver vår hemsida, ett 
så kallat CMS-system. Systemet är baserat på ”Öp-
pen källkod”, vilket innebär att det oftast inte finns 
någon kommersiell aktör som står bakom. En vanlig 
och populär lösning numera inom system-utveck-
ling. Utveckling drivs mer av idealitet än vinstintres-
se. BIT är baserat på Drupal 7, som för ett antal år 
sedan ersattes av version 8, 9 och numera 10. Det 
har visat sig vara svårt att anpassa BIT till de nyare 
versionerna av Drupal. För att utreda detta tillsattes 
under våren en arbetsgrupp vars uppgift var att ta 
fram en handlingsplan för hur vi ska hantera situa-
tionen, då version 7 skulle sluta underhållas 2022-
11.  Mitt under utredningen kom glädjande besked 
att detta datum är framflyttat ett år (2023-11), 
varför projektet avbröts då det under arbetet också 
framkommit att systembytet var mer komplext är vi 
först trodde. En ny och mer omfattande utredning 
planeras att genomföras 2022/23 om styrelsen stö-
der detta förslag.

Lagmodulen har under våren utretts och en arbets-
grupp är tillsatt med Roger som sammankallande. I 
gruppen finns en bred kompetens för relevanta om-
råden. Det som kommit fram av arbetet är en priori-
terad lista med kompletteringar av de mest påtalade 
bristerna i vår nuvarande lösning. Det är gruppens 
bedömning att med det budgeterade beloppet kan 
man arbeta sig igenom de mest prioriterade delarna 
av listan med önskemål. Prioriterade punkter på 
listan är: Handicap-system för lagspel, skapa serie-

ordningen i BIT, bättre integration med Ruter….
Ruter, vår trotjänare från början av seklet, för att 
skapa rättvisa resultat i våra tävlingar. Från vissa 
klubbar har önskemål framställts att det inte alltid 
är helt enkelt att rekrytera medlemmar som vill ta 
ansvar under en tävlingskväll. Den tekniska utveck-
lingen har också rusat vidare och idag är det så att 
många gånger används webbaserade lösningar för 
denna typ av problem, därför alla är ju ”online”. Så 
det finns två områden att tackla – en enklare lösning 
för enkla tävlingar och en vision om vår nästa ver-
sion av ett heltäckande ”modernt” beräkningspro-
gram. 
 
Kan de då kombineras? Det finns svenska aktörer 
som hävdar de hanterar båda problemen med sin 
lösning. Ska vi då investera pengar i en egen fram-
tida lösning, där vi delvis saknar kompetens eller 
ska vi söka samarbete med en extern leverantör? 
Under hösten kommer kanske svaret på frågan då 
en av aktörerna med extern konsulthjälp har lovat 
att presentera en lösning som integrerar med vår 
”backend” BIT och med de på våra klubbar vanliga 
terminalerna - BM-dosorna.
 
I avvaktan på detta kommer TK att agera med det 
hjälpmedel som finns idag ”Ruter-profiler”, som vä-
sentligen kan underlätta för de som ansvarar för att 
sätta upp och köra en standard-tävling. Ruter är TK:s 
ansvar och från ITK:s sida har vi att tillse att integra-
tionen med våra befintliga system fungerar med den 
lösning de väljer. 

Datalager - ”självbetjäning inom IT”. Då det inom 
nuvarande ITK finns erfarenheter inom detta områ-
de har vissa aktiviteter förekommit utanför gängse 
planerad verksamhet. Idén bakom datalager är att 
utnyttja informationen som samlas i det ordinarie 
systemet (BIT/Masken) på ett alternativt sätt, dels 
genom att ta fram underlag för de som arbetar med 
systemet dagligen, dels genom att belysa verk-
samheten på ett sätt som ger ökad förståelse och i 
slutändan skapar bättre underbyggda beslut. I det 
första fallet kan datalagret minska kostnaderna för 
den ordinarie systemutvecklingen (förvaltning) då 
de som använder systemet själva kan utföra och 
plocka fram information som underlättar deras ar-
bete utan att använda extern konsulthjälp. Att kvan-
tifiera besparingar med att fatta mer faktabaserade 
beslut är svårt. Tekniken kan på sikt byggas ut för att 
dessutom ge en bättre service till våra klubbar och 
medlemmar. I dagsläget (version 0) finns informa-
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tion om klubbar, medlemmar och tävlingsaktiviteter 
mindre än 10% av den information som finns i BIT:s 
databas.

Avslutningsvis 
Under året har ITK hanterat ärenden till en kostnad 
av 637 antal timmar. Av den totala ITK-budgeten 
har ca 40% av kostnaden legat på förvaltning, 33% 
på större ändringar eller nyutveckling och 27% på 
driftkostnader.

12. UTTAGNINGS- 
        KOMMITTÉN (UK)
UK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande
Jan Lagerman, Täby, kapten öppen klass
Linnea Edlund, Uppsala, kapten damklass
Olle Wademark, Stockholm, kapten veteranklass
Pär Ol-Mårs, Stockholm, kapten mixedklass
Karl Asplund, kapten juniorklasser
Carina Wademark*, Stockholm, coach
 
*) SBF-anställd 

Flera digitala möten har hållits under året för plane-
ring, uttagning, observationer och mästerskap.

Under Riksstämman 2021 beslutades, på förslag av 
styrelsen, att givet förbundets ekonomi och osä-
kerheten om utveckling under/efter pandemin, att 
styrelsen ges mandat att själv bestämma om vilka 
klasser som ska fullfinansieras till de nationella 
mästerskapen (de öppna mästerskapen finansieras 
sedan tidigare inte), med prioritet på öppna klas-
sen och damklassen. Juniorklasserna ska som regel 
fullfinansieras.

I den budget som fastställdes efter styrelsens förslag 
ingick fullfinansiering för Öppna- dam- och juni-
orklasserna. För Mixed och Veteraner betalar SBF 
startavgift och landslagströjor.

I slutet av föregående säsong spelades ett ”VM-kval” 
i stället för ett Europamästerskap. Av fyra deltagan-
de klasser kvalificerade sig Öppna, dam och vete-
ranklasserna till VM, endast mixedklas¬sen misslyck-
ades med detta. I tillägg kan nämnas att det svenska 
damlaget var vinnare av VM-kvalet.

Under året 21-22 spelades tre nationsmästerskap: 

• VM (uppskjutet sedan 2021, spelas normalt udda  
 år) i Salsomaggiore i slutet av mars 2022
•  EM (uppskjutet två gånger, från 2020-21 och  
 21-22) på Madeira 
•  JEM i nederländska Veldhoven i juli 2022.

I augusti 2022 skedde också skifte av kapten i öppna 
laget.
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Open
Inga observationstävlingar avhölls. Till VM tog kap-
ten Lagerman ut följande lag:

Peter Bertheau – Simon Hult, Täby
Mikael Rimstedt – Ola Rimstedt, Täby
Fredrik Nyström – Frederic Wrang, Stockholm

I det kvalificerande seriespelet kom Sverige på en 
11:e plats och gick därmed inte till slutspel.

Inga av VM- eller EM-spelarna var tillgängliga för 
NM som spelades under KrHf-helgen i finska Kuopio. 
Ett fyrmannalag bestående av:

Mats Axdorph – Bengt-Erik Efraimsson, Stockholm
Lars Andersson – Tommy Bergdahl, Stockholm
Linnea Edlund, Uppsala, kapten

representerade Sverige och kom på tredje plats efter 
vinnarna Danmark och Norge. 

Till EM togs följande lag ut:

Peter Bertheau – Simon Hult, Täby
Mikael Rimstedt – Ola Rimstedt, Täby
Marion Michielsen – Per-Ola Cullin, Stockholm

Laget slutade på en besvikande 15:e plats och kvali-
ficerade sig därför inte till VM 2023.

I augusti 2022 meddelade Jan Lagerman att han 
önskade frånträda sitt kaptenskap. Janne har arbetat 
oavbrutet sedan 2008, först som coach och sedan 
som kapten, med flera stora framgångar – bl a OS-
guld 2012 och VM-silver 2015.

Till ny kapten för öppna landslaget utsågs i slutet av 
augusti Fredrik Kronmarker, Stockholm.

Dam
I början av säsongen meddelade Cecilia Rimstedt 
att hon inte längre står till landslagets förfogande, 
varvid Sverige förlorade sitt kanske ”vassaste” par.

Med fyra världsmästare från Wuhan-VM 2019: Jes-
sica Larsson (Trondheim) - Kathrine Bertheau) och 
Sanna Clementsson – Emma Övelius kompletterade 
med Ylva Johansson – Louise Hallqvist (de fem sist-
nämnda samtliga från Stockholm) visade det svens-
ka damlaget sin bredd på toppen genom att försvara 
sitt VM-guld i Salsomaggiore, där främst semifinalen 

mot Polen blev en nagelbitare. Då truppkapten 
Linnea Edlund inte var tillgänglig var i stället Tobias 
Törnkvist kapten under detta mästerskap. Sverige 
och Polen torde vara världens just nu bästa damna-
tioner.

Då Emma inte var tillgänglig till sommarens EM blev 
Sara Sivelind sjätte person i laget i par med Sanna 
Clementsson. Laget var ytterst nära att vinna, men 
fick se sig mycket knappt slagna av just Polen – men 
en silvermedalj blev det och därmed en chans att 
försvara VM-guldet än en gång i Marrakesh i augusti 
2023. Lagkapten var Linnea Edlund och coach Carina 
Wademark.

Till NM åkte Klara Gustafsson – Louise Hallqvist samt 
Ylva och Gudrun Strandberg, samtliga Stockholm, 
med kapten Linnea Edlund, Uppsala, och tog silver-
medaljen efter segrande Finland.

Efter VM kunde vi konstatera att på världsrankingen 
för damer finner vi svenskt i toppen! Som världs-
etta stoltserar Kathrine Bertheau följt av dampart-
ner Jessica Larsson. Inte långt därefter placerar sig 
Emma Övelius på femte plats och som nr 13 Sanna 
Clementsson. Sanna utnämndes efter VM också som 
yngsta dam genom tiderna, och näst yngste spelare 
totalt, till ”World Grand Master”!

Veteran
En planerad uttagningstävling ställdes in efter över-
enskommelse med de aktuella spelarna. 

Till VM i Salsomaggiore tog kapten Olle Wademark 
ut följande lag:

PG Eliasson – Gunnar Elmroth (Sollentuna-Östersund)
Anders Morath – Johnny Östberg (Järfälla-Stockholm)
Göran Selldén – Björn Wenneberg (Göteborg – Täby)
Carina Wademark, Lidingö, kapten 

Med en sjätteplats i seriekvalet gick laget till slut-
spel, men tyvärr blev det omedelbart respass med 
stora siffror mot Frankrike.

Till EM på Madeira reste följande lag:

P-G Eliasson – Gunnar Elmroth (Sollentuna-Östersund)
Anders Morath – Johnny Östberg (Järfälla-Stockholm)
Mats Axdorph – Bengt-Erik Efraimsson (Stockholm)
Kapten: Olle Wademark  
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Coach: Carina Wademark.
Laget tog bronsmedaljer och kvalificerade sig där-
med till VM i Marrakesh i augusti 2023.

Mixed
I klassens uttagningstävling vann laget

Ida och Mikael Grönkvist
Emma Övelius – Tommy Bergdahl
(samtliga Stockholm)

överlägset. Laget beslutade att åka på fyra spelare 
med kapten Pär Ol-Mårs som ”Playing Captain” och 
damernas kapten Linnea Edlund som reserv.

Laget kom på en besvikande 11:e plats och kvalifice-
rade sig därmed inte för 2023 års VM.

Junior
Under säsongen hade vi glädjen att inte bara kunna 
utnämna en ny juniorkapten, Karl Asplund (Ludvi-
ka) utan även två truppansvariga: Johnny Östberg 
(Stockholm, U26) och Mikael Grönkvist (Stockholm, 
U21). 

Trots idogt sökande kunde vi dessvärre inte mönstra 
ett U16-lag till 2022 års sommar-JEM, och detta blir 
en högprioriterad uppgift för landslagsledningen 
inför kommande år.

JEM i Veldhoven (juli 2022) var det enda nations-
mästerskapet som avgjordes under året i juniorklas-
sen. I tillägg spelades ett öppet transnationellt JVM 
(augusti 2022) i Salsomaggiore.

U26
JEM: I klass U26 spelade de tidigare världsmästarna 
i U21: Sanna Clementsson (Stockholm) – Alexander 
Sandin (Uppsala) och Castor Mann (Stockholm) – 
Erik Hansson (Helsingfors) kompletterade med Klara 
Gustafsson – Tobias Bern (Örebro) till JEM. Kapten 
var Karl Asplund och coach Carina Wademark.

Lagets sjunde plats måste beskrivas som en besvi-
kelse trots att laget debuterade i den äldsta juni-
orklassen. Laget kvalade dock till JVM 2023.

I öppna VM i Salsomaggiore i augusti deltog de fyra 
först nämnda spelarna i U26-laget under namnet 
”Bridgestars”. Laget gick till kvarts- och sedan semifi-
nal där det tyvärr tog slut.

U21

JEM: I klass U21 spelade tidigare U16-spelarna An-
dreas Abragi (Stockholm), MayaLo Björk Heed och 
Andrea Nilsson (Varberg) tillsammans med JSM-par-
vinnarna Ivar Lichtenstein – Harry Hjorth Warlenius 
(Stockholm) och Filip Asplund Sivelind (Ludvika). 
Kapten och coach var samma som för U21.

Laget hade fram till nästan slutet medaljvittring men 
föll till en femteplats, vilket kvalificerade Sverige 
U21 till VM 2023.

Öppna VM: Sverige fick i denna tävling tre nya 
världsmästare genom Andreas Abragi, Ivar Lichtens-
tein och Harry Hjorth Warlenius (samtliga Stock-
holm) som deltog i det transnationella laget ”Daddy 
Lahrmann” tillsammans med Christian Lahrmann 
(Danmark), Léo Rombaut (Frankrike) och Nicolai Hei-
berg-Evenstad (Norge).
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13. Projekt
Allmänt
SBF styrelse, oavsett vilka som suttit i den efter riks-
stämman 2019, har ansett att allmän nyrekrytering 
av spelare och framförallt rekrytering av juniorer 
är av största strategiska vikt för förbundet. Det är 
också huvudmålet för den strategiplan som tagits 
fram och rapporteras på annan punkt. Två separata 
projekt (Rekryteringskedjan och SOS Junior) som 
ibland sammanfaller med varandra startades hösten 
2019 och en projektledare anställdes. Därefter kom 
pandemin ett drygt halvår senare och efter att ha 
kämpat några månader till lades projektet på is efter 
att inte ha varit möjligt att genomföra under rådan-
de omständigheter. Hösten 2021 när pandemin till 
sist klingade av och Covid-19 inte längre klassades 
som en samhällsfarlig sjukdom rekryterades en ny 
projektledare.

I båda projekten är det så att det måste finnas en 
vilja hos den lokala klubben att faktiskt arbeta med 
frågorna för att projekten ska kunna lyckas. Förbun-
det kan bara bidraga med att vara samordnande ta 
fram gemensamma informationsmaterial, se till att 
sprida goda idéer osv. Själva arbetet måste ske på 
lokal nivå nära de nyrekryterade, oavsett vad det är 
för ålder på dem.

Rekryteringskedjan
Under året har allt informationsmaterial uppdate-
rats. En serie artiklar har skrivits som ”steg-för-steg” 
variant och bland annat publicerats i medlemsnytt. 
Vid sidan om detta har ”Rekrtyteringskedjan” fått 
ordentligt med utrymme vid nationella träffar och 
utbildningar. 21 klubbar är anslutna och flera av 
dem har noterat framgångar vid sina rekryterings-
projekt under våren 2022. 

SOS Junior
Även vad gäller detta projekt har hemsidan uppda-
terats och det har matats ut information med jämna 
mellanrum. Det är dock klubbar och enskilda klubb-
funktionärer som måste ansluta till projektet för att 
det ska kunna lyckas vi kan nu hösten 2022 se att vi 
har flera som är i startgroparna att gå igång, men 
här måste det till bättring om projektet ska kunna 
lyckas och gå i mål. Juniorverksamhet och nyrekryte-
ring av juniorer är inte något som merparten av våra 
klubbar ägnat åt efter att återstartat efter pande-
min. Frågan är dock lika viktig framledes och något 
drastiskt måste göras för att vår juniorverksamhet 

överhuvudtaget ska överleva. Se även rapport under 
juniorkommittén som väl beskriver projektet.  

MiniBridge Cup
Detta projekt lanserades under verksamhetsår 2021-
22 men tas inte upp här då den egentliga starten är 
under året 2022-23.

Bricka Zon Slutbud Av D 
RD

Resultat Mitt bord Andra bordet Poängdifferans IMP
N-S Ö-V N-S Ö-V +  - + -

1 Ingen

2 N-S

3 Ö-V

4 Alla

5 N-S

6 Ö-V

7 Alla

8 Ingen

9 Ö-V

10 Alla

11 Ingen

12 N-S

Res
MP

Matchprotokoll

Spelare
Mitt bord Andra bordet
Nord Nord 
Syd Syd
Öst Öst
Väst Väst

Match Points  
0 10,00 - 10,00
1 10,36 - 9,64
2 10,71 - 9,29
3 11,05 - 8,95
4 11,38 - 8,62
5 11,70 - 8,30
6 12,01 - 7,99
7 12,31 - 7,69
8 12,61 - 7,39
9 12,90 - 7,10

10 13,18 - 6,82

11 13,45 - 6,55
12 13,71 - 6,29
13 13,97 - 6,03
14 14,22 - 5,78
15 14,46 - 5,54
16 14,70 - 5,30
17 14,93 - 5,07
18 15,15 - 4,85
19 15,37 - 4,63
20 15,58 - 4,42
21 15,79 - 4,21

22 15,99 - 4,01
23 16,18 - 3,82
24 16,37 - 3,63
25 16,55 - 3,45
26 16,73 - 3,27
27 16,91 - 3,09
28 17,08 - 2,92
29 17,24 - 2,76
30 17,40 - 2,60
31 17,56 - 2,44
32 17,71 - 2,29

33 17,86 - 2,14
34 18,00 - 2,00
35 18,14 - 1,86
36 18,28 - 1,72
37 18,41 - 1,59
38 18,54 - 1,46
39 18,66 - 1,34
40 18,78 - 1,22
41 18,90 - 1,10
42 19,02 - 0,98
43 19,13 - 0,87

44 19,24 - 0,76
45 19,34 - 0,66
46 19,44 - 0,56
47 19,54 - 0,46
48 19,64 - 0,36
49 19,74 - 0,26
50 19,83 - 0,17
51 19,92 - 0,08
52 20,00 - 0,00

LiveBridge
Detta projekt som ”kördes” säsong 20-21 avveckla-
des till säsongen 21-22, men tävlingen ”LiveBridge 
Cup” spelades under verksamhetsåret med final  vid 
Bridgefestivalen i augusti 2022.
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14. BRIDGE - EN TANKE- 
        SPORT FÖR ALLA
Under styrelsemöte i juli 2020 tog förbundsstyrelsen 
fram ett förslag på struktur för förbundets strategi. 

Detta embryo diskuterades under Riksstämmo- 
helgen 2021 i workshops tillsammans med de  
tillresta distriktsdelegaterna.

Styrelsen sammanställde sedan, baserat på dessa 
diskussioner, förbundets strategi, och fastställde den 
under sitt majmöte. Därefter har strategin delgivits 
medlemmarna dels genom hemsida, tidningen  
Bridge och Medlemsnytt, dels i de digitala möten 
som i maj-juni genomfördes med förbundets  
distrikt.

Strategin delas i tre delar:
1. Strategin (namn, syfte, etc)
2. Strategiska målområden
3. Förslag på konkreta åtgärder (”Meny”) man kan  
    vidta på olika nivåer, baserade på strategin

De fem strategiska målområdena är:
1. Engagemang
2. Synlighet
3. Stolthet
4. Tävlingar för alla
5. Rekrytering

Mer information kan inhämtas på ex vis förbundets 
hemsida.

15. MÖTE MED DISTRIKTEN
Under perioden slutet av maj (efter förbunds- 
styrelsens majmöte) – midsommar avhölls digitala 
möten med 20 av landets 21 distrikt. På agendan 
stod dels information (strategi, ekonomi, projekt, 
etc), dels utbyten om vissa viktiga utmaningar  
förbundet står inför.

Avsikten är att sådana möten ska hållas varje år, 
digitalt eller live.

I tillägg har varje distrikt fått en dedikerad kontakt-
person bland den anställda personalen. Digitala 
möten mellan distriktets och förbundets kontakt- 
personer ska ske minst en gång per kvartal framöver 
för att utbyta information och om möjligt dela upp-
slag till problemlösning.

DocuSign Envelope ID: 8D036CFF-CD4A-4AB5-824F-637AF19067B2



SID 34

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2021-2022

SID 24

Ordförande 
 

 
 
 
Martin Löfgren   Carl Ragnarsson   Rolf Scherdrin 
 
 
 
 
 
Krister Ahlesved   Linnea Edlund    Eva Abragi 
 
 
 
 
 
Birgitta Lagnell    Rickard Olsson

DocuSign Envelope ID: 8D036CFF-CD4A-4AB5-824F-637AF19067B2



SID 35

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022-2023

SID 1

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 
2022 09 01 - 2023 08 31



SID 36

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022-2023

SID 2

INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
 
1. Organisation  ..........................................................................................................................3 
2. Allmänt  ..................................................................................................................................4
3. Ekonomi  .................................................................................................................................6 
4. Tävlingskommittén (TK)  .........................................................................................................7
5. Festivalkommittén (FK) ...........................................................................................................11 
6. Lagkommissionen (LK)   ..........................................................................................................11
7. Disciplinnämnden (DN)...........................................................................................................12
8. Juniorkommittén (JK)   ............................................................................................................12
9. Medlemskommittén (MK) ......................................................................................................13
10. Utbildningskommittén (UtbK) ..............................................................................................14  
11. IT-kommittén (ITK)  ...............................................................................................................15 
12. Uttagningskommittén (UK) ...................................................................................................17
13. Projekt ..................................................................................................................................18 
14. Svenska Tankesportförbundet ..............................................................................................19 
15. Möten med distrikten ...........................................................................................................19 
16. Bridge X ................................................................................................................................20



SID 37

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022-2023

SID 3

1. ORGANISATION

Förändringar av vikt: 
• Personalen återgick till sina ordinarie tjänstegrader efter pandemin.
• En anställd sades upp pga arbetsbrist.
• Fredrik Jarlvik tillträdde som ordförande i Lagkommissionen efter Jan-Eric Larssons bortgång.
• Erik Fryklund efterträdde Eva Abragi som ordförande i Juniorkommittén.

ORDFÖRANDE

Martin LÖFGREN

VICE
ORDFÖRANDE

Carl RAGNARSSON

ÖVRIGA ORDINARIE
LEDAMÖTER
Eva ABRAGI

Krister AHLESVED
Linnea EDLUND
Birgitta LAGNELL
Rickard OLSSON
Rolf SCHERDIN

SAKREVISOR
Mårten GUSTAWSSON

ITK

Rickard OLSSON

LK

Jan Eric LARSSON

UK

Martin LÖFGREN

MK 

Martin LÖFGREN

DN Disciplinnämnden 
ITK IT-Kommittén
JK Juniorkommittén 
LK Lagkommissionen
MK Medlemskommittén
TK Tävlingskommittén
UK Uttagningskommittén
UtbK Utbildningskommittén

VERKSAMHETS-
CHEF

Suzanne LEMBORN

JK

Eva ABRAGI

DN

Andreas WESTMAN

ÖREBROKONTOR

Johan GRÖNKVIST
Gunnel HAHNE 1)

Björn HOLM 2) 

Micke MELANDER 
Sigrid SVENSSON  

Carina WADEMARK 1) 

Thomas WINTHER 3)

1)  50%
2)  80%
3)  60%

STYRELSE /
FÖRTROENDE-

VALDA

ANSTÄLLDA
100 % där inte annat anges

Total HTE: 6,4

Organisation 
2022-okt

KOMMITTÉER

TK

Carl RAGNARSSON

UtbK

Krister AHLESVED

SUPPLEANTER
Tor-Björn BOHMAN

Mia BREDING

Arbetsutskott (AU)
Martin Löfgren
Carl Ragnarsson
Rolf Scherdin

ORDFÖRANDE

Martin LÖFGREN

VICE
ORDFÖRANDE

Carl RAGNARSSON

ÖVRIGA ORDINARIE
LEDAMÖTER
Eva ABRAGI

Krister AHLESVED
Linnea EDLUND
Birgitta LAGNELL
Rickard OLSSON
Rolf SCHERDIN

SAKREVISOR
Mårten GUSTAWSSON

ITK

Rickard OLSSON

LK

Fredrik JARLVIK

UK

Martin LÖFGREN

MK 

Martin LÖFGREN

DN Disciplinnämnden 
ITK IT-Kommittén
JK Juniorkommittén 
LK Lagkommissionen
MK Medlemskommittén
TK Tävlingskommittén
UK Uttagningskommittén
UtbK Utbildningskommittén

VERKSAMHETS-
CHEF

Suzanne LEMBORN

JK

Erik FRYKLUND

DN

Andreas WESTMAN

ÖREBROKONTOR

Johan GRÖNKVIST
Gunnel HAHNE 1)

Björn HOLM 3)

Micke MELANDER 
Carina WADEMARK 1)

Thomas WINTHER 2) 

1)  50%
2) 60%
3) 80%

STYRELSE /
FÖRTROENDE-

VALDA

ANSTÄLLDA
100 % där inte annat anges

Total HTE: 5,4

Organisation 
2023-juni

KOMMITTÉER

TK

Carl RAGNARSSON

UtbK

Krister AHLESVED

SUPPLEANTER
Tor-Björn BOHMAN

Mia BREDING

Arbetsutskott (AU)
Martin Löfgren
Carl Ragnarsson
Rolf Scherdin
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2. ALLMÄNT
Verksamhetsåret 2022-2023 kan i viss mån ses som 
ett ”återhämtningsår” efter det att alla covid-restrik-
tioner upphört. I tillägg till många glädjeämnen har 
det funnits en del orosmoln.

Antalet medlemmar sjönk något, men antalet 
potentiella medlemmar (”I-medlemmar”) ökade 
påtagligt, vilket sätter fokus på hur vi tar hand om 
nya spelare.

Spelaktiviteterna har ökat på klubbnivå, men  
intresset för SM-tävlingar, Allsvenskan och Svenska 
Cupen ligger ännu långt under pre-pandemi- 
nivåerna. En ny SM-gren introducerades; ”SM Par 
hcp 30+”, i linje med det strategiska målet  
”Tävlingar för alla”, en gren som rönte stor framgång 
i vissa distrikt.

Projekten ”Rekryteringskedjan” och ”SOS Junior” 
har avslutats och aktiviteterna i dessa övergått i 
förvaltningsfas. Verktygen i ”Rekryteringskedjan” 
fortsätter dock att vara SBF:s primärverktyg för 
rekrytering.

Utbildningskommitténs projekt med Bridgelärar-
utbildning har varit framgångsrik, de seminarier/ 
kurser som anordnats har fått god tillslutning och 
bra omdömen.

På det internationella planet har aktiviteterna varit 
på relativt låg nivå. En ny kapten för det öppna 
landslaget har anordnat såväl träning som en  
”utmanarmatch”. I NM tog det öppna landslaget 
silver och våra framgångsrika damer guld, vilket 
sammantaget gjorde att Sverige försvarade ”Nordic 
Cup” från året före. I slutet av verksamhetsåret 
(avslutningen t o m i början på det nästkommande) 
spelades nations-VM i Marrakesh, där Sverige  
representerades i Dam- och Veteranklasserna.  
Bägge lagen gick till slutspel men slogs sedan ut i 
kvartsfinalerna. I det JVM som spelades i slutet av 
juli gick vårt U-26 landslag vidare till slutspel, men 
även de slogs ut i kvartfinal.

På juniorfronten ser det mörkt ut, såväl det totala 
antalet ungdomar som antalet juniorer som kon-
kurrerar om platser i juniorlandslaget har minskat. 
Kvaliteten är dock fortfarande god, i NM tog U26- 
laget guld och U21-laget silver.

Vad gäller förbundets ekonomi har kostnaderna 
fortsatt hållits på låg nivå, under budget, medan 
intäkterna glädjande nog har ökat. Det innebär att 
SBF gör ett positivt resultat, bättre än jämfört med 
tidigare antaganden (budget lagd 2021 och dess 
prognoser för 2022-2023).

De regelbundna mötena mellan en distriktsansvarig 
och en anställd fortsätter. I maj avhölls de  
”traditionella” mötena mellan distriktsstyrelser och 
förbundet. I dessa framkom att våra framtidsfrågor 
är och förblir det viktigaste för SBF. Under dessa  
möten, och som ingress till verksamhetsåret 2023-
2024 lanserades begreppet ”Bridge-X” som  
samlingsnamn för alla våra insatser på prioriterade 
områden (t ex rekrytering), men som självklart har 
sin bas i den den 2020-2022 framtagna Strategi- 
planen för förbundet.

Samtliga dessa punkter belyses vidare i  
kommittéernas berättelser och/eller RS-hand- 
lingarna.

PERSONAL/VERKSAMHET

Medlemstal
SBF hade under verksamhetsåret 2022-23 totalt  
21 020 registrerade medlemmar. Av dessa var  
18 349 betalande, 2 246 I-medlemmar, 112 ständiga 
medlemmar och 307 juniorer. Totalt innnebär detta 
en minskning med 226 medlemmar, jämfört med 
föregående verksamhetsår. Positivt är att antalet 
I-medlemmar ökat.

Kansliet har kontinuerliga kontakter med distrik-
ten för bl.a. uppföljning av medlemstalen i deras 
anslutna klubbar. Samtalen har som syfte att säkra 
god kommunikation och informationsflöde i bägge 
riktningar mellan förbund och distrikt. Ett exemel 
på dessa insatser är att stödja distrikten med in-
formation, tips och idéer som gäller insatser för att 
behålla och bjuda tillbaka medlemmar man tidigare 
haft, samt för att marknadsföra och rekrytera nya 
medlemmar lokalt. Även i år uppmuntrades klubbar 
att ta personliga kontakter med tidigare medlem-
mar som inte återkommit från föregående år, samt 
att förbundet gjorde ett utskick med meddelande 
”vi saknar dig”, som även detta år visade sig ha en 
positiv effekt. 
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Verksamheten/Ekonomi
Kostnadskontrollen för verksamheten inom  
områdena personal och kansli har under året hållits 
enligt en strikt plan och har ett resultat som ligger 
under budget. Personalkostnaden minskade dock 
främst med anledning deltidssjukskrivning bidrog till 
den lägre personalkostnanden.  
 
Då projekten”Rekryteringskedjan” och ”SOS Junior” 
övergått i förvaltningsfas och ansetts kunna skötas 
utan projektledning avslutades projektanställningen 
(pga arbetsbrist) den 1 maj 2023, och rekryterings-
stöd ges nu av övrig personal. 

Färre extratimmar i ekonomistöd har utnyttjats från 
SISU i samband med årsbokslutet, och licenser/
driftskostnader har omförhandlats (ex. telefoni) 
samt att några avtal avslutats helt. Störst verkan har 
insatser av översyn på licens och driftkostnader haft 
för BIT.

Även en fortsatt strikt budget för tävlingsarrange-
mangen har hållits där bl.a en grupp av BBO-opera-
törer i Örebroområdet startats upp under ledning 
av en anställd på kansliet. Avtal har omförhandlats 
med entreprenörer, och kostnader för resor/logi har 
minskat för funktionärer. 

Verksamhetens kostnader för övriga inköp har  
minskat något från planerad budget.

Personal
Från verksamhetsårets start infördes en jour för 
att tillhandahålla tävlingssupport för funktionärer. 
Tjänstefördelningen gjordes om för att dela jouren 
på tre anställda och i samband med detta gjordes 
mindre revidering och omfördelning av berörda 
arbetsuppgifter. 

Under hösten arbetade projektledaren för rekryte-
ring enbart med MiniBridge Cup (25%). Sen 1 maj 
2023 har förbundet totalt 5,4 tjänster med anställd 
personal fördelat på sju personer som administrerar 
förbundets verksamhet. Ett stort arbete genomförs 
också på ideell basis av styrelseledamöter och andra 
kommittéverksamma. Endast två av de anställda har 
sina kontor på kansliet i Örebro, övriga fem arbe-
tar från hemmakontor och möts i princip helt och 
hållet endast via videokonferenser. Kontinuerliga 
kanslimöten via plattformen Teams har genomförts 
sen hösten 2022, och en chattgrupp används av alla 
anställda för att tillse att information delas på ett 
relevant sätt.

Förbundet har tidigare haft IT-kompetens inom den 
egna personalstaben. Ett behov av denna kompe-
tens är identifierad och rekrytering av en deltid har 
över tid varit planerad att tillsättas, men har bl.a. av 
ekonomiska skäl fått stå tillbaka. 
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3. EKONOMI
Den budget som fastställdes vid Riksstämman 2021 
visade på ett beräknat nollresultat för verksamhets-
året 2022/2023. Fortfarande påverkas bridgen av de 
negativa effekterna som covidpandemin gav. Den 
återhämtning som vi förväntat oss har tagit längre 
tid än vi hoppats på. 

Detta har naturligtvis även påverkat ekonomin, och 
vi såg under första halvan av verksamhetsåret ut att 
få svårt att nå ett nollresultat. Under andra halvan 
av året har dock nästan allt gått i rätt riktning rent 
ekonomiskt. Tyvärr har vi inte lyckats bryta den 
nedåtgående trenden i utvecklingen av betalande 
medlemmar, även om minskningstakten är lägre än 
tidigare år. Detta resulterade mot budget i en minus-
post om cirka 140 tkr.
 
Utvecklingen av övriga poster i resultaträkningen är 
genomgående positiv. De viktiga spelavgifterna har 
ökat med 35% vilket dock nästan helt beror på den 
höjning av spelavgifterna som gjordes vid års- 
skiftet. En marginell ökning av antalet starter kan 
dock noteras vilket är extra glädjande i skenet av 
medlemsminskningen. 
 
Övriga förbundsarrangerade tävlingar som Bridge-
festivalen, Allsvenskan, SM-tävlingar och Svenska 
Cupen har samtliga redovisat bättre resultat än 
föregående år, delvis tack vare viss ökning i deltagar-
antal men även en tydligare kostnadskontroll med 
ambitionen att ingen tävling ska uppvisa ett negativt 
resultat. 
 
Bridgefestivalen har gått från ett marginellt minus 
föregående år till att redovisa ett plusresultat på 245 
tkr detta år, med ungefärligen samma deltagarantal. 

På kostnadssidan ligger samtliga kostnader på eller 
under både budget och föregående år. 
 
Personalkostnaderna har legat under budget tack 
vare en viss minskning av personalstyrkan.
 
IT-kostnaderna ligger cirka 350 tkr under budget. 
Det beror på att driftskostnaderna halverats samt att 
en del av det arbete som tidigare utförts av externa 
konsulter nu görs av egen personal, vilket också har 
varit en strävan från vår sida.

Även övriga kansli- och kommittékostnader har  
kunnat reduceras tack vare en strikt kostnads- 
kontroll. Noteras bör att den kraftiga inflationen och 
kommande högre löneavtal ännu inte slagit igenom 
nämnvärt i våra kostnader.

Då den stigande inflationen inneburit att det blivit 
en viss avkastning på inlåningsmedel har vi placerat 
förbundets överskottslikviditet i bundna konto- 
placeringar för att det ska ge så hög riskfri ränta som 
möjligt. Det har inneburit att finansnettot för  
verksamhetsåret har blivit 164 tkr.

Sammantaget gör de ökade intäkterna och de  
minskande kostnaderna att vi kan redovisa ett  
mycket glädjande resultat för verksamhetsåret,  
1 194 867 kronor.

Våra landslagskostnader kommer att stiga, styrelsen 
har valt att avsätta 700 tkr av resultatet till lands-
lagsfonden.

Förbundets egna kapital har ökat under året och 
uppgår nu till 3 049 tkr, exklusive fonder/avsättningar.
 
De fonder/avsättningar som förbundet disponerar är 
följande:
Landslagsfonden 982 tkr
Juniorfonden  698 tkr
Göranssonfonden 195 tkr
Jannes fond  84 tkr
 
Fullständig information om ekonomi finns i års- 
redovisningen.
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4. TÄVLINGSKOMMITTÉN (TK)
TK har under verksamhetsåret bestått av:

Carl Ragnarsson, Linköping, ordförande 
Tommy Andersson, Uppsala
Zennica Hammar, Bergsjö
Henrik Johansson, Tvååker (t.o.m. 2023-04-30)
Anders Landmark, Luleå
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Johan Grönkvist, Örebro 1)

Carina Wademark, Stockholm 1)

Thomas Winther, Sölvesborg 1)

1) SBF-anställd

Adjungerad:
Fredrik Jarlvik (Lagkommissionen), Malmö (fr.o.m. 
2022-10-20)

Allmänt
Carl Ragnarsson och Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för den årliga översynen av SBF:s 
traditionella tävlingsbestämmelser (Allsvenskan, 
Mästarpoäng, Svenska Cupen, Svenska Mästerskap 
samt Generellt regelverk för tävlingar i Svenska 
Bridgeförbundet), medan Ryszard Sliwinski har haft 
huvudansvaret för regelverken för onlinespel. 
På förbundsnivå har SM-tävlingar och Allsvenskan 
åter kunnat genomföras i sin helhet live i och med 
att covid 19-restriktionerna upphört.  

TL Steg 2-/3-seminariet genomfördes på traditionellt 
sätt i januari månad 2023, också denna gång med 
Scandic Väst i Örebro som arena. 21 deltagare slöt 
upp för att öva inför nästa års formella Steg 3-ut-
bildning med examination eller för att enbart stärka 
sina kunskaper och få en välbehövlig repetition, inte 
minst som pandemin bidragit till färre tillfällen att 
agera TL och därmed en del rost behöver slipas av.
Kursledare vid seminariet var Henrik Johansson, 
Ryszard Sliwinski och Thomas Winther, med TK-ord-
föranden denna gång endast i kulisserna.
 
Kansliet ansvarar, på uppdrag av TK, för Allsvenskans 
serieindelning och organisation, så också för All-
svenskan 2022. 
 
Kansliet ansvarar, också på uppdrag av TK, för 
semifinalplatsindelningen och organisationen i SM 
Lag. SM Lag semifinal spelades på tio orter runt om 
i landet och med segrarna i varje heat kvalificerade 
för final i Kristi Himmelsfärdshelgen.

Carina Wademark har varit TK:s sekreterare samt 
kontaktperson mellan de anställda och övriga kom-
mittéledamöter.
 
TK har under verksamhetsåret haft tre möten, varav 
två digitala, och därutöver ett antal korrespondens-
mejl.

Allsvenskan
Kansliet har fått slita för att försöka fylla de 16 
division 3-serierna med stipulerade tio lag i varje. 
Två serier fick genomföras med färre antal lag: div 3 
Uppland och div 3 Västra Götaland, båda med åtta 
lag.
 
Mot bakgrund av att det de senaste åren, även före 
pandemin, varit svårt att få alla div 3-serier fyllda, 
beslöt TK, på förslag från kansliet, att fr.o.m. All-
svenskan 2024 reducera antalet lag i samtliga div 
3-serier från tio till åtta lag. Således gäller särskilda 
bestämmelser för nedflyttning från div 3 efter ge-
nomförd allsvenska 2023 och dito uppflyttning från 
division 4 inför allsvenskan 2024.
 
Elitserien och Superettan spelades under ett och 
samma tak på Scandic Väst i Örebro; Serierna 
spelades med gemensamma givar och dito tävlings-
ledning, Running Scores via SwanGames och, från 
Elitserien, BBO-sändning från en match per rond. 

Svenska mästerskap – pardisciplinerna 
Pardisciplinerna har så smått börjat återhämta sig 
efter pandemiåren, även om det är en bit kvar till 
2019 års deltagarsiffror. För respektive disciplin är, i 
procent, jämförelsetalen nedanstående (i reda par, 
se tabell längre fram):
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Resultat
SM Par Dam:     
1. Mari Lindblom – Sofia Ryman, BK S:t Erik
2. Julia Borg – Marie Johansson, Kalmarsunds BK/ Sällskapet, Ronneby
3. Louise Hallqvist – Ylva Johansson, BK S:t Erik 
 
SM Par Hcp 30+:    
1. Eva Walder – Thomas Cohn, BK S:t Erik
2. Sten Granath – Henrik Jonsson, Motala BA 
3. Anna-Stina Arvidsson – Magnus Arvidsson, ABB BK
 
SM Par Mixed:    
1. Sofia Ryman – Jan Andersson, BK S:t Erik
2. Jenny Evelius-Nohrén – Ulf  Nohrén, Uppsalabridgen
3. Gudrun Strandberg – Gunnar Andersson, BK S:t Erik/BK Alert
 
SM Par Nybörjare:   
1. Eva Persson – Ulf  Persson, Malmö BK
2. Anna-Lena Nordin – Henrik Laestander, Köpings BS
3. Jan Uddenstig – Magnus Uddenstrig, Falköpings BS
 
SM Par Open:     
1. Christian Carlsson – Sören Lennartsson, Falköpings BS
2. Per-Inge Helmertz – Arne Jordestedt, Motala Bridgeallians 
3. Johan Sylvan – Mikael Westerlund, Uppsalabridgen/BK Everfresh
 
SM Par Veteran:    
1. Henrik Wegnelius – Björn Wenneberg, BK Alert
2. Urban Finnsson – Bengt-Göran Olofsson, BK Björken
3. Kalle Aldeborg – Kent Karlsson, Uddevalla BF

Svenska mästerskap – lagdisciplinerna 
 
SM Lag Mixed:  
Direktfinalen i SM Lag Mixed spelades under  
Falkenbergsveckan och dess motsvarighet Lag  
Veteran under Bridgefestivalen. Tävlingen samlade 
17 lag. där lag Kaptenen till slut stod som segrare:
 
1. Kaptenen: Gullvi Högberg, Patrica Kronbäck, Sören Lennartsson, Pär 
Ol-Mårs
2. Östgötarna: Lena Lundqvist, Viveca Rappe, Dan Nilsson, Jan-Erik 
Thomasson
3. Westerlund: Eva Gunnarsson, Suzanne Lemborn, Jan Becklén, Mikael 
Westerlund

SM Lag Veteran:  
Tävlingen lockade 43 lag, en ökning med 48 % jäm-
fört med 2022, men fortsatt något färre lag än åren 
närmast före pandemin. Mångfaldiga svenska mäs-
tarna i lag Seniorerna spelade till sig en guldmedalj:
 
1. Seniorerna: Sven-Åke Bjerregaard, Christer Bjäring, P-G Eliasson, 
Gunnar Elmroth, Tommy Gullberg, Anders Morath
2. Glopson: Urban Finnsson, Henry Franzén, Pär Ol-Mårs, Bengt-Göran 
Olofsson, Anders Sjöstedt, Hans Åkerman
3. Abandon Ship: Jan Becklén, Johan Bennet, Börje Dahlberg, Mats 
Pettersson
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SM Lag Open:  
Tävlingen genomfördes på traditionellt sätt, med 
tio semifinaler om sex lag i vardera och därefter 
final under Kristi Himmelsfärdshelgen med tio lag. 
Finalen spelades, som tidigare år, på Scandic Väst i 
Örebro, och där Henrik Johansson och Linus Jorner 
var tävlingsledare, medan Tomas Brenning såg till att 
all teknik och resultatrapportering, som förväntat 
fungerade klanderfritt. Också årets final blev riktigt 
spännande, där till slut Lag Sjökvist passerade länge 
ledande Dyra England på mållinjen! 
 
1. Lag Sjökvist: Måns Sjökvist (k), Peter Bertheau, Simon Ekenberg, 
Per-Erik Malmström, Johan Säfsten
 
2. Dyra Englund: Carl Ragnarsson (k), Björn Andersson, Tommy Anders-
son, Johnny Blid, Erik Fryklund, Martin Löfgren
 
3. Carbonnier: Pierre Carbonnier (k), Niklas Andrén, Johan Erlandsson, 
Peter Fredin, Håkan Tjärnemo

Svenska Cupen 2022
I Svenska Cupen 2022 startade 211 lag, en ökning 
med 38 lag jämfört med 2021. Efter sju spelade 
omgångar återstod de 16 lag som på Bridgens Hus i 
Uppsala, under ledning av Ryszard Sliwinski, skulle 
göra upp prispengar, medaljer och ära. Finalen kom 
att bestå av Yvonne, som i sin semifinal besegrade 
Arnbergs Team med 141-119, och No Johnny Cash, 
som betvingat Lucky Bandana med siffrorna 137-
119. No Johnny Cash tog ledningen med 35-18 i 
det första av de fem 16-brickorssegmenten, men 
förlorade sedan de resterande varvid slutresultatet 
skrevs till 204-124. 

I det segrande lag Yvonne ingick:  
Yvonne Stokka (k), Fredrik Alfredsson, Peter Bertheau, Simon Hult, 
Mikael Rimstedt, Ola Rimstedt, Adam Stokka, Emanuel Unge.

Tvåa blev No Johnny Cash med:  
Lars Andersson, Tommy Bergdahl, Daniel Gullberg, Peter Görnandt, Erik 
Hansson, Jan Lagerman, Castor Mann, Emma Övelius.

Simultantävlingar  
Simultantävlingar arrangerades såväl dagtid som 
kvällstid under verksamhetsåret. Också simultan-
tävlingarna har så smått börjat att hämta sig efter 
pandemiåren.

DTL-träff digitalt
I augusti 2023 genomfördes Distriktstävlingsledar-
träffen (DTL-träffen) i digitalt format, en modell som 
provats de två senaste åren och som därmed inte 
gör resor till en faktor. DTL-träffen hölls på Teams 
och med drygt ca 30 deltagare närvarande. Huvud-
punkterna vid årets upplaga var:
 
• Nya alerteringsregler
De nya alerteringsreglerna träder ikraft den 1 sep-
tember 2023 och TK:s Ryszard Sliwinski föredrog 
dessa och den exempelsamling som finns som ap-
pendix till reglerna.

• Nya SM-avgifter och allsvenska avgifter samt rese-
bidrag till dessa tävlingar
 
TK-ordföranden belyste skälen till varför startavgif-
terna höjs, nämligen ökade kostnader p.g.a. om-
världsläget. Höjningarna är följande:
>  i SM-pardisciplinerna med 10 kr, från 100  
  kr/spelare till 110 kr/spelare,
>  i SM Lag Open med 50 kr, från 500 kr/lag till 550  
 kr/lag, samt att bordsavgiften i finalen höjs från  
 350 kr/lag till 500 kr/lag
>  i allsvenskans Elitserie och Superetta med 300 kr,  
 från 2200 kr/lag till 2500 kr/lag,
>  Division 2 med 100 kr, från 1800 kr/lag till 1900  
 kr/lag,
>  Division 3 med 100 kr, från 1400 kr/lag till 1500  
 kr/lag
 
Resebidragen har räknats upp med anledning av att 
staten höjt den skattefria milersättningen.
 
• Hur ökar vi intresset för att delta allsvenskan divi-
sion 4 och i SM-kvaltävlingar?
DTL-träffen konstaterade att detta inte är en helt 
enkel uppgift i ett antal distrikt. Bl.a. lyftes frågan 
huruvida TK kan tänka sig att lätta på regelverket för 
division 4, i så motto att distrikt kan tillåtas gå sam-
man för att på så sätt få underlag. TK kommer att ta 
upp frågan vid sitt nästa sammanträde.
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Beslut i korthet under verksamhetsåret
Förutom vad som nämnts under föregående punk-
ter, har bland annat följande beslut fattats under 
verksamhetsåret 2022/2023:

1. Fr.o.m. allsvenskan 2023 kommer division 2 och 
division 3 att ekonomiskt administreras av SBF 
centralt, utifrån liknande modell som vid SM Lag 
semifinal.
2. Första sammandraget i allsvenskan division 3 
senareläggs till andra halvan av september, i första 
hand för att ge kansliet mer tid att försöka få seri-
erna fyllda, men även för att få bättre tillgång till 
licensierade TL när sammandraget inte sammanfal-
ler med någon annan division i seriesystemet.
 
3. Tillåta Norrlandsheatet i 2023 års SM Lag Semi-
final att starta tidigare än ordinarie starttid. Heatet 
spelar då med helt egna givar. Utvärdering ska göras 
efter semifinalen.
 
4. Gävleborgs utbildningsmaterial i Ruter ska gås 
igenom och, efter eventuella justeringar,  
sedan kunna användas vid SBF:s Ruterutbildningar. 
SBF-materialet ska vara färdigt till verksamhets- 
årsskiftet 1 september 2023.
 
5. Handikapp i lagtävling. Implementeringen skjuts 
på framtiden, då det inte står helt klart hur den ska 
göras i BIT. Fortsatt utredning under 2023/2024.
 
6. Reglerna då otillåten reserv har setts över inför 
2023/2024, då hittillsvarande regelverk alltför hårt 
bestraffat (diskvalifikation) lag som använt sådan. 
Nuvarande regelverk har lättats upp i de fall otillåten 
reserv använts i enstaka match(er). Fullständig  
beskrivning kommer att finnas i Generellt regelverk 
för tävlingar i Svenska Bridgeförbundet 2023/2024.
 
7. Enkät beträffande SM Lag Open semifinal för 
2024 har tillställts samtliga de lagmedlemmar som  
deltagit i semifinal 2022 och semifinal 2023. Huvud-
frågan i enkäten är huruvida semifinalerna framgent 
ska spelas live (som tidigare) eller online på Real-
Bridge. 
 
8. Regelverket för klubbyten har förtydligats, så att 
det klart framgår att spelare tillåts göra klubbyte 
högst en (1) gång under en och samma tolv- 
månadersperiod. 

9. SM Lag Mixed 2023 spelas under Falkenbergs-
veckan.
 
10. SBF avstår deltagande vid EBL:s TL-utbildningar 
under 2022/2023 av ekonomiska skäl.
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5. FESTIVALKOMMITTÉN (FK)
FK har under året bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande 
Carl Ragnarsson, Linköping
Tomas Brenning, Enköping
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Micke Melander, Falkenberg 1)

 
1) SBF-anställd 

FK har under året avhållit flera digitala kommitté- 
möten. Förtom det har diverse avstämnings- och 
arbetsmöten skett på löpande basis.

Bridgefestivalen 2023 genomfördes helt enligt lagda 
planer och mycket positiv feedback har mottagits 
från deltagarna. Kommittén har kämpat med kraftigt 
ökade kostnader främst p.g.a. höjda hotellpriser 
för personal. För att motverka kostnadsökningarna 
vidtog FK ett antal åtgärder. Startavgifterna i sido-
tävlingarna ökade med 10%, prissummorna redu-
cerades något i dessa tävlingar och personalstyrkan 
minskades. Det ekonomiska resultatet av Bridge-
festivalen blev bättre än beräknat, med ett positivt 
resultat om dryga 250 tkr. 

Vad gäller avtal, Örebrokompaniet och Conventum, 
var 2023 det första året av fem i ingågna avtal som 
är centrala för att Bridgfestivalen ska kunna arrange-
ras så som den nu görs.  
 
Det faktum att WBF och EBL lagt juniormästerskap i 
princip helt i kollission med Bridgefestivalen medför-
de att vi tappade cirka tio internationella juniorlag i 
Chairman’s Cup, lag med medlemmar som dessut-
om normalt spelar åtskilliga sidotävlingar (beräknat 
till ca 500 tävlingsstarter totalt). Förutom att färre 
juniorer kom till festivalen innebar detta att flera av 
elit-TL som brukar arbeta hos oss, i stället dömde i 
JVM.

Sammantaget deltog ungefär lika många personer 
i årets festival som fjolårets. Antalet par i bronstäv-
lingarna ökade något medan silvertävlingarna mins-
kade. Chairman’s Cup gick från 2022 års 135 lag till 
127, men detta kan helt förklaras med minskningen 
av antalet juniorlag p.g.a. JVM. Vi noterar också en 
stadig ökning av norska deltagare till den svenska 
Bridgefestivalen.

6. LAGKOMMISSIONEN (LK) 
LK har under verksamhetsåret bestått av:

Fredrik Jarlvik, Malmö, ordförande
Mikael Grönkvist, Stockholm, sekreterare
 
Ordföranden är också kontaktperson mellan LK och 
SBF:s styrelse.

Arbetsgrupp:
Björn Andersson, Örebro
Tommy Andersson, Uppsala
Philip Berggren, Göteborg
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Pierre Winberg, Bollnäs
Linus Jorner, Örebro

Bedömningsgrupp:
Tommy Gullberg, Hägersten
Torbjörn Gustavsson, Ekerö
Jan Kamras, Tel Aviv
Marion Michielsen, Stockholm
Bengt-Erik Efraimsson, Sundbyberg
Tommy Bergdahl, Trångsund
Anders Morath, Järfälla
Johnny Östberg, Stockholm

Lagtolkningsgrupp:
Carl Ragnarsson, Linköping
Ryszard Sliwinski, Uppsala
Linus Jorner, Örebro
 
Lagkommissionen (LK) är Svenska Bridgeförbundets
(SBF) högsta instans för att tolka lagar och regler för
tävlingsbridge, för att hantera överklaganden, samt
för att fälla domslut. 

Under verksamhetsåret LK avgjort två fall (DM- 
final Jönköping och SM-lag semifinal i Växjö) och ett 
äldre fall från 2021–2022 har avslutats utan formellt 
domslut. Mikael Grönkvist, LK:s sekreterare, har 
redigerat och publicerat fallen på SBF:s hemsida.

LK:s ordförande har svarat på diverse frågor (via 
epost och telefon) från klubbar och medlemmar. 
LK:s ordförande har också skrivit fyra artiklar med 
olika lagrelaterade teman för tidningen BRIDGE.
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7. DISCIPLINNÄMNDEN (DN) 
DN har under verksamhetsåret bestått av: 

Andreas Westman, Sundsvall, ordförande 
Per-Ola Cullin, Stockholm,
Lena Westman, Uppsala 
Jan Lagerman, Täby 
Widar Wajöestedt. Karlskrona
Suzanne Lemborn, Falkenberg 2) 
 
2) SBF-anställd och samordnande för DN

Under verksamhetsåret har DN:s sammansättning 
varit oförändrad. DN består av Andreas Westman 
(ordförande), Per-Ola Cullin, Lena Westman, Widar 
Wahlestedt och Jan Lagerman. 

DN har under verksamhetsåret fått in åtta stycken 
ärenden. Tre ärenden har inkommit under somma-
ren/hösten och är under handläggning. Ytterligare 
tre ärenden inkom sent under verksamhetsåret ifjol 
och handlade om fusk vid spel på internet. Totalt har 
alltså elva ärenden handlagts under det gångna året.
 
I föregående års verksamhetsberättelse skrev DN 
om uppdaterade stadgar och flaggade då också för 
en oro om att det skulle kunna ske en ökning av 
fuskärenden. Erfarenhetsmässigt vet vi att dessa 
ärenden tar tid. Det har nu under året handlagts tre 
sådana ärenden och de tar mycket riktigt enorm tid i 
anspråk. Det är i dagsläget två personer som skriver 
domar i DN. Det är inte optimalt då domskrivning 
tenderar dra ut på tiden. Med det sagt är det ändå 
inte på något sätt acceptabelt att ärenden tar för 
lång tid att handlägga. 
 
DN anser sig till viss del vara underbemannande och 
ser gärna att nämnden utökas med fler ledamöter.
 
DN träffades live för första gången hemma hos POC 
i februari. På dagordningen fanns en hel del diskus-
sionspunkter. Vi diskuterade bla lokala DN i klubbar/
distrikt, eventuell utökning av DN och åklagarrollen 
som har börjat användas i fuskärenden. Vi gick också 
gemensamt igenom fuskärenden så att samtliga är 
insatta i hanteringen och tidsåtgången. De tidigare 
fuskärendena har hanterats av enbart några i DN. 
Sammanfattningsvis kan sägas att det var bra dis-
kussioner. Framförallt är den nya åklagarrollen till 
belåtenhet. DN kommer återkomma till styrelsen 
med vissa frågor under kommande verksamhetsår. 
 

8. JUNIORKOMMITTÉN (JK)
JK har under verksamhetsåret bestått av:
 
Erik Fryklund, Linköping, ordförande
Björn Sörling, Ulricehamn
Ping Huang, Uppsala
Allan Nouri Otman Farah, Kalmar
Micke Melander, Falkenberg 1)

Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Sigrid Svensson, Malmö 1) 
 
1) SBF-anställd 

Totalt under verksamhetsåret har JK haft åtta  
möten, samtliga digitalt. 
 
JSM-par fick tyvärr ställas in på grund av för få  
anmälda. Tyvärr arrangerades inte heller något 
riksläger under våren 2023. 

Juniorkommittén har givit ekonomiskt bidrag till 
juniorer för att spela internationella tävlingar. JK 
bidrog ekonomiskt för spel i Öppna EM-mixed och 
Öppna Junior-EM par, i diverse olika klasser. 

JK har även givit bidrag till att hålla en satsning på 
Bridge Base Online ämnad för juniorer att möta 
riktigt bra motstånd på distans. 

Juniorkommittén har administrerat ett mentor- 
program för juniorer. Alla juniorer som har ansökt 
om att få en mentor har fått en sådan. 
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9. MEDLEMSKOMMITTÉN (MK)
MK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande

Ledare har även varit de ansvariga för underkommit-
téerna

Peter Ventura, Krylbo
Birgitta Lagnell, Göteborg
Mia Breding, Östersund
Tor-Björn Bohman, Ängelholm

SYNLIGHETSGRUPPEN  
är en del av MK med tre deltagare:
 
Peter Ventura, Karlbo  
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)

Carina Wademark, Lidingö 1)

 
1) SBF-anställd 

Tre möten har hittills hållits under 2023. 
Gruppen och dess arbete presenterades i BRIDGE nr 
1/2023.

Gruppen har i stora delar utgått från önskemål från 
workshops i anslutning till Riksstämman i november 
2021.

Största insatsen inom området synlighet har varit 
framtagning och distribution av en PR-tidning med 
målgruppen ännu icke bridgespelare. Syftet är att 
marknadsföra bridgesporten och förhoppningen är 
att det i förlängningen leder till fler bridgespelare 
och medlemmar. Bridgeförlaget har under mars-
april distribuerat tidningar till landets samtliga klub-
bar och tanken är att tidningarna ska spridas lokalt. 
Utöver det stora utskicket har det informerats om 
PR-tidningen i BRIDGE, på hemsidan, medlemsnytt 
samt i Bridgeförlagets kundbrev. Över hälften av 
upplagan finns kvar i lager och tidningen är tänkt 
att användas av klubbar ett flertal år framöver. 
Utmaningen ligger i att informera att tidningen finns 
och ge förslag på hur klubbar och medlemmar ska 
använda den. 

En översyn av vårt marknadsföringsmateriel har 
gjorts. I samband med utskicket av PR-tidningen 
bifogades ett kuvert med våra flyers och foldrar och 
information om dessa. Beachflaggor har beställts 
och levererats; de finns tillgängliga på kansliet.  

Vidare har ett antal produkter med tankesportslogon 
tagits fram (muggar, pennor, t-shirts och pikétröjor). 
De är tänkta att användas vid klubbars marknads-
föringsaktiviteter, t ex på Bridgens dag. Klubbar har 
möjlighet att beställa artiklar direkt från leveran-
tören Make a Brand, men eftersom de kräver ett 
minimiantal för beställningar (t ex minst 36 muggar)  
kommer Bridgeförlaget lagerföra artiklarna vilket 
möjliggör styckebeställningar därifrån.

En plan och struktur för en pressavdelning på hem- 
sidan har tagits fram. Med hjälp av en sida med 
pressmaterial på internet underlättas arbetet för 
externa journalister och egen personal. Arbetet 
fortgår.

Verksamhetsstöd
Denna underkommitté har av olika skäl inte avhållit 
några möten under verksamhetsåret.
 
Då projektet ”Rekryteringskedjan” övergått i förvalt-
ning har gruppens ansvar för styrning avslutats.
Arbetet har i stället fokuserat helt på framtagande 
av en uppdaterad version av Klubbfunktionärshand-
boken” (”KFH”) vilket gjorts i samarbete mellan 
främst Micke Melander och Martin Löfgren.
 
En planerad utbildningshelg för klubbfunktionärer i 
januari 2023, baserad på den nya KFH fick ställas in 
pga bristande intresse.
 
Ett nytänk planerades i stället med kortare digitala 
seminarier lades in med start tidig höst. Det första 
av dessa seminarier avhölls den 26 augusti med ett 
tjugotal deltagare. Minst två ytterligare seminarier 
avses hållas, och även en fysisk träff i januari, på 
temat klubbfunktionärer.
 
Gruppen kommer att återaktiveras och återta initi-
ativet med bl a en översyn av tävlingar och tävlings-
former för icke-elitspelare.
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Seniorkommittén
Seniorkommittén har fyra medlemmar:
 
Birgitta Lagnell, Göteborg, ordförande
Anders Nordberg, Malmö
Anki Vikström, Skellefteå
Gunila Langius, Stockholm
 
Seniorkommittén har under verksamhet haft 35 
digitala möten samt fyra digitala möten med senio-
ransvarig i distrikten. 
 
De fyra mötena hölls av och handlade om :  
Verksamhet  i klubb/distrikt, Rune Veneke, Åhus BK      
Verksamhet klubbaktiviteter, Barbro Lönning, ABB BK             
Aktiviteter för att få nya medlemmar, Jan-Olof  Henriksson, Visby BS
Kontakt med samtliga BK i Stockholm, Marie Nylin, BK S:t Erik   
 
Seniorkommittén har även arbetat med att finna 
ett lämpligt forum för att sprida kunskap om Marek 
Malysa´s arbete, att genom bridgespel kan minska 
risken för att drabbas av alzheimer respektive de-
mens. Arbetet fortgår.

10. UTBILDNINGS- 
        KOMMITTÉN (UtbK)
UTBK har under verksamhetsåret bestått av: 

Krister Ahlesved, Stockholm, ordförande 
Florence Fridén , Tjörn
Britt Marie Warborn , Varberg
Catharina Ahlesved, Stockholm
Micke Melander, Falkenberg 1)

Björn Holm, Hedemora 1)

1) SBF-anställd 

UTBK har under året hållit tre digitala möten samt 
ett lunchmöte under festivalen. Arbetet har flutit 
på fint och vi känner att det har kommit i gång på 
riktigt. 

Bridgelärarutbildning
Två regionala bridgelärarutbildningar genomförts 
under året. En i Norrköping och en i Gävle. Utbild-
ningsdagarna har samlat 20 - 25 nyfikna bridgelärare 
vid varje tillfälle.

Onlinekurs
Vi har genomfört två onlinekurser, en nybörjargrupp 
samt en fortsättningskurs.
Intresset har varit blandat,  ca 15 deltagare i varje 
kurs. Det planeras för en fortsättningskurs under 
hösten.

Veckans Giv
Varje vecka, med start under sommaren har ett pro-
blem publicerats på hemsidan under titeln ”vilket 
kort har tappats”  med vidhängande lösning.
 
Seminarier under festivalen
Fyra seminarier för mindre rutinerade spelare hölls 
under årets Bridgefestival med ca 25-30 deltagare 
per tillfälle.

Fortsättningsmaterial
UtbK har också startat en översyn av det omfattande 
material som finns i form av Minikurser. Vi hoppas 
att kunna komma i gång med detta ordentligt under 
kommande säsong.

Digitala tematräffar
Ett embryo till digitala temakurser för bridgelärare 
har såtts. Förhoppningen är att vi kan genomföra ett 
antal sådana under kommande verksamhetsår.
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11. IT-KOMMITTÉN (ITK)
ITK under verksamhetsåret bestått av:
 
Rickard Olsson, Bjärred, ordförande
Bo Roos, Ulricehamn
Roger Hilmersson, Linköping
Pierre Winberg, Bollnäs
Suzanne Lemborn, Falkenberg 1)
Johan Grönkvist, Örebro 1) 
 
1) SBF-anställd 

Möten
Ett protkollfört möte har genomförts samt ett flertal 
arbetsmöten inom projekten. 

Sammanfattning 
Förvaltning och komplettering av våra nuvarande 
rutiner BIT och Masken har som tidigare skett med 
en rigorös övervakning med veckovis avstämningar 
och prioriteringar, vilket har lett till att budgeten för 
detta har kunnat hållas. Några exempel på ändringar 
och funktioner som tillkommit under året: 

• Budproblemet 
• Skapa spelordning för lag-serier 
• Fairplay (införs under hösten) 
• Underlättad administration av avgifter för lagspel 
• Fakturering avgifter för SM-finaler 

Inför VÅ 2022/23 gjordes en del omprioriteringar 
i IT-budgeten. En del pengar (200’) avsattes för att 
starta upp två långsiktiga projekt inför framtiden: 
 
• Lagmodulen och hur förbättra IT-stödet för att  
    hantera lagtävlingar 
• Hur ska vi hantera vår sits med Drupal 7? 

Avsättningar gjordes inom befintliga ramar och 
skulle finansieras genom en sänkning av våra drifts-
kostnader och med besparingar inom vidareutveck-
lingen av BIT/Masken.  

Målsättningarna med de nya projekten är att försöka 
göra en bästa bedömning av vilka framtida inves-
teringsbehov dessa aktiviteter kommer att kräva. 
Dessvärre är det så, när det gäller vagt formulerade 
framtidsbedömningar att det svårt att skapa  
momentum för aktivt arbete. Detta har tyvärr också 
varit fallet i våra ansträngningar. Kort sammanfattat 
vi har inte på något vis nått så långt vi hoppats då 
annat arbete har prioriterats. Rätt eller fel?  

Vid sidan om dessa två projekt har två andra  
projekt drivits ideellt utan någon större belastning 
av IT-budgeten. 

Utvärdering av alternativ lösning för stöd i till i första 
hand mindre klubbar för att arrangera tävlingsbridge 
och i förlängningen en ersättare av Ruter. 

Skapande av ett ”datalager” för att förenkla och 
bredda åtkomsten av data från BIT och Masken. 
Och kanske i slutändan göra oss mindre beroende 
av externa IT-konsulter när det gäller analyser och 
sammanställning av information. 

BIT/Masken 
BIT är det system som våra medlemmar använder 
för att komma åt tävlingsresultat etc, medan Mas-
ken är det system som används av kansliet som stöd 
i administrationen. Avsikten med dessa system har 
varit att ersätta våra äldre system: Spader, Hjärter, 
Klöver, etc ... BIT togs i drift innan alla dessa äldre 
system var ersatta vilket gett oss en mix av nya och 
äldre system som kostat extra i underhåll och drift. 
Med hjälp av omprioriteringar har det mesta slutfö-
randet kunnat ske inom vår IT-budget under året. 

Under året har vi brottats med en del prestandapro-
blem som uppstått på vardagkvällar runt klockan 22 
då alla nya resultat ska uppdateras, samtidigt som 
många medlemmar vill se på sina resultat. Efter en 
del ansträngningar tror vi oss nu ha hittat en lösning 
på dessa problem. 

Vi har under året arbetat med en tight kostnads-
kontroll som inneburit uppföljningsmöte en gång 
per vecka för att säkerställa att inte kostnaderna 
för förvaltning och återstående utveckling skenar 
utanför ramarna. Ett arbete som förutsätts ske även 
kommande år. 

Drupal 7 -> 9 
BIT är utvecklat i ett system som heter Drupal. För 
närvarande körs BIT i version 7 av detta system, som 
utkom 2011, version 8 kom 2015. SBF valde att an-
vända version 7 som plattform, även om planen var 
att gå live med version 8 (Styrelsemöte 20/2 2014). 
Av olika outredda skäl valde man senare att starta 
produktion med version 7, kanske beroende på att 
övergången mellan version 7 och 8 var mycket mer 
komplex än ett vanligt versionsbyte.  
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Allt underhåll av säkerhetsfunktioner i version 7 
annonserades att upphöra 2022-11 men flyttades 
sedan fram till 2023-11. All support kommer att 
upphöra i januari 2025. (Mer detaljer). Åsikterna om 
hur akut läget är divergerar dessvärre. ITK:s begrän-
sade erfarenhet av ”Open-Source lösningar” kanske 
bidrar till att kommittén anser att det brådskar. 

För att få grepp om kostnaderna för hur detta ska 
hanteras krävs en kartläggning av de rutiner som 
finns i dagen BIT-system och hur frekvent använd-
ningen är. Som alla andra system som drabbats av 
förseningar utgör BIT inget undantag, systemdoku-
mentationen av vårt nuvarande system är under- 
målig. Så första steget i kartläggningen är att få ned 
en prioriterad lista på befintliga funktioner och hur 
de används. Detta arbete har dessvärre försenats, 
vilket lett till att övriga aktiviteter i projektet också 
påverkats. 

Lagmodulen 
En prioriterad kravlista finns framtagen med estimat 
för kostnaden av de mest prioriterade önskemå-
len som utgör ett underlag i budget för projektet 
2023/24. 

Utvärdering av BridgeTime 
Under april/maj har fyra klubbar testat ett alter-
nativ till vår trotjänare Ruter. Systemet Bridgetime 
marknadsförs av ett svenskt företag BT Systems och 
används idag av några av våra klubbar. En utvärde-
ring har presenterats baserat på de erfarenheter 
som gjordes under våren.  

En kompletterande utvärdering med input från fler 
klubbar genomförs under hösten 2023 med BT Sys-
tems för att få ett bättre underlag för att utveckla ett 
eventuellt framtida samarbete. 

Datalager 
De flesta företag kompletterar sina IT-system med 
en funktion som ofta kallas: datalager, DW, BI,… 
Idén bakom detta är att erbjuda åtkomst till data för 
analyser och rapporter som saknas i det ordinarie 
systemet. En vanlig modell är att man gör data i det 
bakomliggande systemets databas tillgängligt i Excel 
för enkel åtkomst, så kvalificerade medarbetare kan 
utföra egna analyser och framställa rapporter som 
ett komplement till funktioner som saknas i BIT/
Masken i vårt fall. 

En första version av ett sådant datalager är framta-
get på ideell basis där fokus i första hand varit att ge 
kansliet och styrelsen åtkomst till data som inte är 
enkelt tillgängligt i BIT/Masken. Som alltid när det 
gäller ny teknik har acceptansen tagit sin tid. 

Exempel på analyser som gjorts är:  
•  Rapporter för att underlätta att minska tappet av  
 medlemmar.  
•  Genomgång av vårt hcp-system där man kan se  
 att vi missgynnar våra nya medlemmar när de  
 deltar i hcp-tävlingar.  
•  Rapport för att analysera nivån på utbildning för  
 våra tävlingsledare. 

Endast fantasin sätter gränser för vad man kan 
analysera med det rika innehåll som våra databaser 
har. Man skulle med den detaljerade rapportering vi 
har från våra tävlingar göra analyser som dels berör 
egna prestationer, dels belysa generella bridgepro-
blem med statistiska metoder. 



SID 51

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2022-2023

SID 17

12. UTTAGNINGS- 
        KOMMITTÉN (UK)
UK har under verksamhetsåret bestått av:

Martin Löfgren, Norrköping, ordförande
Fredrik Kronmarker, Stockholm, kapten öppen klass
Linnea Edlund, Uppsala, kapten damklass
Olle Wademark, Stockholm, kapten veteranklass
Pär Ol-Mårs, Stockholm, kapten mixedklass
Karl Asplund, kapten juniorklasser
Carina Wademark, Stockholm, coach 1)
 
1) SBF-anställd 

Flera digitala möten har hållits under året för plan- 
ering, uttagning, observationer och mästerskap.

Allmänt
Samma finansieringsprinciper kvarstod sedan före-
gående år, dvs full finansiering av lagen ”Open”,  
”Damer” och ”Juniorer”. För de två resterande 
icke-juniorlagen finansieras kapten/coach, start- 
avgift och landslagsuniform (tröjor).

Under året spelades tre mästerskap för nationslag, 
Nordiska Mästerskapen i Örebro, i maj, JVM lag i  
nederländska Veldhoven och VM för övriga 
klasser i Marrakesh.

I Nordiska Mästerskapen försvarade Sverige ”Nordic 
Cup” genom sina två (guld och silver) medaljer i 
mästerskapet.

Open
Under vintern genomfördes ett träningsläger för de 
fyra par som representerat Sverig under de senaste 
åren.

Inför NM i Örebro anordnade kapten Fredrik Kron-
marker en ”utmanarmatch” för att bredda intresset 
för spel i landslaget. Laget Fredrik Nyström – Frede-
ric Wrang, Marion Michielsen – Per-Ola Cullin vann.

Till NM togs följande par ut: Fredrik Nyström –  
Frederic Wrang, Peter Bertheau – Simon Hult och 
Mikael Rimstedt – Ola Rimstedt med Fredrik Kron-
marker som kapten.

Laget kom efter trevande start men god spurt tvåa.

Damer
Till NM tog kapten Linnea Edlund ut två lag. Att  
Sverige, som arrangerande land, fått två platser är 
enligt tradition för att undvika ett udda antal lag på 
startlinjen.

Sverige ”Gul” med Sara Asplund Sivelind, Marie  
Johansson, Louise Hallqvist, Ylva Johansson och 
Klara Gustafsson tog ett överlägset guld.

Till VM och Venice Cup, där Sverige stått som  
segrare 2019 och 2022, representerade en oktett 
världsmästarinnor, om än i till dels nya parkonstel-
lationer. Ylva Johansson – Louise Hallqvist var det 
enda intakta paret från 2022 och kompletterades 
av Kathrine Bertheau – Sanna Clementsson och Ida 
Grönkvist – Emma Övelius. Kapten var Linnea  
Edlund och coach Carina Wademark.

Laget kom tvåa i gruppspelet efter en lång oavbruten 
svit av segrar. Hoppet var därför stort inför slut- 
spelet, men trots att man fått Norge på sin lott, ett 
lag man slagit bekvämt i gruppspelet, blev uppgiften 
för svår och laget slogs därmed ut redan i kvarts- 
final.

Mixed
Inga representationsuppgifter fanns för mixed- 
truppen detta år, då NM inte spelas i denna klass 
och truppen inte kvalificerat sig till VM.

Veteraner
Denna klass spelas inte i NM.

Inför VM, dit truppen kvalificerat Sverige genom 
resultat i EM, spelades en uttagningstävling för lag 
över två omgångar i februari och mars. 

Vinnande lag: Göran Selldén – Björn Wenneberg 
och P-G Eliasson – Gunnar Elmroth kompletterades 
enligt reglerna med ett par truppkapten Olle Wa-
demark tog ut. Valet föll på Johan Sylvan – Mårten 
Gustawsson.

Laget inledde vacklande, tog sig sedan upp och såg 
ett tag ut att bekvämt kvalificera sig till slutspel. 
Upplösningen blev dock dramatisk, och laget tog 
den åttonde och sista slutspelsplatsen med minsta 
möjliga marginal.

Dessvärre slogs sedan laget ut mot USA 1 i kvarts- 
final.
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Juniorer
Under säsongen genomfördes ett truppläger i  
Dalarna. 

Juniorerna hade två representationsuppdrag under 
verksamhetsåret: NM och JVM.

NM spelas, för juniorer, i två klasser: U26 och U21. 
JVM spelas i fem klasser, varav Sverige kvalificerat 
sig – genom resultat i JEM – i två: likaledes där U26 
och U21.

Då ett par sprack och spelare avstod från att kandi-
dera, fann ledningen att det inte längre fanns  
möjlighet att bemanna såväl ett U26- som ett U21-
lag fullt ut i JVM. Därför avstod Sverige att delta i 
U21-klassen.
 
I JNM spelade Castor Mann – Erik Hansson, Klara
Gustafsson – Alexander Sandin och Markus 
Bertheau – Erik Wiberg i U26-klassen och vann den-
na bekvämt. I U21 spelade Ivar Lichtenstein – Harry 
Hjorth Warlenius och en trio med spelare som  
åldersmässigt mer tillhör U16 och som ”spelade 
runt”: Filip Asplund Sivelind – Joakim Johansson – 
Matteo Nordqvist. Laget kom, efter en spännande 
finish, tvåa. Kaptener var Karl Asplund och Johnny 
Östberg.

Till JVM, togs följande lag ut till U26-laget: fyra junior- 
världsmästare i U21 från 2018: Sanna Clementsson 
– Alexander Sandin och Castor Mann – Erik Hansson 
kompletterade med Harry Hjorth Warlenius och Ivar 
Lichtenstein samt kapten Johnny Östberg med coach 
Mikael Grönkvist. Laget kvalificerade sig till slutspel 
genom en fjärdeplats i gruppspelet, men förlorade 
kvartsfinalen mot Polen.

Direkt efter JVM meddelade ledartrion Karl Asplund 
– Johnny Östberg – Mikael Grönkvist att de lämna-
de sina uppdrag och ett sökande efter efterträdare 
inleddes omedelbart.

 

13. PROJEKT
Rekryteringskedjan (RK)
Styrelsen beslutade, efter rekommendation av MK, 
att avsluta projektfasen av RK och i stället låta rekry-
teringar övergå i ”förvaltning”. Därmed lades  
projekt- och styrgrupper ner och ansvaret för att 
stödja rekryteringsaktiviteter övertogs av persona-
len.

RK kvarstår dock som SBF:s primära verktyg och 
metodik för rekrytering, och material kommer även 
fortsättningsvis att finnas tillgängligt, i tillägg till det 
stöd personalen kan ge.

SOS Junior (SOS)
Även detta projekt beslutades övergå i förvaltnings-
fas med stöd från primärt anställd personal.

MiniBridge Cup 
Hösten 2022 startade den första upplagan av  
MiniBridge Cup, ett försök att rekrytera fler nya  
spelare till bridgen. Totalt anmälde sig 34 lag som 
delades sedan in i regionala grupper om fyra till sex 
lag, lagen kunde välja på att spela live eller online. 
En grundomgång spelades där alla lag var garant- 
erade att få spela minst tre matcher. Efter detta gick 
spelet in i knock-out omgångar för att avsluts med  
finalspel den 29 april, vinnare blev ”MBK Göran” 
från Malmö. 

SBF har beslutat att fortsätta med sin satsning på 
MBC. Tävlingen kommer genomföras under första 
halvåret 2024. 
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14. SVENSKA  
TANKESPORTFÖRBUNDET
Den 9 november 2022 bildade Svenska Bridge- 
förbundet och Sveriges Schackförbund det Svenska
Tankesportförbundet. 

Syftet med förbundet är att driva frågor av gemen-
samt intresse och bli en starkare aktör i kontakt med 
t.ex. myndigheter. Ett pressmeddelande skickades ut 
11 november 2022 med information om att en inte-
rimsstyrelse bildats innehållande två representan-
ter från vardera förbundet. Denna interimsstyrelse 
förberedde nödvändiga formalia inför det konstitue-
rande mötet som avhölls 19 januari 2023 då styrel-
sen kompletterades av ytterligare två ledamöter och 
stadgar fastställdes.
 
Svenska Tankesportförbundets styrelse:
Håkan Jalling, ordförande
Martin Löfgren, vice ordförande
Tomas Kvist, sekreterare
Suzanne Lemborn, kassör
Krister Ahlesved, ledamot
Erik Malmstig, ledamot

Svenska Tankesportförbundet har fått ett organisa-
tionsnummer (802542-4980), ett konto på Handels-
banken samt en hemsida svensktankesport.se (som 
är under uppbyggnad) samt skapat en logo. 

Två styrelsemöten har avhållits under våren 2023, 
och en arbetsgrupp har tillsatts med uppdrag att 
öka kompetensen kring bidragsansökningar samt 
uppvakta politiker och beslutfattare för lika regler 
gällande lagar, ekonomiska förutsättningar etc.
 

15. MÖTEN MED DISTRIKTEN
Under perioden slutet av maj (efter förbundsstyrel-
sens majmöte) – midsommar avhölls digitala möten 
med 20 av landets 21 distrikt. På agendan stod dels 
information (strategi, ekonomi, projekt, etc), dels 
utbyten om vissa viktiga utmaningar förbundet står 
inför.

Avsikten är att sådana möten ska hållas varje år, 
digitalt eller live.

I tillägg har varje distrikt fått en dedikerad kontakt-
person bland den anställda personalen. Digitala 
möten mellan distriktets och förbundets kontaktper-
soner ska ske minst en gång per kvartal framöver för 
att utbyta information och om möjligt dela uppslag 
till problemlösning.
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16. Bridge-X
Under de senaste verksamhetsåren har Svenska 
Bridgeförbundet arbetat målinriktat med olika pro-
jekt och planer som ska svara mot det strategiska 
målet ”hur vi blir fler medlemmar i SBF”. Detta har 
inkluderat bl.a. rekryteringsprojekt (Rekryterings-
kedjan, SOS Junior), framtagande av uppdaterad 
klubbfunktionärshandbok och Bridgelärarutbildning.
 
Styrelsen har beslutat att lansera konceptet Bridge-X 
för att i detta lägga alla strategiskt viktiga och priori-
terade arbetsområden som berör framtiden för, och 
utvecklingen av, SBF. Syftet är att kunna strukturera, 
planera, prioritera och förankra arbetet, samt natur-
ligtvis skapa en gemensam väg framåt och tillse ett 
effektivt resursanvändande genom samarbete och 
kommunikation. 
 
Exempel på arbetsområden inom Bridge-X är re-
krytering (i ordets breda betydelse, i linje med 
Rekryteringskedjan) och stöd till klubbar och dess 
funktionärer. Det är viktigt att diskussioner förs så 
att förbundet kan svara mot de behov som uttrycks 
av medlemmarna. 
 
Konceptet Bridge-X presenterades, och fastställdes, 
av styrelsen för SBF vid deras majmöte 2023. Bredare 
diskussioner planeras för riksstämmohelgen 2023.
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SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

RESULTATRÄKNING
Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

NOT 2021-2022 2020-2021 Index Differens
Intäkter
Medlemsavgifter 5 190 164 5 385 020 96 -194 856
Extra medlemsavgifter 25 695 140 358 18 -114 663
Spelavgifter 2 512 159 969 252 259 1 542 907
Bridgefestival 1 1 877 012 0 - 1 877 012
Övriga tävlingar 1 304 166 1 367 808 95 -63 642
Sponsorintäkter, exkl. festivalen 40 000 190 000 21 -150 000
Annonsintäkter 6 780 2 000 339 4 780
Övriga intäkter 2 1 300 186 1 039 651 125 260 535
Öres- och kronutjämning -1 -16 9 14
Summa föreningens intäkter 12 256 161 9 094 074 135 3 162 087UB 2020-08-31
Kostnader
Personalkostnader 3 -4 695 655 -4 293 603 91 -402 052
Bridgefestival 1 -1 883 840 0 0 -1 883 840
Övriga kostnader inkl övriga tävlingar 4 -6 332 622 -4 287 465 68 -2 045 157
Ianspråktagande av Landslagsfond 700 000 0 0 700 000
Valutakursvinster/förluster -910 -4 674 514 3 764
Avskrivningar -39 493 -53 583 136 14 090
Summa föreningens kostnader -12 252 520 -8 639 325 142 -3 613 195#DIVISION/0!
RÖRELSERESULTAT 3 641 454 749 -451 108
Finansiella poster
Övriga ränteintäkter och
  Liknande resultatposter 3 237 3 235 100 2
Räntekostnader o likn res. poster -458 -602 131 144
Summa finansiella poster 2 779 2 633 95 146
Resultat efter finansiella poster 6 420 457 382 -450 962
Årets resultat 6 420 457 382 -450 962

Index över 100 innebär en resultatförbättring från 2020-21 till 2021-2022. Index under 100
innebär en resultatförsämring (högre kostnader eller lägre intäkter) från 2019-20 till 2020-2021.

1) Bridgefestivalen redovisas under not 1
2) Övriga intäkter redovisas separat
3) Personalkostnader specificeras i noter
4) Övriga kostnader specificeras i noter
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BALANSRÄKNING

Tillgångar NOT 2022-08-31 2021-08-31
Anläggningstillgångar
Inventarier 5 29 224 68 717
Summa Anläggningstillgångar 29 224 68 717
Omsättningstillgångar
Kortfristiga fordringar
Kundfordringar 41 390 37 808
Övriga fordringar -2 414 19 954
Varulager (nålar&medaljer) 50 922 88 833
Förutbetalda kostnader & upplupna intäkter 39 781 226 334
Summa kortfristiga fordringar 129 679 372 929Krister Ahlesved
Kassa och bank 13 809 040 14 046 977

Summa Omsättningstillgångar 13 938 719 14 419 906
Summa Tillgångar 13 967 943 14 488 623
SKULDER OCH EGET KAPITAL
Eget kapital
Eget kapital vid räkenskapsårets början 2 489 731 2 032 350
Årets resultat 6 420 457 382
Eget kapital vid räkenskapsårets slut 2 496 151 2 489 732
Avsättningar
Landslagsfonder 6 270 686 977 089
Juniorfonder 6 1 046 096 1 203 558
Summa avsättningar 1 316 782 2 180 647
Skulder
Kortfristiga skulder
Leverantörsskulder 288 631 169 952
Övriga skulder 7 2 598 814 2 443 322
Upplupna kostnader & förutbetalda intäkter 8 7 267 565 7 204 971
Summa kortfristiga skulder 10 155 010 9 818 245

Summa skulder och Eget kapital 13 967 943 14 488 623
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SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

NOTER TILL RESULTATRÄKNINGEN (1)

Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

NOT 1: INTÄKTER/KOSTNADER BRIDGEFESTIVALEN
2021-2022 2020-2021 Differens Kommentar

Bridgefestivalen - INTÄKTER 1 877 012 0 1 877 012 Arrangerades inte live 2021 
Bridgefestivalen - KOSTNADER -1 883 840 0 -1 883 840

NOT 2: ÖVRIGA INTÄKTER (Övriga intäkter redovisas i Not 2 exkl. Bridgefestivalen)
2021-2022 2020-2021 Differens Kommentar

Prenumeration tidningen Bridge 380 0 380
Juniorläger/Riksläger 2 799 18 583 -15 784
Utbildning/försäljning 80 550 1 300 79 250
Erhållna offentliga stöd 801 836 695 605 106 231 Omställningsstöd och ersättning för korttidsarbete
Erhållna bidrag & ers för personal 201 152 216 911 -15 759 Lönebidrag
Övriga intäktskorrigeringar -48 2 000 -2 048
Övriga sidointäkter 118 836 105 252 13 584 Folkspel föreningsutbetalning 106251
Erhållna donationer och gåvor 94 681 0 94 681 Insamling till Ukraina, skänktes vidare till välgörenhetsorg
Total 1 300 186 1 039 651 260 535

Inkl. arvoden
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SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

NOTER TILL RESULTATRÄKNINGEN (2)

NOT 3: PERSONALKOSTNADER
Personalkostnader redovisas i Not 3 exkl. Bridgefestivalen

2021-2022 2020-2021 Differens Kommentar
Löner -2 848 947 -2 736 633 -112 314
Sociala avgifter -830 374 -811 624 -18 750
Pensionskostnader -301 923 -269 324 -32 599
Förändring av semesterskuld -114 532 -34 003 -80 529
Övriga personalkostnader -200 668 -115 267 -85 401
Totalt anställd personal -4 296 444 -3 966 851 n/a
Arvoden icke anställd personal 1) -318 837 -263 211 -55 626 Livearrangemang åter efter Covid
Sociala avgifter icke anställd personal -80 374 -63 540 -16 834
Total personalkostnader -4 695 655 -4 293 603 -402 053

1) Avser ex vis tävlingsledararvoden, och liknande.

NOT 4: ÖVRIGA KOSTNADER
2021-2022 2020-2021 Differens Kommentar

Tidningen Bridge -1 683 999 -1 366 853 -317 146 Återgång till 5 nummer från förra årets 4

LandslagskostnaderA) -1 231 234 -54 302 -1 176 932
IT-förvaltning, drift & projekt -1 042 773 -990 475 -52 298
Lokalhyra -72 414 -78 979 6 565
Hyra av arbetsmaskiner -54 846 -19 469 -35 377 Inkluderar hyra för tävlingsverksamhet
Internationella medlemsavgifter -379 888 -388 820 8 932
SM-kostnader -330 997 -62 411 -268 587 Ej inkluderande arvoden men resekostnadsskillnader
Allsvenskan -259 137 -27 163 -231 975 Ej inkluderande arvoden men resekostnadsskillnader
Svenska Cupen -212 660 -242 290 29 630 Ej inkluderade arvoden men priser
Simultantävlingar -34 800 -2 100 -32 700 Endast priser i form av fribiljetter
JSM par och lag -2 366 -59 109 56 743 Lag ställdes in och par spelades online
Tävlingar övriga  (online) B) -7 486 -405 830 398 344 Bridgefestivalen spelades online 2021
Juniorläger/Riksläger -27 267 -49 719 22 452 Ej inkluderande arvoden
Juniorsponsring 0 0 0
Riksstämma/Distriktsträff -81 575 -4 364 -77 212 Anordnades online 2021, Rikstämma 2022 i Örebro
Styrelsens kostnader -17 494 -25 816 8 322
Datorkostnader -87 888 -98 540 10 652
Förbrukningsmaterial -8 546 -19 008 10 462
Telefon och porto -71 501 -57 688 -13 813
Kostnad för medlemsavgift -99 781 -3 000 -96 781 Korrigering saldo medlemsavgift (tekniskt fel från 2020)
Förbrukn nålar & mästarbevis & ledarutm -36 674 165 -36 839
Redovisningstjänster -166 175 -117 863 -48 312 RF Sisu inkluderade helår, extra kostnad ansökan
Tävlingsledarutbildning -48 739 0 -48 739 Inkluderar ej arvoden
TK-kommitténs kostnader -12 947 0 -12 947
Annons/reklam -1 494 0 -1 494 Facebookkampanj - nyrekrytering
Kursmaterial -27 940 -14 803 -13 137 Inkl. bortskrivning Giv för framtiden
ÖvrigtC) -332 001 -199 029 -132 972
Total -6 332 622 -4 287 465 -2 045 157

För rubriker med bokstäver A-C bryts dessa belopp ned, och förklaras, separat på sida 5

Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring
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SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

VIDARE ANALYS AV "ÖVRIGA KOSTNADER"

A - Landslagskostnader Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

Brutto
Anspråk 

Landslagsfond Netto
Total -1 231 234 700 000 -531 234

B - Övriga tävlingar

Online Ingår i BF 2022
Funbridge BBO: Realbridge Bridgefestival RM Chairman's Cup TOTAL

Utdelade frispel -4 500 -100 0 0 0 0 -4 600
Övr kostn (ej löner/arv./finans) -451 255 -2 690 0 0 0 -2 886
Total kostnader -4 951 155 -2 690 0 0 0 -7 486

C - Övrigt
2021-2022

Medlemskommittén -9 235
Representation, uppvaktning -4 962
Kontorsmaterial -13 064
Bankkostnader -60 755
Försäkringar -15 975
Revision -43 782
Ospec IT-kostnader tävlingar -15 937
Trycksaker -34 914
Licenskostnader -56 881
Övriga externa kostnader -76 496
TOTAL -332 001

Kommentar
EM/VM/VM-kval/NM
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NOTER TILL BALANSRÄKNINGEN
NOT 5 - INVENTARIER

2022-08-31 2021-08-31 Kommentarer
Ingående anskaffningsvärden 419 463 419 463
Anskaffningar 0 0
Försäljningar/utrangeringar C 0 0
Utgående anskaffningsvärden A 419 463 419 463
Årets avskrivningar -39 493 -53 583
Totala avskrivningar B -390 239 -350 746
Redovisat värde  (A+B-C) 29 224 68 717

NOT 6: (LANDSLAGS-)FONDER / AVSÄTTNINGAR
IB 2021-09-01 Insättningar Uttag UB 2022-08-31 Kommentarer

Landslagsfonden 994 570 0 -700 000 294 570 Kostnader för landslag i NM, EM och VM
Juniortruppfonden 29 608 11 278 -24 401 16 486 Kostnader för träning juniorlandslagstruppen
EM/VM-fonden -47 090 6 720 -40 370 Bidrag till startavgifter öppna VM
Total "Landslagsfonder" 977 089 270 686

Juniorfonden 884 756 91 354 -227 969 748 141

Diverse bidrag efter ansökan, sponsring 
juniorboende under festivalen, projekt ”SOS 
Junior”

Göranssonfonden *) 238 802 3 000 -27 628 214 174
Jan Malmströms juniorfond 80 000 3 780 0 83 780
Total Juniorriktade fonder/avsättningar 1 203 558 1 046 096

NOT 7 - ÖVRIGA SKULDER

2022-08-31 2021-08-31 Kommentarer
Klubbars konto i ruter 2 240 170 2 360 893
Personalens källskatt 163 887 80 749
Sociala avgifter 177 008 0 Avser sociala avgifter för augusti, har tidigare år redovisat under Not 8
Övriga kortfristiga skulder 0 1 680
Skulder Svenska Bridgeförlaget 17 749 0 Nytt konto för 2021-2022
Total övriga skulder 2 598 814 2 443 322

NOT 8: UPPLUPNA KOSTNADER & FÖRUTBETALDA INTÄKTER

2022-08-31 2021-08-31 Kommentarer
Oredovisade medlemsavgifter 6 263 932 6 075 340
Upplupen semesterlöneskuld 564 368 482 035
Upplupen löneskatt 134 485 117 994
Upplupna sociala avgifter 171 632 225 049 Avser sociala avgifter på uppbokad semesterskuld samt periodiserat arvode
Övriga interimssskulder 1) 133 148 194 353
Utdelade priser till Bridgefestival 2021 0 110 200 Utdelat i: Simultan, BBO, Funbridge, Onlinefestival
Total Upplupna kostnader & förutbetalda intäkter 7 267 565 7 204 971

1) Övriga interimsskulder 2022-08-31 2021-08-31 Kommentarer
Övriga interimsskulder 71 818 121 413
Upplupna arvoden 61 330 45 000 Reservering för revision samt periodiserat arvode
En giv för framtiden 0 27 940
Total 133 148 194 353
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SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

RESULTATRÄKNING

Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

NOT 2022-2023 2021-2022 Differens
Intäkter
Medlemsavgifter 5 148 360 5 190 164 -41 804
Spelavgifter 3 401 522 2 512 159 889 363
Bridgefestival 1 1 953 367 1 877 012 76 355
Övriga tävlingar 1 560 761 1 304 166 256 595
Övriga föreningsintäkter 2 542 370 1 345 614 -803 244
Gåvor 86 202 27 046 59 156
Summa föreningens intäkter 12 692 582 12 256 161 436 421UB 2020-08-31
Kostnader
Personalkostnader 3 -4 115 433 -4 695 655 580 222
Bridgefestival 1 -1 708 317 -1 883 840 175 523
Övriga kostnader inkl övriga tävlingar 4 -5 802 616 -6 332 622 530 006
Ianspråktagande av Landslagsfond -45 650 700 000 -745 650
Valutakursvinster/förluster 21 760 -910 22 670
Avskrivningar -11 316 -39 493 28 177
Summa föreningens kostnader -11 661 572 -12 252 520 590 948
RÖRELSERESULTAT 1 031 010 3 641 1 027 369
Finansiella poster
Ränteintäkter 164 471 3 237 161 234
Räntekostnader o likn res. poster -614 -458 -156

Summa finansiella poster 163 857 2 779 161 078
Resultat efter finansiella poster 1 194 867 6 420 1 188 447
Årets resultat 1 194 867 6 420 1 188 447

1) Bridgefestivalen redovisas under not 1
2) Övriga föreningsintäkter redovisas separat

3) Personalkostnader specificeras i noter
4) Övriga kostnader specificeras i noter
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BALANSRÄKNING

Tillgångar NOT 2023-08-31 2022-08-31
Anläggningstillgångar
Inventarier 5 17 908 29 224
Summa Anläggningstillgångar 17 908 29 224
Omsättningstillgångar
Kortfristiga fordringar
Kundfordringar 186 624 41 390
Övriga fordringar 8 236 -2 414
Varulager (nålar&medaljer) 79 774 50 922
Förutbetalda kostnader & upplupna intäkter 204 783 39 781
Summa kortfristiga fordringar 479 418 129 679
Kassa och bank 14 665 511 13 809 040

Summa Omsättningstillgångar 15 144 929 13 938 719
Summa Tillgångar 15 162 837 13 967 943
SKULDER OCH EGET KAPITAL
Eget kapital
Eget kapital 1 853 988 2 489 731
Årets resultat 1 194 867 6 420
Eget kapital vid räkenskapsårets slut 3 048 855 2 496 151
Avsättningar
Landslagsfonder 6 982 239 270 686
Juniorfonder 6 976 706 1 046 096
Summa avsättningar 1 958 945 1 316 782
Skulder
Kortfristiga skulder
Leverantörsskulder 549 136 288 631
Övriga skulder 7 2 206 030 2 598 814
Upplupna kostnader & förutbetalda intäkter 8 7 399 871 7 267 565
Summa kortfristiga skulder 10 155 037 10 155 010

Summa skulder och Eget kapital 15 162 837 13 967 943



SID 66

SAMLADE HANDLINGAR RIKSSTÄMMA 2023

NOTER TILL RESULTATRÄKNINGEN (1)

Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

NOT 1: INTÄKTER/KOSTNADER BRIDGEFESTIVALEN
2022-2023 2021-2022 Differens

Bridgefestivalen - Startavgifter 1 471 991 1 390 846 81 145
Bridgefestivalen - Sponsorintäkter 430 997 382 999 47 998
Bridgefestivalen -Övriga intäktskorrigeringar 50 380 103 119 -52 739
Bridgefestivalen - KOSTNADER -1 708 316 -1 883 840 175 524

245 052 -6 876 251 928

NOT 2: ÖVRIGA INTÄKTER
2022-2023 2021-2022 Differens Kommentar

76 560 6 780 69 780
Prenumeration tidningen Bridge 280 380 -100

20 000 40 000 -20 000 Exkl. Bridgefestivalen.
Utbildning/kurser/läger 131 712 81 950 49 762
Erhållna donationer och gåvor 13 413 94 681 -81 268
Erhållna offentliga stöd 0 801 836 -801 836 2021-2022 innehöll omställningstöd, korttidspermittering
Erhållna bidrag & ers för personal 195 853 201 152 -5 299 Lönebidrag
Övriga sidointäkter 128 193 118 836 9 357 Folkspel föreningsutbetalning, adm. Ruterkonto, matpaket Allsvenskan

52 923
Öres-/kronutjämning -4 -1 -2
Total 542 370 1 345 614 -803 243

Övriga intäktskorrigeringar/intäkter

Bortskrivning av fribiljetter
Rörliga kostnader tävlingar, arvoden funktionärer,valutaförluster

Total

Annonsintäkter

Sponsorintäkter

Kommentar - kostnadställen 881-891

Inkl. donation

Exkl. Bridgefestivalen
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NOTER TILL RESULTATRÄKNINGEN (2)

NOT 3: PERSONALKOSTNADER Differenser med minusförtecken innebär en resultatförsämring

2022-2023 2021-2022 Differens Kommentar
Löner -2 907 370 -2 865 277 -42 093 Anställd personal Bridgefestival (kst 886)
Sociala avgifter -869 324 -836 547 -32 777 Anställd personal Bridgefestival (kst 886)
Pensionskostnader -331 489 -301 923 -29 566 Pensionsförsäkring, löneskatt pensionskostnader
Förändring av semesterskuld 29 028 -114 532 143 560 Utbetalda sparade semesterdagar, semesterförskott
Övriga personalkostnader -36 278 -291 748 255 470 Gruppförsäkring, friskvård,resor,represent,trivsel
Totalt anställd personal -4 115 433 -4 410 027 294 594
Arvoden icke anställd personal 1) -811 043 -832 783 21 740 Förbundets tävlingar inkl. Bridgefestivalen
Sociala avgifter icke anställd personal -186 722 -185 641 -1 081 Förbundets tävlingar inkl. Bridgefestivalen
Total personalkostnader -5 113 198 -5 428 451 315 253

1) Avser ex vis tävlingsledararvoden, och liknande.

NOT 4: ÖVRIGA KOSTNADER
2022-2023 2021-2022 Differens Kommentar

Tidningen Bridge -1 743 090 -1 683 999 -59 091 4 nummer + PR-nummer
Landslagskostnader -539 579 -1 231 234 691 655 JVM, VM Dam och VM Veteran
IT-förvaltning, drift & projekt -632 988 -1 042 773 409 785 Färre IT-konsulttimmar och lägre driftskostnader
Lokalhyra -93 638 -72 414 -21 224 Kansli och personalmöte
Hyra av arbetsmaskiner -63 663 -54 846 -8 817 Inkluderar hyra för tävlingsverksamhet
Internationella medlemsavgifter -433 996 -379 888 -54 108 EBL och WBF
SM-kostnader -494 386 -330 997 -163 389 Inkl. arvoden, resor/resekostnadsskillnader, tävl.kostn
Allsvenskan -338 373 -259 137 -79 236 Inkl. arvoden resor/resekostnadsskillnader/IAF-beräkning
Svenska Cupen 1) -224 723 -212 660 -12 063 Inkl. arvoden
Simultantävlingar -80 960 -34 800 -46 160 Endast priser i form av fribiljetter
NM -105 265
JSM par/lag 0 -2 366 2 366 Både par och lag ställdes in.
Tävlingar(online) 2) -26 265 -7 486 -18 779 MiniBridge Cup, RealBridge, Funbridge, BBO
Juniorläger/Riksläger -14 872 -27 267 12 395 Ett läger i Värnamo
Riksstämma/Distriktsträff -65 151 -81 575 16 424 Distriktsträff november 2022 i Örebro
Styrelsens kostnader -73 248 -17 494 -55 754 3 styrelsemöte i Örebro, inkl. resor och lokalhyra
Datorkostnader -53 088 -87 888 34 800
Förbrukningsmaterial -12 773 -8 546 -4 227
Telefon och porto -87 575 -71 501 -16 074 Större inköp av frimärken 
Kostnad för medlemsavgift -20 875 -99 781 78 906 Korrigering saldo medlemsavgift 2021 (tekniskt fel 2020)
Förbrukn nålar & mästarbevis & ledarutm -68 598 -36 674 -31 924 Inköpt nya medaljer för kommande år
Redovisningstjänster -114 600 -166 175 51 575 Färre extra timmar köpt av SISU
Tävlingsledarutbildning -53 775 -48 739 -5 036 Inkluderar ej arvoden
TK-kommitténs kostnader -9 050 -12 947 3 897 Möte Örebro januari
Annons/reklam -22 365 -1 494 -20 871 Inköp av beachflaggor
Kursmaterial 0 -27 940 27 940
Övrigt A) -429 720 -332 001 -97 719
Total -5 802 616 -6 332 622 635 271

1) Startavgifter kommer fortsatt att periodiseras då denna intäkt avser Svenska Cupen som slutförs (inkl. kostnader) nästkommande verksamhetsår (2023). 
     Intäkter i form av bordsavgifter för 2022 års Svenska Cup bokfördes v-år 2020-2021 vilket förklarar årets minusresultat.
2) Onlinekostnader redovisar alla tre plattformarna tillsammans fr.o.m. v-år 2022-2023, och fortsättningsvis.
A) Övrigt specificeras i blad 3
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NOTER TILL BALANSRÄKNINGEN
NOT 5 - INVENTARIER

2023-08-31 2022-08-31 Kommentarer
Ingående anskaffningsvärden 419 463 419 463
Anskaffningar 0 0
Försäljningar/utrangeringar 0 0
Utgående anskaffningsvärden 419 463 419 463
Årets avskrivningar -11 316 -39 493
Totala avskrivningar -401 555 -390 239
Redovisat värde 17 908 29 224

NOT 6: (LANDSLAGS-)FONDER / AVSÄTTNINGAR
IB 2022-09-01 Insättningar Uttag UB 2023-08-31 Kommentarer

Landslagsfonden 294 570 716 133 -45 650 965 053 Kostn. avslut av EM/VM-fond, Intäkt Jub.silver
Juniortruppfonden 16 486 700 0 17 186 Donation
EM/VM-fonden 1) -40 370 52 370 -12 000 0 Överf. från landlagsfonden + startavg. EM/VM
Totalt "Landslagsfonder" 270 686 982 239
Juniorfonden 748 141 3 583 -53 973 697 751 Sponsring festivalen, Yellow Cap Cup, startavg. EM
Göranssonfonden 214 174 1 000 -20 000 195 174 Donation, Startav. JEM
Jan Malmströms juniorfond 83 780 0 0 83 780
Total Juniorriktade fonder/avsättningar 1 046 096 976 706
1) EM/VM-fonden upphörde 2023-08-31. Medel återförts från landslagsfonden för att saldera kontot.

NOT 7 - ÖVRIGA SKULDER

2023-08-31 2022-08-31 Kommentarer
Klubbars konto i ruter 1 788 145 2 240 170
Personalens källskatt 187 357 163 887
Sociala avgifter 181 378 177 008
Övriga kortfristiga skulder 9 115 0 Ej uthämtade priser från festivalen (norrmän)
Skulder Svenska Bridgeförlaget 40 035 17 749
Total övriga skulder 2 206 030 2 598 814

NOT 8: UPPLUPNA KOSTNADER & FÖRUTBETALDA INTÄKTER

2023-08-31 2022-08-31 Kommentarer
Oredovisade medlemsavgifter 6 251 272 6 263 932
Upplupen semesterlöneskuld 534 029 564 368
Upplupen löneskatt 137 997 134 485
Upplupna sociala avgifter 159 657 171 632
Övriga interimssskulder 1) 316 917 133 148
Total Upplupna kostnader & förutbetalda intäkter 7 399 871 7 267 565

1) Övriga interimsskulder 2023-08-31 2022-08-31 Kommentarer
Övriga interimsskulder 256 537 71 818
Upplupna löner 60 380 61 330 Reservering för revision
Total 316 917 133 148
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A - Övrigt

2022-2023 2021-2022
Medlemskommittén -1 407 -9 235
Representation, uppvaktning -80 015 -4 962
Kontorsmaterial -16 240 -13 064
Bankkostnader -57 857 -60 755
Försäkringar -16 390 -15 975
Revision -43 758 -43 782
Ospec IT-kostnader tävlingar -16 217 -15 937
Trycksaker -4 024 -34 914
Licenskostnader -46 673 -56 881
Övriga externa kostnader -900 -76 496
Telefoni -53 290
Mötes/sammansträdeskostnader -29 325
Reklam och PR -21 664
Lämnade donation och gåvor -6 780
Övriga ext. tjänster/datakommunikation/postb -35 180
TOTAL -429 720 -332 001

Örebro 2023, dag för den elektroniska signaturen

Martin Löfgren Carl Ragnarsson Rolf Scherdin

Krister Ahlesved Eva Abragi Rickard Olsson

Birgitta Lagnell Linnea Edlund Mia Breding

Torbjörn Bohman Suzanne Lemborn
Verksamhetschef

Örebro 2023, dag för den elektroniska signaturen

Hanna Hjalmarsson Mårten Gustawsson
Auktoriserad Revisor Sakrevisor
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REVISIONSBERÄTTELSE 

Till riksstämman i Svenska Bridgeförbundet 
Org.nr. 802000-4365 

Rapport om årsbokslutet 

Uttalanden 
Vi har utfört en revision av årsbokslutet för Svenska Bridgeförbundet 
för räkenskapsåret 2021-09-01 -- 2022-08-31. 

Enligt vår uppfattning har årsbokslutet i allt väsentligt upprättats i 
enlighet med bokföringslagen. 

Vi tillstyrker därför att riksstämman fastställer resultaträkningen och 
balansräkningen. 

Grund för uttalanden 
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Revisorernas 
ansvar enligt denna sed beskrivs närmare i avsnitten "Den 
auktoriserade revisorns ansvar" samt "Sakrevisorns ansvar". Vi är 
oberoende i förhållande till föreningen enligt god revisorssed i Sverige. 
Jag som auktoriserad revisor har fullgjort mitt yrkesetiska ansvar enligt 
dessa krav. 

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 
ändamålsenliga som grund för våra uttalanden. 

Styrelsens ansvar 
Det är styrelsen som har ansvaret för att årsbokslutet upprättas och 
för att bokföringslagen tillämpas vid upprättandet av årsbokslutet. 
Styrelsen ansvarar även för den interna kontroll som den bedömer är 
nödvändig för att upprätta ett årsbokslut som inte innehåller några 
väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter eller 
misstag. 

Vid upprättandet av årsbokslutet ansvarar styrelsen för bedömningen 
av föreningens förmåga att fortsätta verksamheten. Antagandet om 
fortsatt drift tillämpas dock inte om beslut har fattats om att avveckla 
verksamheten. 

Den auktoriserade revisorns ansvar 
Jag har att utföra revisionen enligt International Standards on Auditing 
(ISA) och god revisionssed i Sverige. Mitt mål är att uppnå en rimlig 
grad av säkerhet om huruvida årsbokslutet som helhet inte innehåller 
några väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter 
eller misstag. Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men är ingen 
garanti för att en revision som utförs enligt ISA och god revisionssed i 
Sverige alltid kommer att upptäcka en väsentlig felaktighet om en 
sådan finns. Felaktigheter kan uppstå på grund av oegentligheter eller 
misstag och anses vara väsentliga om de enskilt eller tillsammans 
rimligen kan förväntas påverka de ekonomiska beslut som användare 
fattar med grund i årsbokslutet. 

Som del av en revision enligt ISA använder jag professionellt omdöme 
och har en professionellt skeptisk inställning under hela revisionen. 
Dessutom: 

•  identifierar och bedömer jag riskerna för väsentliga felaktigheter i 
årsbokslutet, vare sig dessa beror på oegentligheter eller misstag, 
utformar och utför granskningsåtgärder bland annat utifrån dessa 
risker och inhämtar revisionsbevis som är tillräckliga och 
ändamålsenliga för att utgöra en grund för mina uttalanden. Risken för 
att inte upptäcka en väsentlig felaktighet till följd av oegentligheter är 
högre än för en väsentlig felaktighet som beror på misstag, eftersom 
oegentligheter kan innefatta agerande i maskopi, förfalskning, 
avsiktliga utelämnanden, felaktig information eller åsidosättande av 
intern kontroll. 

•  skaffar jag mig en förståelse av den del av föreningens interna 
kontroll som har betydelse för min revision för att utforma 
granskningsåtgärder som är lämpliga med hänsyn till 
omständigheterna, men inte för att uttala mig om effektiviteten i den 
interna kontrollen. 

•  utvärderar jag lämpligheten i de redovisningsprinciper som används 
och rimligheten i styrelsens uppskattningar i redovisningen och 
tillhörande upplysningar. 

•  drar jag en slutsats om lämpligheten i att styrelsen använder 
antagandet om fortsatt drift vid upprättandet av årsbokslutet. Jag drar 
också en slutsats, med grund i de inhämtade revisionsbevisen, om 
huruvida det finns någon väsentlig osäkerhetsfaktor som avser sådana 
händelser eller förhållanden som kan leda till betydande tvivel om 
föreningens förmåga att fortsätta verksamheten. Om jag drar 
slutsatsen att det finns en väsentlig osäkerhetsfaktor, måste jag i 
revisionsberättelsen fästa uppmärksamheten på detta. Mina slutsatser 
baseras på de revisionsbevis som inhämtas fram till datumet för 
revisionsberättelsen. Dock kan framtida händelser eller förhållanden 
göra att en förening inte längre kan fortsätta verksamheten. 

•  utvärderar jag den övergripande presentationen, strukturen och 
innehållet i årsbokslutet, däribland upplysningarna, och om 
årsbokslutet återger de underliggande transaktionerna och händelserna 
i enlighet med bokföringslagen. 

Jag måste informera styrelsen om bland annat revisionens planerade 
omfattning och inriktning samt tidpunkten för den. Jag måste också 
informera om betydelsefulla iakttagelser under revisionen, däribland 
de eventuella betydande brister i den interna kontrollen som jag 
identifierat. 

Sakrevisorns ansvar 
Jag har att utföra en revision enligt revisionslagen och därmed enligt 
god revisionssed i Sverige. Mitt mål är att uppnå en rimlig grad av 
säkerhet om huruvida sammanställningen har upprättats i enlighet 
med bokföringslagen. 
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Rapport om andra krav enligt lagar och andra 
författningar 

Uttalande 
Utöver vår revision av årsbokslutet har vi även utfört en revision av 
styrelsens förvaltning för Svenska Bridgeförbundet för räkenskapsåret 
2021-09-01 -- 2022-08-31. 

Vi tillstyrker att riksstämman beviljar styrelsens ledamöter 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

Grund för uttalande 
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Vårt ansvar 
enligt denna beskrivs närmare i avsnittet "Revisorns ansvar". Vi är 
oberoende i förhållande till föreningen enligt god revisorssed i Sverige. 
Jag som auktoriserad revisor har i övrigt fullgjort mitt yrkesetiska 
ansvar enligt dessa krav.  

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 
ändamålsenliga som grund för vårt uttalande. 

Styrelsens ansvar 
Det är styrelsen som ansvarar för förvaltningen. 

Revisorns ansvar 
Vårt mål beträffande revisionen av förvaltningen, och därmed vårt 
uttalande om ansvarsfrihet, är att inhämta revisionsbevis för att med 
en rimlig grad av säkerhet kunna bedöma om någon styrelseledamot i 
något väsentligt avseende företagit någon åtgärd eller gjort sig skyldig 
till någon försummelse som kan föranleda ersättningsskyldighet mot 
föreningen. 

Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men ingen garanti för att 
en revision som utförs enligt god revisionssed i Sverige alltid kommer 
att upptäcka åtgärder eller försummelser som kan föranleda 
ersättningsskyldighet mot föreningen. 

Som en del av en revision enligt god revisionssed i Sverige använder 
den auktoriserade revisorn professionellt omdöme och har en 
professionellt skeptisk inställning under hela revisionen. Granskningen 
av förvaltningen grundar sig främst på revisionen av räkenskaperna. 
Vilka tillkommande granskningsåtgärder som utförs baseras på den 
auktoriserade revisorns professionella bedömning och övriga valda 
revisorers bedömning med utgångspunkt i risk och väsentlighet. Det 
innebär att vi fokuserar granskningen på sådana åtgärder, områden 
och förhållanden som är väsentliga för verksamheten och där avsteg 
och överträdelser skulle ha särskild betydelse för föreningens situation. 
Vi går igenom och prövar fattade beslut, beslutsunderlag, vidtagna 
åtgärder och andra förhållanden som är relevanta för vårt uttalande 
om ansvarsfrihet. 

 

 

Gävle och Stockholm den 10 oktober 2022 

 

                 

Hanna Hjalmarsson 

Auktoriserad revisor 

 

 

Mårten Gustawsson 

Sakrevisor 
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Revisionsberättelse 
Till riksstämman i Svenska Bridgeförbundet 

Org.nr. 802000 - 4365 
 

Rapport om årsbokslutet 

Uttalanden 

Vi har utfört en revision av årsbokslutet för Svenska 
Bridgeförbundet för räkenskapsåret 2022-09-01 - 2023-08-31. 

Enligt vår uppfattning har årsbokslutet i allt väsentligt upprättats 
i enlighet med bokföringslagen. 

Vi tillstyrker därför att riksstämman fastställer resultaträkningen 
och balansräkningen för föreningen. 

Grund för uttalanden  

Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. 
Revisorernas ansvar enligt denna sed beskrivs närmare i avsnitten 
Det registrerade revisionsbolagets ansvar samt Sakrevisorns 
ansvar. Vi är oberoende i förhållande till föreningen enligt god 
revisorssed i Sverige. Vi som registrerat revisionsbolag har fullgjort 
vårt yrkesetiska ansvar enligt dessa krav. 

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 
ändamålsenliga som grund för våra uttalanden.   

Styrelsens ansvar 

Det är styrelsen som har ansvaret för att årsbokslutet upprättas 
och för att bokföringslagen tillämpas vid upprättandet av 
årsbokslutet. Styrelsen ansvarar även för den interna kontroll som 
den bedömer är nödvändig för att upprätta ett årsbokslut som inte 
innehåller några väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på 
oegentligheter eller misstag. 

Vid upprättandet av årsbokslutet ansvarar styrelsen för 
bedömningen av föreningens förmåga att fortsätta verksamheten. 
Antagandet om fortsatt drift tillämpas dock inte om beslut har 
fattats om att avveckla verksamheten. 

Det registrerade revisionsbolagets ansvar 

Vi har att utföra revisionen enligt International Standards on 
Auditing (ISA) och god revisionssed i Sverige. Vårt mål är att uppnå 
en rimlig grad av säkerhet om huruvida årsbokslutet som helhet 
inte innehåller några väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror 
på oegentligheter eller misstag och att lämna en 
revisionsberättelse som innehåller våra uttalanden. Rimlig 
säkerhet är en hög grad av säkerhet, men är ingen garanti för att 
en revision som utförs enligt ISA och god revisionssed i Sverige 
alltid kommer att upptäcka en väsentlig felaktighet om en sådan 
finns. Felaktigheter kan uppstå på grund av oegentligheter eller 
misstag och anses vara väsentliga om de enskilt eller tillsammans 
rimligen kan förväntas påverka de ekonomiska beslut som 
användare fattar med grund i årsbokslutet. 

Som del av en revision enligt ISA använder vi professionellt 
omdöme och har en professionellt skeptisk inställning under hela 
revisionen. Dessutom: 

• identifierar och bedömer vi riskerna för väsentliga felaktigheter 
i årsbokslutet, vare sig dessa beror på oegentligheter eller misstag, 
utformar och utför granskningsåtgärder bland annat utifrån 
dessa risker och inhämtar revisionsbevis som är tillräckliga och 
ändamålsenliga för att utgöra en grund för våra uttalanden. 
Risken för att inte upptäcka en väsentlig felaktighet till följd av 
oegentligheter är högre än för en väsentlig felaktighet som beror 
på misstag, eftersom oegentligheter kan innefatta agerande i 
maskopi, förfalskning, avsiktliga utelämnanden, felaktig 
information eller åsidosättande av intern kontroll. 
• skaffar vi oss en förståelse av den del av föreningens interna 
kontroll som har betydelse för vår revision för att utforma 
granskningsåtgärder som är lämpliga med hänsyn till 
omständigheterna, men inte för att uttala oss om effektiviteten i 
den interna kontrollen. 
• utvärderar vi lämpligheten i de redovisningsprinciper som 
används och rimligheten i styrelsens uppskattningar i 
redovisningen och tillhörande upplysningar. 
• drar vi en slutsats om lämpligheten i att styrelsen använder 
antagandet om fortsatt drift vid upprättandet av årsbokslutet. Vi 
drar också en slutsats, med grund i de inhämtade revisionsbevisen, 
om huruvida det finns någon väsentlig osäkerhetsfaktor som avser 
sådana händelser eller förhållanden som kan leda till betydande 
tvivel om föreningens förmåga att fortsätta verksamheten. Om vi 
drar slutsatsen att det finns en väsentlig osäkerhetsfaktor, måste 
vi i revisionsberättelsen fästa uppmärksamheten på detta. Våra 
slutsatser baseras på de revisionsbevis som inhämtas fram till 
datumet för revisionsberättelsen. Dock kan framtida händelser 
eller förhållanden göra att en förening inte längre kan fortsätta 
verksamheten. 
• utvärderar vi den övergripande presentationen, strukturen och 
innehållet i årsbokslutet, däribland upplysningarna, och om 
årsbokslutet återger de underliggande transaktionerna och 
händelserna i enlighet med bokföringslagen. 

Vi måste informera styrelsen om bland annat revisionens 
planerade omfattning och inriktning samt tidpunkten för den. Vi 
måste också informera om betydelsefulla iakttagelser under 
revisionen, däribland de eventuella betydande brister i den interna 
kontrollen som vi identifierat. 

Sakrevisorns ansvar 

Jag har att utföra en revision enligt revisionslagen och därmed 
enligt god revisionssed i Sverige. Mitt mål är att uppnå en rimlig 
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grad av säkerhet om huruvida årsbokslutet har upprättats i 
enlighet med bokföringslagen. 

 

Rapport om andra krav enligt lagar och andra 
författningar 

Uttalanden 
Utöver vår revision av årsbokslutet har vi även utfört en revision av 
styrelsens förvaltning för Svenska Bridgeförbundet för 
räkenskapsåret 2022-09-01 - 2023-08-31. 

Vi tillstyrker att riksstämman beviljar styrelsens ledamöter 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

Grund för uttalanden 

Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. Vårt 
ansvar enligt denna beskrivs närmare i avsnittet Revisorns ansvar. 
Vi är oberoende i förhållande till föreningen enligt god revisorssed 
i Sverige. Vi som registrerat revisionsbolag har i övrigt fullgjort vårt 
yrkesetiska ansvar enligt dessa krav.  

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är tillräckliga och 
ändamålsenliga som grund för våra uttalanden. 

Styrelsens ansvar 

Det är styrelsen som har ansvaret för förvaltningen enligt 
stadgarna. 

Revisorns ansvar 

Vårt mål beträffande revisionen av förvaltningen, och därmed vårt 
uttalande om ansvarsfrihet, är att inhämta revisionsbevis för att 
med en rimlig grad av säkerhet kunna bedöma om någon 
styrelseledamot i något väsentligt avseende: 

• företagit någon åtgärd eller gjort sig skyldig till någon 
försummelse som kan föranleda ersättningsskyldighet mot 
föreningen. 

Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men ingen garanti för 
att en revision som utförs enligt god revisionssed i Sverige alltid 
kommer att upptäcka åtgärder eller försummelser som kan 
föranleda ersättningsskyldighet mot föreningen. 

Som en del av en revision enligt god revisionssed i Sverige 
använder det registrerade revisionsbolaget professionellt omdöme 
och har en professionellt skeptisk inställning under hela revisionen. 
Granskningen av förvaltningen grundar sig främst på revisionen 
av räkenskaperna. Vilka tillkommande granskningsåtgärder som 
utförs baseras på det registrerade revisionsbolagets 
professionella bedömning och övriga valda revisorers bedömning 
med utgångspunkt i risk och väsentlighet. Det innebär att vi 
fokuserar granskningen på sådana åtgärder, områden och 
förhållanden som är väsentliga för verksamheten och där avsteg 
och överträdelser skulle ha särskild betydelse för föreningens 
situation. Vi går igenom och prövar fattade beslut, 
beslutsunderlag, vidtagna åtgärder och andra förhållanden som 
är relevanta för vårt uttalande om ansvarsfrihet. 

 
 

Gävle och Stockholm den 9 oktober 2023,  
GGrraanntt  TThhoorrnnttoonn  SSwweeddeenn  AABB 
 
 
 
 
Hanna Hjalmarsson 
Auktoriserad revisor 
 
 
Mårten Gustawsson 
Verksamhetsrevisor 
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sakrevisionsrapport_SBf_2022_MG.doc 

Sakrevisorns årsrapport för SBf:s verksamhetsår 2021–2022 
 
Uppdraget som sakrevisor innebär att under året löpande granska styrelsens förvaltning 
av förbundet. Det vill säga se till att styrelsen följer riksstämmobeslut, att styrelsen följer 
sin verksamhetsplan (inklusive budget), att se efter att styrelsearbetet fungerar vilket 
innebär att mötesärenden är väl förberedda och att hela styrelsen kommer till tals samt att 
vid behov vara en länk mellan styrelse och medlemmar. 
Jag har under året följt Svenska Bridgeförbundets styrelsearbete. Jag har tagit del av 
styrelsens göranden genom att: 

Delta i alla styrelsemöten, de flesta uppkopplade. 
Läsa mötesprotokoll. 
Läsa information på förbundets hemsida. 
Samtala med ledamöter och förbundets medlemmar. 

Bridgeförbundets verksamhet har liksom många andra aktiviteter starkt påverkats av 
pandemin. Först vid verksamhetsårets start i september började åter livespel ske i någon 
väsentlig omfattning. Vid årsskiftet tog sedan den nya varianten omikron fart och under en 
månad avtog igen bridgespelandet. 
Förbundet har det tufft att få ihop ekonomin med minskade intäkter med färre medlemmar 
och färre spelavgifter (ofta kallat mästarpoängsavgifter). Långsiktigt måste verksamheten 
gå runt. 
Två nyheter är värda att notera. Förbundet har för första gången genomfört en onlinekurs, 
en nybörjarkurs på Zoom och Realbridge. Det bör kunna hjälpa framför allt mindre klubbar 
som har svårt att få ihop tillräckligt många deltagare för en livekurs. 
Även utbildning av bridgelärare har dragits igång med först en digital bridgelärarträff och 
sedan två utbildningsdagar på skilda ställen i Sverige. Kompetensen hos en bridgelärare är 
avgörande för hur många på en kurs som sedan fortsätter att spela. Utbildning och 
erfarenhetsutbyte bör höja dugligheten på lärare på samma sätt som standarden på Sveriges 
tävlingsledare har höjts sedan kunskapsutbyte dem emellan blev vanligt under Festivalen. 
Många missar att betala sin medlemsavgift varför flera har önskat att få fakturan för 
medlemsavgiften mejlad till sig, istället för att som nu få den medskickad juninumret av 
tidningen Bridge. Det är dock svårt att få ett sådant system att fungera då SBf bara har en 
korrekt mejladress till 60 % av sina medlemmar. 
Ett orosmoln framöver är IT-kostnader. Förra året var det trevligt att konstatera att 
styrelsen hade tagit kontroll över dessa. Det var första på många år som de hölls under 
budgeterad nivå. Förra året var också då som förbundets BIT-projekt äntligen gick i mål. 
Sedan det projektet startade 2013 har dock dess ”innehållshanteringssystem” hunnit bli 
gammalt. Styrelsen är väl medvetna om detta men fallet är inte lättlöst och kan komma att 
kräva en större investering. 
Verksamhetsåret förefaller ha förflutit med ett metodiskt styrelsearbete som visat stor 
omsorg om förbundet. Som medlemmarnas ombud lämnar jag därför mitt stöd till 
ansvarsfrihet för styrelsen. 
Kungsholmen den 10 oktober 2022 
 
 
 
Mårten Gustawsson 
Sakrevisor SBf 
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sakrevisionsrapport_SBf_2023_MG.docx 

Sakrevisorns årsrapport för SBf:s verksamhetsår 2022–2023 
 
Uppdraget som sakrevisor innebär att under året löpande granska styrelsens förvaltning 
av förbundet. Det vill säga se till att styrelsen följer riksstämmobeslut, att styrelsen följer 
sin verksamhetsplan (inklusive budget), att se efter att styrelsearbetet fungerar vilket 
innebär att mötesärenden är väl förberedda och att hela styrelsen kommer till tals samt att 
vid behov vara en länk mellan styrelse och medlemmar. 
Jag har under året följt Svenska Bridgeförbundets styrelsearbete. Jag har tagit del av 
styrelsens göranden genom att: 

Delta i alla styrelsemöten, de flesta uppkopplade. 
Läsa mötesprotokoll. 
Läsa information på förbundets hemsida. 
Samtala med ledamöter och förbundets medlemmar. 

Förbundet har fortsatt tufft att få ihop ekonomin. Pandemin påverkar fortfarande och har 
lämnat efter sig minskade intäkter, med färre medlemmar och färre spelavgifter (ofta kallat 
mästarpoängsavgifter) så hård kostnadskontroll fortsätter att gälla. 
Långsiktigt måste verksamheten gå runt. Vid årsskiftet höjdes därför spelavgifterna med 
runt 40 %. Ekonomin var också en anledning till att firandet av SBF:s 90-årsjubileum 
begränsades till servering av tårtor under Bridgefestivalen. 
Om vi lämnar ekonomin har flera bra initiativ tagits. Kompetensen hos en bridgelärare är 
avgörande för hur många på en kurs som sedan fortsätter att med vårt spel. Förbundets 
utbildning av bridgelärare har efter premiären förra året fortsatt på tur genom landet. 
Gensvaret har varit stort, alla inkomna utvärderingssvar har varit mycket positiva. 
En annan lyckad nyhet var SM-Par hcp 30+ för spelare med handikapp 30 och högre. 
Denna nyinrättad SM-disciplin blev direkt uppskattad och har alla förutsättningar att växa. 
Ett initiativ på lång sikt var att tillsammans med Sveriges Schackförbund bilda ett 
Tankesportsförbund. Det återstår att se vilken verkan detta kan få. 
Verksamhetsåret förefaller ha förflutit med ett metodiskt styrelsearbete som visat stor 
omsorg om förbundet. Som medlemmarnas ombud lämnar jag därför mitt stöd till 
ansvarsfrihet för styrelsen. 
Kungsholmen den 9 oktober 2023 
 
 
 
Mårten Gustawsson 
Sakrevisor SBf 
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Stadgeändring 1 
2019 genomfördes en mängd stadgeändringar som 
hängde samman med att det byttes verksamhetsår 
från 1/7 till 1/9. Det var en förskjutning med två må-
nader för att bättre passa in mot bokslutstider och 
få med relevant verksamhet som hänger samman 
med Bridgefestivalen på rätt verksamhetsår. 

En annan ändring som faktiskt gjordes vid samma 
tillfälle var att förkorta I-medlemskapet till maximalt 
1½ år från föregående maximala 2 år som gällt dess-
förinnan. 

Här följer fyra förslag av ändringar av SBF:s stadgar

1. Ändring av I-medlemskapets längd.
 
2. Verklighetsuppdatering av tävlingssanktioner.
 
3. Detsamma av tävlingsrepresentation.
 
4. Korrigering av distriktsförbunden som dels hänger ihop med två ovan och dels att vi nya normalstadgar  
     beslutats maj 2023.
 
Samtliga förslag till ändringar är markerade med RÖD text.  
 

Riksstämman och dåvarande styrelse insåg dock 
inte konsekvensen med förändringen av verksam-
hetsåret som ledde till att det inte längre blev 1½ år, 
utan det blev 1 år och 8 månader. 

Styrelsen anser att I-medlemskapet bör gälla maxi-
malt 1½ år som var intentionen när de förra ändring-
arna genomfördes, varför följande stadgeändring 
föreslås:

Nuvarande skrivning:
2. Introduktionsmedlem (I-medlem) är en fysisk  
person som vid första speltillfället, eller vid delta-
gande i bridgekurs, ansluts till klubben med fritt 
medlemskap innevarande säsong. Medlemskapet 
gäller även påföljande säsong om medlemmen blir 
medlem under perioden 1/1-15/4. I-medlemskap 
kan endast erhållas en gång.

Förslag till ny skrivning:
2. Introduktionsmedlem (I-medlem) är en fysisk  
person som vid första speltillfället, eller vid delta-
gande i bridgekurs, ansluts till klubben med fritt 
medlemskap innevarande säsong. Medlemskapet 
gäller även påföljande säsong om medlemmen blir 
medlem under perioden 1/3-31/8. I-medlemskap 
kan endast erhållas en gång.

Stadgeändring 2
Några textrader som inte blivit reviderade med  
tidens gång är den text som finns i våra stadgar 
under §12, 13 och 16. Det handlar om tävlings- 
sanktioner, representation och Distriktsförbunden.

Förslag till ny skrivning: 
§ 12 Tävlingssanktioner 
Endast medlemmar i SBF (eller annat nationellt 
bridgeförbund) har rätt att deltaga i av SBF eller dbf 
sanktionerade tävlingar (guld-silver-brons).  
Bestämmelser för sanktionsförfarande, se § 16.1.e).      
 

Nuvarande skrivning: 
§ 12 Tävlingssanktioner 
Dfbs stadgar skall innehålla bestämmelser om 
sanktionsförfarande för inom distriktet anordnade 
tävlingar. Dfb äger självt avgöra i vilken omfattning 
sanktionsförfarande skall tillämpas. Inbjudan till  
tävling som sanktionerats skall ange att så skett. 
Endast medlemmar har rätt att deltaga i av SBF eller 
dbf sanktionerade tävlingar (guld-silver-brons).  
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Stadgeändring 3

Nuvarande skrivning: 
 
§ 13 Tävlingsrepresentation 
 
1. Inbjudan till deltagande i in- eller utländsk  
tävling får, när inbjudan avser representation för SBF 
eller dfb, ej accepteras utan godkännande från den 
instans som skall representeras. 
 
2. Spelare kan tillhöra flera klubbar men får endast 
representera en klubb under spelåret, 1 september - 
31 augusti, i tävlingar anordnade respektive sanktio-
nerade av SBF eller dfb. Dock kan en medlem efter 
ansökan hos SBF och med berörda klubbars och dfbs 
godkännande medges rätt att under pågående spel-
år byta representationsklubb. Representationsklubb 
är den klubb, som uppgivits vid senaste inbetalning 
av stadgeenlig medlemsavgift enligt § 6:3. 
 
3. Det åligger SBF medlemmar samt anslutna orga-
nisationer att följa gällande stadgar, tävlingsbestäm-
melser och övriga föreskrifter samt iakttaga ett för 
SBF och tävlingsbridgen hedrande uppförande. 
 
4. Om en klubb tillåter spelare som ej är medlem 
i SBF ( eller annat nationellt förbund ) att delta vid 
ett eller flera speltillfällen kommer SBF att debitera 
klubben en av SBF fastställd avgift per speltillfälle. 
Klubben beslutar själv om man vill utkräva denna 
avgift från spelaren.

Förslag till ny skrivning: 
 
§ 13 Tävlingsrepresentation  
 
1. Oförändrad skrivning.
 
2. Spelare kan tillhöra flera klubbar men får endast 
representera en (1) klubb under verksamhetsåret, 
1 september - 31 augusti, i tävlingar anordnade res-
pektive sanktionerade av SBF eller dfb.  Represen-
tationsklubb är den klubb som uppgivits vid senaste 
inbetalning av stadgeenlig medlemsavgift enligt § 
6:3. Dock kan en medlem efter ansökan hos SBF 
och med berörda klubbars och dfbs godkännande 
medges rätt att under pågående verksamhetsår byta 
representationsklubb. Sådant klubbyte får ske högst 
en (1) gång under en och samma 12-månadersperi-
od, såvida inte synnerliga skäl föreligger. 
 
3. Oförändrad skrivning.
 
4. Om en klubb tillåter spelare som ej är medlem i 
SBF (eller annat nationellt bridgeförbund) att delta 
vid ett eller flera speltillfällen kommer SBF att debi-
tera klubben en av SBF fastställd avgift per speltillfäl-
le. Klubben beslutar själv om man vill utkräva denna 
avgift från spelaren. I silver- och guldtävlingar får 
klubb ej tillåta sådan spelare att delta.
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Stadgeändring 4
 
Nuvarande skrivning:  

§ 16 Distriktsförbunden
 
1. Klubbarna sammanföres till dfb enligt § 2 i dessa 
stadgar. Dfb och deras styrelsers uppgifter är i 
tillämpliga delar överensstämmande med SBF och 
därutöver att bistå klubbar och enskilda medlemmar 
med råd och vägledning i bridgefrågor, att arrangera 
tävlingar på distriktsnivå, vilket dock kan uppdragas 
åt underställd klubb; att samarbeta med andra, mot-
svarande organisationer, att enligt SBF direktiv svara 
för arrangemang av förberedande omgångar i  
svenska mästerskap samt att inom distriktet med-
verka till genomförandet av övriga tävlingar på riks- 
nivå samt att i övrigt övervaka och fullgöra vad på 
dfb ankommer i enlighet med egna och SBF stadgar 
och beslut.  
 
2. Dfb:s verksamhetsår sammanfaller med SBF. 
 
3. Dfb:s angelägenheter handhas av en distriktssty-
relse, vald på dfb:s årsmöte. Styrelsens ledamöter 
väljs för ett eller två år åt gången, men inför varje 
årsmöte får högst halva styrelsen vara vald till och 
med nästa år. 
 
4. Klubbarna kallas skriftligen till årsmötet. 
 
5. Extra möte hålles i dfb, när styrelsen eller minst 
en femtedel av dfb:s klubbar så kräver. 
 
6. Dfb:s ordförande väljes av årsmötet. I dfb:s 
stadgar må ges möjlighet för årsmöte att utse också 
andra funktionärer.
 
7. Rösträtt vid dfb:s möte har ombud som befull-
mäktigats av ansluten klubb som äger en röst per 
påbörjat 25- tal medlemmar enligt senaste med-
lemsredovisning till dfb. Ombud får ej vara ledamot 
eller suppleant i distriktsstyrelsen, ej heller tjänste-
man i dfb. Ombud har rätt att representera högst två 
klubbar vid mötet. 

8. Vid dfb:s årsmöte följs i tillämpliga delar föredrag-
ningslistan för SBF stämma. Följande punkter bör tas 
upp: 
 
a) Punkterna 1-10, enligt § 11:5 
b) Klubbarnas medlemsavgifter till dfb för närmast 
följande verksamhetsår. 

c) Punkterna 13-15 enligt § 11:5. 
d) Val av ordförande i dfb. 
e) Val av övriga styrelseledamöter, suppleanter,  
revisorer och valberedning samt eventuella tjänste-
män enligt stadgarna jämte besättande av poster i 
enlighet med förbundsbeslut. 
f) Val av ombud och ersättare till SBF riksstämma (en 
dast år då riksstämman avhålles). Den är ej valbar, 
som under året är eller varit ledamot av eller  
suppleant i SBF styrelse, ej heller den som är  
tjänsteman i SBF. 
 
Numrering av ärendena görs av dfb. För årsmötes-
ordningen bör i övrigt i görligaste mån gälla vad i  
§ 11:6-8 stadgas för riksstämman och närmare före-
skrifter intagas i dfb:s stadgar.  

Förslag till ny skrivning:  
 
§ 16 Distriktsförbunden
 
1. Klubbarna sammanföres till dfb enligt § 2 i dessa 
stadgar. Dfb och deras styrelsers uppgifter är i 
tillämpliga delar överensstämmande med SBF och 
därutöver: 
a) att bistå klubbar och enskilda medlemmar med 
råd och vägledning i bridgefrågor, 
b) att arrangera tävlingar på distriktsnivå, vilket dock 
kan uppdragas åt underställd klubb; 
c) att samarbeta med andra, motsvarande organisa-
tioner, 
d) att enligt SBF direktiv svara för arrangemang av 
förberedande omgångar i svenska mästerskap samt 
att inom distriktet medverka till genomförandet av 
övriga tävlingar på riksnivå samt att i övrigt övervaka 
och fullgöra vad på dfb ankommer i enlighet med 
egna och SBF stadgar och beslut.
e) skall dfbs stadgar innehålla bestämmelser om 
sanktionsförfarande för inom distriktet anordnade 
tävlingar, men dfb äger självt avgöra i vilken omfatt-
ning sanktionsförfarande skall tillämpas. Inbjudan 
till tävling som sanktionerats skall ange att så skett. 
 
2. Dfb:s verksamhetsår bör sammanfalla med SBF:s. 
 
§ 3-8. Oförändrad skrivning. 
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Översikt
 

1. Regionala bridgepartners förmedlingspooler  av Marek Wertheim 

Skånes Bridgeförbund yrkar att avslå motionen.
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.

2. Medlemsavgifter kontra spelavgifter   av Anders Nordberg
 
Skånes Bridgeförbund yrkar på bifall.
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.

3. Klubbtillhörighet för Allsvenskan bör ses över   av Skånes Bridgeförbund
 
Skånes Bridgeförbund kan inte yrka något på egenställd motion.
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen, men att distriktsförbunden påminns om beslutet från  
riksstämman 2021.

4. Hantering av startavgifter > personliga ruterkonton   av Erik Sved
 
Bohuslän – Dals BF yrkar på bifall.
SBF Förbundsstyrelse anser i och med sitt yttrande att motionen därmed är besvarad och lämnas utan 
åtgärd.

5. När kan avstängd spelar återinträda   av Lars Andersson
 
Stockholms BF yrkar på bifall.
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.

6. Alla landslag ska erhålla lika stora bidrag av  Gunnar Andersson/Björn Wenneberg
 
Stockholm BF yrkar på bifall.
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.
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1. Regionala bridgepartners förmedlingspooler   
av Marek Wertheim

Bakgrund: 
Antalet aktiva bridgespelare minskar år för år. Detta 
beror på flera faktorer, bland annat att spelarna blir 
äldre och sjukare, och att det inte kommer tillräck-
ligt med nya spelare in i sporten. Det är ofta så att 
med en spelare som av någon anledning försvinner, 
försvinner dennes partner. 
 
Problemet: 
En av de största problemen som äldre bridgespelare 
möter är att hitta en ny partner. 
Det är dels pga ovissheten om lediga/lämpliga spela-
re, dels pga oviljan att kontakta okända människor. 
Många klubbar erbjuder partners garanti men man 
får sällan en partner som man önskar. Detta kan 
leda till att man slutar spela bridge helt och hållet. 
 
Lösningen: 
Jag föreslår att Bridgeförbundet inrättar regionala 
bridgepartnerförmedlingspooler. 
Dessa pooler skulle göra det möjligt för bridgespela-
re att hitta partners i sitt närområde, oavsett om de 
är medlemmar i sökandes klubb eller inte. 
 
Upplägg: 
Poolerna skulle fungera på så sätt att bridgespelare 
registrerar sig med sitt namn, nivå och erfarenhet, 
ev andra preferenser. De skulle sedan kunna söka 
efter partners som passar deras nivå och intressen. 
Poolerna skulle administreras av Bridgeförbundet, 
de skulle vara tillgängliga för alla och gratis att an-
vända. 

Yrkande och yttrande DFB: 
Skånes Bridgeförbund yrkar att avslå motionen.

Yrkande och yttrande SBF:
SBF har inga synpunkter på att ett skapande av regi-
onala bridgepartnerförmedlingspooler kan bidra till 
att underlätta för bridgespelare att hitta ny partner. 
Dessa förmedlingspooler bör dock upprättas och 
administreras lokalt, då syftet är att de ska fungera i 
ett närområde, och inte på nationell nivå. Via hem-
sidorna i BIT finns möjlighet för enskilda klubbar och 
distrikt att upprätta en förmedlingspool som kan 
utformas enligt lokala behov och önskemål. 
 
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.
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2. Medlemsavgifter kontra spelavgifter   
av Anders Nordberg

Det är rimligt att tänka sig att SBF i rådande läge 
har ett behov av ökade intäkter och att det kan bli 
aktuellt med justering av medlemsavgifter. Denna 
motion föreslår att man, som alternativ till detta, 
ser på möjligheten att i stället justera spelavgiften (i 
skrivande stund 5:-/spelare). 

Ett schematiskt exempel (initierade funktionärer kan 
ersätta antalet medlemmar respektive årsspelare 
med verkligt antal.): 

Ponera att 20 000 medlemmar ska betala ytterligare 
20: - i medlemsavgift. Detta ger en ökad intäkt till 
SBF om 400 000: -. 

Ponera, som alternativ, att 400 000 årsspelare via 
klubbens Ruterkonto betalar en till två kronor mer 
än ovan nämnda fem kronor. Detta skulle i så fall ge 
en ökad intäkt om 4 – 800 000: -. 

Fördelarna är många. Några exempel är:
• Den som spelar ofta genererar mer pengar än  
 den som spelar sällan, vilket kan vara rättvist.
•  Tröskeln till fortsatt medlemskap i SBF, som  
 medlemsavgiften trots allt är, förblir överkomlig  
 och alternativet att spela på icke förbundsanslutna  
 klubbar får ingen ökad konkurrenskraft.

Man kan anföra att konsekvensen av förslaget blir 
att det blir klubbarna som betalar i stället för med-
lemmarna och att det belastar klubbarnas ekonomi, 
men det tror motionärerna att de flesta klubbarna 
kan klara, med eller utan lokal justering av spel- 
avgiften. 
Motionen föreslår alltså SBF att vid nästa planerade 
justering av medlemsavgiften:

•  Lämna medlemsavgiften oförändrad.
•  Justera spelavgiften till erforderlig nivå

Yrkande och yttrande DFB:
Skånes Bridgeförbund yrkar på bifall till motionen

Yrkande och yttrande SBF:
Under innevarande säsong höjde SBF spelavgifterna 
(t ex från 3,50 till 5 kr för en vanlig bronstävling), 
något som flera klubbar anmälde var ansträngande 
för deras ekonomi. 

Samtidigt har medlemsavgiften, sett ur ett historiskt 
perspektiv, höjts mycket blygsamt – från 230 till 280 
kronor över c:a 20 år. Medlemsavgiften är, enligt 
styrelsens och många medlemmar, mycket låg i vårt 
förbund.
 
Styrelsen kommer inför Riksstämman att presentera 
en budget och i det sammanhanget också sin syn 
på medlemsavgiften, vilken möjligen kan komma att 
höjas något. Dock ligger medlemsavgiften till för-
bundet ändå långt under en krona per dag.
 
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen.
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3. Klubbtillhörighet för Allsvenskan bör ses över  
 av Skånes Bridgeförbund

Beskrivning 
Kravet på klubbtillhörighet för Allsvenskt deltagande 
bör ses över. 

Bakgrund 
Vi lever 2023 i en globaliserad värld med allt otydli-
gare gränser och där flytt över gränslinjerna blir allt 
vanligare. Så även i bridgens värld, där det inte alls 
är säkert att stockholmare är medlemmar i en klubb 
från Stockholm, eller att skåningar är medlemmar 
i en klubb från Skåne. Detta har sitt ursprung i att 
Svenska Bridgeförbundets nationella seriesystem, 
Allsvenskan, ställer krav på att samtliga lagets spe-
lare ska vara medlem i den klubb de representerar i 
Allsvenskan. 

Problem 
Det som då händer är att vid Distriktsmästerskap, 
tillika kval till Svenskt Mästerskap, deltar ett antal 
spelare som är bosatta inom distriktet, men ändå 
inte tillhör detta distriktsförbund (dfb). 
I kombination med att många dfb har regelverk för 
att ”skydda” sina lokala spelare från att utomståen-
de elitspelare kommer till deras distrikt för att hitta 
en lättare väg till avancemang, får detta konsekven-
sen att lokala spelare som placeringsmässigt egentli-
gen avancerat till nästa steg i SM-tävlingen blir utan 
sin plats. Detta till förmån för spelare som tillhör 
en klubb inom aktuellt dfb (men inte nödvändigtvis 
är bosatta där) – enkom för att den lokale spelaren 
representerar en klubb utanför distriktet. 

Lösning 
Lösningen är att kravet på klubbtillhörighet för spel 
i Allsvenskan endast gäller lagkaptenen. Det bör då 
ställas krav på att lagkaptenen spelar en viss mängd 
brickor för att motverka lag som har en kapten en-
bart på papperet, förslagsvis 1/3. Övriga lagmedlem-
mar är fria att vara medlemmar i vilken klubb som 
helst, så länge de är medlemmar i SBF. 
 
Vi föreslår därför att:
•  Kravet på att tillhöra klubben man representerar i  
 Allsvenskan enbart gäller lagets kapten.
•  Lagets kapten förbinder sig att spela minst 1/3 av  
 brickorna.

Yrkande och yttrande DFB: 
Skånes Bridgeförbund kan inte yrka något på egen-
ställd motion

Yrkande och yttrande SBF: 
Vid riksstämman 2021 framlades en motion (Ändra 
regler för vem som får spela för ett lag i allsvenskan) 
snarlik den som Skånes BF nu lägger fram. Nämnda 
riksstämma beslöt "att avslå motionen, men med 
tillägg från TK som avser att ändra reglementet 
kring SM-tävlingar så att distrikt ska kunna godkän-
na (även från fall till fall) att par som representerar 
annat distrikt, men är lokalt aktiva, ska kunna tävla 
om DM-titlar." 

Distriktsförbundet äger således redan rätt att till-
låta par från andra distrikt delta i sina distriktsmäs-
terskapstävlingar (tillika kval till SM); antingen på 
samma premisser som det egna distriktets par, d.v.s. 
spela också om DM-titlar, -bonus etc, eller enbart 
spela om SM-finalplatser. Distriktet (låt oss kalla det 
"X") äger rätt att villkora det senare, så att inte alla 
dess SM-finalplatser går till par där båda i paret re-
presenterar ett annat distrikt (låt oss kalla det "Y"). 
Distrikt X äger även rätt att, i enlighet med riksstäm-
mans 2021 beslut, godkänna par som representerar 
distrikt Y, men som är aktiva i distrikt X, få delta i 
DM/SM-tävlingar i distrikt X på samma premisser 
som de par som har klubb inom X som sin represen-
tationsklubb.
 
SBF anser att allsvenskan fortsatt ska vara en tävling 
för klubblag och där alla i laget ska ha den aktuella 
klubben som sin representationsklubb. Det motio-
nären föreslår i sin motion finns redan idag tillgodo-
sett genom riksstämmans 2021 beslut. 

SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen, 
men att distriktsförbunden påminns om beslutet 
från riksstämman 2021.
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4. Hantering av startavgifter > personliga ruterkonton  
 av Erik Sved

Hanteringen av startavgifterna är en ganska omfat-
tande och betungade uppgift varje spelkväll inte 
minst för kassören med alla möjliga betalningsmedel 
som t.ex. kontanter, Swish och köpta kuponger. 

Jag föreslår därför att rekommendera SBF att skapa 
personliga ruterkonton där startavgifterna kan dras 
direkt vid varje tävling och all hantering av avgifter 
då kan upphöra vid speltillfällena. Varje spelare  
måste då vara skyldig att se till att det finns  
tillräckliga medel på spelarens egna ”RUTERKONTO”. 

Yrkande och yttrande DFB: 
BDBF:s styrelse tillstyrker motionen 230809.
 
Yrkande och yttrande SBF:
SBF har förståelse för att kassörer kan uppleva  
hanteringen av startavgifter som betungande, och 
att ett personligt ruterkonto som hanterar trans- 
aktioner, skulle underlätta hanteringen lokalt. 
 
Det finns personliga ruterkonton upprättade i SBF:s 
system för administrering av inbetalda medlemsav-
gifter (även för registrering av startavgifter i SM- 
finaler). 
 
SBF:s kansli har inte kapacitet att hantera ruter- 
kontot på det sätt som motionen föreslår.  
Motionen förutsätter att cirka 20 000 enskilda  
medlemmar ska tillse att det finns medel på sitt 
personliga ruterkonto och detta kan idag endast 
göras genom inbetalningar till SBF via Bankgiro eller 
Swish. Dessa inbetalningar ska läsas av från bank 
och registreras manuellt. Medlemmar kan även 
komma att önska att utbetalningar görs från det  
personliga ruterkontot, exempelvis vid ett vunnit 
pris, och vid dessa fall måste bank/kontouppgifter 
inhämtas för överföringar. I tillägg till detta måste 
även rutiner skapas för att skicka ut påminnelser 
om inbetalningar vid de tillfällen när det inte finns 
tillräckliga medel på kontot, och en oklarhet i SBF:s 
befogenheter att kräva in skulder från privat- 
personer.
 
En hantering av privatpersoners pengar på detta sätt 
kan även uppfattas som att SBF agera bank, och  
kräver då en utredning om det är tillåtet enligt 
svensk lag. 
 
SBF Förbundsstyrelse anser i och med sitt yttrande 
att motionen därmed är besvarad och lämnas utan 
åtgärd.
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5. När kan avstängd spelar återinträda  
av Lars Andersson

Spelare som varit avstängda under minst tre måna-
der ska inte kunna nomineras till att representera 
Sverige i landslagssammanhang i närtid. De bör istäl-
let ges chansen att ansöka om en prövoperiod på 3 
år och bli valbara till landslagsrepresentation endast 
efter problemfri prövoperiod.

Yrkande och yttrande DFB: 
Stockholms Bridgeförbund bifaller motionen
 
Yrkande och yttrande SBF:
Grova brott mot SBF:s stadgar och regelverk, t ex 
fusk, bör naturligtvis bestraffas hårt. Med detta i 
åtanke ändrades stadgarna för Disciplinnämnden 
under Riksstämman 2021 att maximiavstängningen 
gått från 18 månader till 10 år. Samtidigt fattade 
styrelsen ett beslut om att ärenden med mindre 
avstängningstid än 2 år, men ändå att betrakta som 
grova, skulle utgöra grund för att inte få repre-
sentera Sverige i landslagssammanhang i minst 2 
år. Detta sammanfaller med internationell praxis i 
främst fuskfall. Landslagsspel är en förmån och inte 
en medlemsrättighet, varför styrelsen ansåg detta 
rimligt.
 
SBF Förbundsstyrelse yrkar att avslå motionen,
med hänsyn till det nya regelverket för DN.
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6. Alla landslag ska erhålla lika stora bidrag  
                av  Gunnar Andersson/Björn Wenneberg

Världsbridgeförbundet WBF och Europabridgeför-
bundet EBL inbjuder landslag till världsmästerskap 
resp. europamästerskap i 4 kategorier, nämligen 
öppna, dam, senior och mixed. Man har nu 4 klas-
ser, för man anser att detta är bra för bridgen och 
dess fortlevnad. Dessa mästerskap är inte bara en 
tävling utan också ett ansikte utåt, för att bridgen 
skall fortleva på längre sikt. Mycket bra reklam för 
vår kära sport. Sveriges bridgeförbund SBF bör där-
för göra sitt yttersta för att alla 4 landslagskatego-
rierna skall få ekonomisk bidrag till tävlingarna, och 
fördela dessa bidrag lika. Denna princip är viktig, 
att behandla alla landslag lika. Detta visar också att 
alla 4 kategorierna betyder lika mycket. Bridgen får 
då maximalt reklam, och alla landslagsspelarna kan 
känna lika värde.

Vi motionerar om att alla 4 landslag, open, dam, 
senior och mixed skall erhålla lika stora bidrag i VM 
och EM från SBF. 

Yrkande och yttrande DFB: 
Stockholms Bridgeförbund bifaller motionen
 
Yrkande och yttrande SBF:
Frågan behandlades under Riksstämman 2021 som 
”Styrelsens förslag”, då stämman röstade för  
förslaget om en behandling av finansiering av lands-
lagen enligt följande (ur protokollet): ”Styrelsen och 
UK fick mandat att finansiera landslag efter egen 
bedömning och utifrån vid varje tidpunkt rådande 
ekonomiska läge. Där det kan ske ska målet vara att 
fullfinansiera alla landslag. Om budgetmedel inte 
finns för detta prioriteras öppen- och damklass”.
 
Om motionären med sin formulering ”..skall erhålla 
lika stora bidrag…” menar att tillgängliga budget-
medel ska delas på fyra, blir detta enligt styrelsen/
UK en komplicerad process där – bl.a. -  SBF i fyra 
fall inte kan i förväg kommunicera till trupperna vad 
som förväntas för betalning från dem inför  
kommande mästerskap.  

Från SBF:s sida är därför de enda två rimliga alter-
nativen att antingen fullfinansiera alla fyra landslag 
eller fortsätta med den policy som bestämdes 2021.
 
En fullfinansiering skulle under den tilltänkta budget- 
perioden om tre år innebära en kostnadsökning på 
ungefär 1 miljon kronor. Sett till hur detta ska kunna 
täckas innebär det c:a knappt 30 kr per medlem per 
år (ökningen beräknas på endast två år, då en med-
lemsavgiftshöjning inte får effekt förrän spelår 24-25 
– en rent matematisk beräkning säger c:a knappt 20 
kr per men då accepteras en förlust för förbundet år 
1) .
 
En sådan medlemsavgiftshöjning måste också ses i 
ljuset av att medlemsavgiften kan nödgas justeras 
uppåt pga allmänna kostnadshöjningar.
 
Att alla klasser som WBF/EBL bjuder in till ska be-
handlas lika är inte styrelsen enig i. Som exempel 
bjuds in till ”U31” i juniorsammanhang, en ålders-
grupp som inte är juniorer, men som vi valt att inte 
finansiera. Andra länder, ex. vis. Norge, gör som vi i 
Sverige och fullfinansierar inte veteraner och mixed-
klasserna, flera andra gör likaledes. Styrelsen anser 
fortsatt, att om inte medel att fullfinansiera alla fyra 
icke-juniorklasser finns, så bör öppna- och dam-
klasserna prioriteras av de skäl som angavs till, och 
godtogs av, Riksstämman 2021. 

SBF Förbundsstyrelse yrkar:
•  I första hand avslag på motionen och kvar- 
 hållande av nuvarande policy.
•  I andra hand tillstyrka motionen, men då med  
 förbehållet att fullfinansera samtliga fyra icke- 
 juniorklasser och att medlemsavgiften då måste  
 höjas med strax under 30 kr per medlem och år.
•  Att ge samtliga icke-juniorklasser delfinansiering  
 ser styrelsen inte som hanterbart.

VERKSAMHETSPLAN & BUDGET 
2023 -2025
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Verksamhetsplan
Generellt
Efter en period av återhämtning efter pandemin har 
aktivitetsnivån ökat och medlemstappet börjat av- 
stanna. Styrelsen vill nu öka aktivitetsgraden i  
strategiskt viktiga områden, främst rekrytering, och 
tillse att klubbar och distrikt kan ge uttryck för, och 
i möjligaste mån få, bra stöd till sin verksamhet och 
utveckling. SBF:s verksamhet ska följa den 2021 fast- 
ställda strategiplanen.

Efter det stora medlemstappet under pandemin har 
medlemstalet stabiliserats något, men det är en av 
förbundets huvudsakliga prioriteringar att öka antalet 
medlemmar.

Under den föregående mandatperioden har förbundet 
satsat hårt på att ta fram verktyg som svarar mot de 
strategiska utmaningarna, och i den kommande  
perioden är det viktigt att arbeta med att implementera 
dessa verktyg i så stor utsträckning som möjligt.

För detta krävs god kommunikation och lyssnande 
mellan de olika leden i vår organisation: klubbar,  
distrikt och förbund. Detta belyses i den utökade  
kontaktytan som förbundet arbetat med:

• Regelbundna kontakter mellan distrikt och förbund.
• Omarbetad tidning för att passa alla spelargrupper.
• Förnyat ”Medlemsnytt” för att bättre fokusera på 
     viktig information.

Personal, support
Ett av förbundets viktigaste satsningsområden är 
support till klubbar och distrikt. Antalet tjänster över-
satt till heltid har minskat under tidigare period, men 
föreslås öka med 25-50% under kommande verksam-
hetsperiod. Ökningen sker främst i IT-området för att 
få ökad grad av intern kompetens (som fanns för några 
år sedan) och därmed på sikt minska beroende och 
kostnad för konsulter.

Efter att projekten ”Rekryteringskedjan” och ”SOS 
Junior” gått över i förvaltningsfas får personalen också 
en viktig supportroll i rekryteringshänseende.

Tävlingskommittén
En nyhet under säsongen 22-23 var den nya SM- 
disciplinen ”SM Par hcp 30+”, ett led i det strategiska 
målområdet ”Tävlingar för alla”. 

Ett nytt regelverk för tillåtna system (på olika nivåer) 
ska tas fram under året 23-24 för att implementeras 
verksamhetsåret 24-25.

Fair Play har tagits fram av en arbetsgrupp under tidi-
gare verksamhetsår implementeras under 2023-2024. 
 
I övrigt avser TK fortsätta arbeta med SM tävlingar, 
Allsvenskan, Svenska Cupen, Simultantävlingar och 
MiniBridge Cup.  
 
Vid sidan om detta kommer TK fortsätta sin satsning 
på TL utbildningar och tillse att relevant material finns 
för TL Steg 1, 2 och 3 samt att de löpande hålls.  
 
TK avser fortsätta med årliga digitala DTL-träffar. 

Festivalkommittén
Bridgefestivalen planerar inte några dramatiska 
förändringar de närmaste åren. De avtal som nyligen 
tecknats löper under hela budgetperioden och nästan 
en till (2027).
 
Uttagningskommittén
UK planerar som tidigare sin verksamhet utifrån vilka 
internationella tävlingar vi avser delta i. Viss tränings-
aktivitet är också planerad, men är enligt tidigare 
beslut mycket begränsad, med undantag för junior- 
klassen.

Den budget som är lagd baseras på:
• Deltagande i EM 2024, JEM 2024, WBG (”OS”) 2024,  
 NM 2025, JNM 2025, VM 2025 och JVM 2025  
 (endast de två förstnämnda under verksamhetsår  
 2023-24).
• Finansiering enligt Riksstämmobeslut 2023 (Full 
 finansiering beslutad av styrelsen inom lagda bud- 
 getramar, med prioritet för Open och Damer).
• Antagandet att alla lag som kan kvalificera sig från  
 ett EM till ett VM också gör det.

Emedan verksamhetsåret 2023-24 blir relativt ”billigt” 
blir däremot 2024-25  kostsamt med flera stora mäs-
terskap, inklusive WBG (”OS”) som kommer äga rum i 
Buenos Aires. Därför har styrelsen bestämt att avsätta 
medel ur det positiva resultatet för verksamhetsåren 
2022-23 och 2023-24 till Landslagsfonden för att täcka 
det kommande 2024-25. 

VERKSAMHETSPLAN & BUDGET 2023-2025
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Medlemskommittén
MK har tre underkommittéer som här redovisas separat:

Synlighet:  
ökning av PR-material, studie av mer effektivt använ-
dande av sociala medier och fortsatt utveckling av 
medlemstidningen.
 
Seniorer:  
fortsätta de populära digitala seminarierna och få med 
alla distrikt, samt öka kontaktytan med klubbar med 
fokus äldre deltagare.
 
Verksamhetsstöd:  
Genomföra kvartalsvisa seminarier på teman ur 
klubbfunktionärshandboken nedbrutet i olika teman. 
Ett årligt ”live”-seminarium planeras. Dessutom förs 
diskussionen om ”Tävlingar för alla” vidare.

Utbildningskommittén
Sex saker står i främsta fokus: 
• Fortsätta de populära bridgelärarutbildningarna  
     (eventuellt med fortsättningskurser). 
• Omarbeta ”Minikurser” (tlll; ”kortkurser”) på  
     olika teman, som kan genomgås på klubbar på 20- 
 30 minuter. 
• Utvärdera onlinekurser i förbundets regi om vi ska  
 fortsätta med det.
• Strukturera om utbildning påhemsidan. 
• Digitala fortsättningsutbildningar i pedagogik för  
 bridgelärare. 
• Utvärdera ”Tappat kort” från hemsidan och om det  
 är något som ska fortsätta.

IT-kommittén
Stora utmaningar står för dörren där ITK tidigare  
jobbat med rationaliseringar (bl a nedstängning av 
vissa servrar med effekt av minskade licens- och  
underhållskostnader). Några stora områden som det  
arbetas vidare med är:

• Studier och tester av eventuell ersättare till beräk- 
  ningsprogrammet Ruter.
• Utreda vad som sker med den plattform SBF:s  
 IT-struktur vilar på, ”Drupal 7”, för vilken underhåll  
 kommer att upphöra. 
• Ökat digitalt stöd för lagtävlingar, ”lagmodulen”. 
• Fortsatt arbete med att generera relevant informa- 
 tion från vårt datalager kring medlemsstatistik,  
 ranking, mästarpoäng osv. 
•  Förstärkning av ideella krafter till ITK med special 
 kompetens.

Dessa utmaningar kommer att uppta ITK:s arbete 
under hela budgetperioden och troligen ännu längre 
än så.

Juniorkommittén
JK har ett gediget arbete framför sig vad gäller att  
stödja dels de rekryteringsarbeten som pågår eller 
inleds, dels att ordna aktiviteter på riksnivå för de 
juniorer som finns.

Ambitionen är två läger om året (höst-vår), för 2023 
är det dessutom Nordic Junior Camp som kommer 
arrangeras i Sandviken på höstlovet. JSM par kommer 
spelas januari 2024 i Stockholm. Förutom det har JK 
juniorboendet och ser över andra typer av junioraktivi-
teteter vid Bridgefestivalen.

Det ”årshjul” som tidigare lanserats arbetas vidare 
med för kontinuitet, men det ser dessvärre tunt ut 
med antalet juniorer att basera verksamheten på. Där-
för är det mycket viktigt att skapa några ”baser” där 
man specifikt vill arbeta med juniorrekrytering. 
 
JK fortsätter stötta juniorer och arrangemang med de 
fonder de har tillgängliga och även mentorprogram-
met fortsätter enligt tidigare plan.

Bridge-X
De tidigare projekten ”Rekryteringskedjan” och ”SOS 
Junior” har under våren 2023 övergått i förvaltnings-
fas.

Våren 2023 lanserades ett nytt koncept kallat ”Bridge-X”. 
Detta är inte egentligen ett projekt utan snarare ett 
begrepp att fokusera på de områden som är strategiskt 
viktigast för SBF. I detta ligger saker som klubbadmi-
nistration, kommunikation och rekrytering. Precis som 
tidigare ska det vi gör i SBF ha ett fotfäste i vår strate-
giska plan, och det gäller naturligtvis också Bridge-X.

Stort fokus kommer att ligga på utbildnings- och ut-
vecklingsfrågor där ett nära samarbete mellan SBF:s 
tre nivåer är en nödvändighet: klubbar, distrikt och 
förbund där anpassning måste ske till post-pandemins 
kultur med bl.a. fler digitala och kortare möten.

VERKSAMHETSPLAN & BUDGET 2023-2025

SID 3
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Budget Svenska Bridgeförbundet 2023 - 2026    
      
INTÄKTER     2023/2024  2024/2025  2025/2026 
Medlemsavgifter    5 212 000  5 580 000  5 580 000
SM, Allsvenska, Svenska Cupen     550 000     500 000     500 000
Övriga tävlingar    3 900 000  3 900 000  3 900 000
Festival        175 000      175 000     175 000
Sponsorer, annonser/övrigt      260 000     260 000     260 000
 
SUMMA INTÄKTER    10 097 000  10 415 000  10 415 000 
 
         
KOSTNADER     2023/2024  2024/2025  2025/2026  
Personal     4 580 300   4 717 709  4 859 240
IT      1 130 000  1 450 000  1 350 000
Tidning     1 800 000  1 825 000  1 855 000
Landslag        809 900  2 251 400     855 250
Juniorer          67 000        79 000        71 000
Medlemsstöd/övrigt kansli      900 000       950 000   1 000 000
Styrelse, stämma       230 000      135 000      230 000
Internationella avgifter      455 000      460 000      460 000
SUMMA KOSTNADER    9 972 200             11 868 109             10 680 490
 
RÖRELSERESULTAT       124 800  -1 453 109     -265 490 
Från/till landslagsfond     -300 000   1 000 000                  0
Från/till Juniorfond                   0   0       0

RESULTAT         -175 200     -453 109     -265 490 

SID 4
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De tre kommande åren kommer att bli ekonomisk tuffa 
för förbundet. Den höga inflationstakten, högre löne-
ökningstakt, ökade landslagskostnader och behov av 
IT-investeringar gör att det samlade underskott  
beräknas bli cirka 900 tkr under tre år. Då har vi ändå 
använt landslagsfonden för att minska underskottet.

Intäkter
 
Medlemsantal, medlemsavgifter
Vi har sedan 2016 haft en obruten nedåtgående 
trend för antalet betalande medlemmar. Pandemin 
skyndade på takten i nedgången.  
 
Återupptagen kursverksamhet ser nu ut att ge det 
tillskott som behövs för att balansera de nästan  
1 000 medlemmar som vi av naturliga orsaker tappar 
varje år. Styrelsen räknar med att vi de närmaste tre 
åren kommer att ha ett oförändrat antal betalande 
medlemmar.
 
Styrelsen föreslår en måttlig ökning av medlems- 
avgiften med 20 kronor från och med verksamhets-
året 2024/2025. Det kompenserar inte fullt ut för 
inflationen, men i kombination med fortsatt strama 
kostnadsramar kommer det att reducera det  
beräknande underskottet under budgetperioden.

Tävlingsaktiviteter och intäkter
Under pandemin gick tävlandet ned kraftigt över 
hela landet, vilket naturligtvis påverkade både klub-
bar och förbundets ekonomi. Senaste året har dock 
en återhämtning skett och i kombination med höjda 
spelavgifter har intäkterna ökat 2022/2023 relativt 
året innan. Den höjning av spelavgiften som gjordes 
vid föregående årsskifte kommer innevarande verk-
samhetsår att få full effekt (12 månader). Vi räknar 
med att behålla nuvarande spelfrekvens under 
budgetperioden.

Vi budgeterar för ett fortsatt överskott för våra  
övriga tävlingar, Allsvenskan, SM, Svenska Cupen 
och Bridgefestivalen. 
 

Kostnader

Personal
Personalstyrkan har minskat och uppgår nu till 5,4 
tjänster. En uppgång med 0,25-0,50 ligger i planen.
Lönerna beräknas öka årligen med mellan 3 – 4,2% 

Kommentarer till Budgetförslag 2022 - 2024 
under kommande tre år, vilket är i linje med förvänt-
ningar och vissa redan ingångna kollektivavtal.

IT
Styrelsen budgeterar för en höjning av IT-kostnaderna 
de närmaste åren bl.a. med anledning av att nuva-
rande beräkningsprogram Ruter kommer att behöva 
ersättas. Oavsett vilket alternativ, kommer det att 
innebära en kostnad. Det finns även en osäkerhet om 
den plattform, Drupal 7, på vilken bl.a. förbundets 
hemsida bygger som kan kräva framtida åtgärder.

Nuvarande jämförbara IT-kostnader vad gäller ärende- 
hantering kommer dock att minska något. Fler  
arbetsuppgifter som tidigare utförts externt hanteras 
nu internt av anställd personal. 

Tidning
Tidningen är en av de viktigaste kanalerna för att 
nå ut brett till våra medlemmar. Vi planerar därför 
fortsatt ordinarie utgivningsperiodicitet med fem 
nummer kommande år. 

Landslag
Under tidigare budgetperiod har SBF arbetat enligt 
Riksstämmobeslut 2021; att ge styrelsen mandat att 
fördela medel inom lagd budgetram, med en priori-
tering av öppna- och damlandslaget. Den nu lagda 
budgeten baseras på samma finansieringsprincip.
Då åren är olika “mästerskapstunga” varierar kost-
naden kraftigt mellan åren. Förbundet använder 
landslagsfonden för att jämna ut kostnaden mellan 
åren. År 2024/2025 blir ett extra dyrt år, medan året 
före och efter, betydligt billigare.

Övriga kanslikostnader
Dessa har minskat kraftigt senare år och det är nu 
svårt att reducera dem ytterligare, inte minst med 
tanke på den ökade inflationen.

De tre kommande årens budgetar visar sammantaget 
ett underskott på cirka 900 tkr. Styrelsen anser att då 
underskottet främst bygger på utvecklingsaktiviteter 
och tidigare år genererat oväntade positiva resultat, 
är det budgeterade underskottet acceptabelt.
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Dokumentnamn: Förslag medlemsavgifter Svenska Bridgeförbundet RS2023 

 
Förslag till beslut om medlemsavgifter  
 
Styrelsen för Svenska Bridgeförbundet föreslår Riksstämman 2023 besluta om att den 
årliga medlemsavgiften för verksamhetsåren 2024-2025 och 2025-2026 blir: 
 
Normal medlemsavgift   300:-  
För juniorer   0:-  
I-medlemmar   0:-  
 
Förslaget innebär en höjning av den normala medlemsavgiften med 20:- samt 
oförändrad för juniorer och I-medlemmar. 
 

 
Styrelsen 
Svenska Bridgeförbundet 
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VALBEREDNINGENS FÖRSLAG – RIKSSTÄMMA 2023 
 
Valberedningens arbete 
Valberedningen har under den gångna perioden bestått av Dan Nilsson, Robert Bäck och Zennica 
Hammar, med Jerry Mähler som suppleant. Mot slutet av valberedningens arbete (augusti 23) stod 
det klart att de valberedningen önskade att Zennica skulle kandidera som ledamot, varför hon 
omgående avsade sig sitt uppdrag i valberedningen, varvid Jerry Mähler tillträdde som ledamot. Kort 
därefter lämnade även Robert Bäck p.g.a. personliga skäl varför valberedningen mot slutet av 
perioden var två personer, och beslutet om att även tillsätta en suppleant visade sig klokt.  
 
Mötespresidium 
Valberedning föreslår riksstämman besluta att till ordförande för riksstämman välja Peggy Nyholm.  
 
Valberedningen föreslår riksstämman besluta att till sekreterare för riksstämman välja Suzanne 
Lemborn.  
 
Förbundsstyrelse Svenska Bridgeförbundet 
Valberedningen föreslår vidare riksstämman besluta om följande styrelse för Svenska 
Bridgeförbundet för verksamhetsåren 2023-2024 och 2024-2025.  
 
Förbundsordförande  
Martin Löfgren   omval 
 
Ordinarie ledamöter  
Carl Ragnarsson   omval 
Rickard Olsson   omval 
Krister Ahlesved   omval 
Birgitta Lagnell   omval 
Mia Breding    nyval, tidigare suppleant 
Zennica Hammar  nyval 
Rune Veneke    nyval 
 
Suppleanter 
Stina Lysebring   nyval 
Ann-Charlotte Nilsson   nyval 
 
Sakrevisorer 
Mårten Gustawsson  omval 
Börje Dahlberg  omval 
 
Valberedningen 2023-09-13 
 
Dan Nilsson och Jerry Mähler 
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Kandidatpresentation för nyval: 
 
Zennica Hammar, Gävleborg   
Jag har ekonomisk utbildning i botten och även gått styr-  
och regler mot automatisering. Har jobbat utomlands i  
många år med utbildning/guide verksamhet. 
 
Sitter i Gävleborgs distriktsförbund sedan ett antal år  
tillbaka, är tävlingsansvarig där och tar även hand om  
hemsidan på distriktet. Sitter även med i SBF:s TK.  
Tillhör Bollnäs BK.  
 
    
 
 
 
Rune Veneke, Skåne 
Bor sedan 1999 i Åhus med hustrun Margareta. Har under  
yrkesverksamma år sysslat med arbetsorganisation, arbetsrätt,  
HR-frågor och företagsrådgivning. 
 
Började spela Bridge först 2015 och har sedan 2016 varit  
sekreterare i Åhus Bridgeklubb samt från 2018 haft ansvar för  
utbildning-rekrytering och med framgång använt ”Gröna  
materialet” dvs grundsystem SAYC med 5-kortsöppning. 
 
Tävlingsledare på klubbnivå sedan 2017, har gått utbildning  
Steg 1 och 2. Fick under 2019 nöjet att vara läsförståelse och korrekturgranskare i 
förbundets projekt ”Minikurser” som gav massor av inspiration och input. Medverkade också 
som granskare och bollplank i slutskedet av ”Ny funktionärshandbok” 2022. Under hösten 
2023 paus i bridgelärarjobbet och spelar i stället så mycket som möjligt på klubbens tävlingar 
och gärna med nya partners.   
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Stina Lysebring, Jönköping 
Jag heter Stina Lysebring och är bosatt i en liten by, som heter  
Marieholm. Den ligger lite utanför samhället Gnosjö i Småland.  
Båda mina föräldrar spelar bridge sedan unga år, och även min  
morfar var bridgespelare. Själv blev jag inte intresserad av bridge  
förrän jag var 24. Då väntade jag mitt första barn och behövde  
ersätta innebandyn med en lite lugnare aktivitet. På tips av min  
mamma gick jag bridgekursen 2011, och sen var jag fast! Jag har  
hunnit få tre barn under min tid som bridgespelare och har  
därför av förklarliga skäl inte kunnat spela så mycket som jag  
skulle önska. Min dotter, 11 år, har gått nybörjarkurs man fastnade  
inte för bridgen tyvärr. Min son, 9 år, ska gå nybörjarkurs nu i oktober. Därför är så klart 
juniorer och utbildning två frågor som jag brinner lite extra för.  
 
Mina bridgemeriter är inte så stora, men jag kan stolt säga att jag deltagit i SM-mixed ett par 
gånger (med varierande resultat). Jag tycker tävlingsbridge är roligast och åker gärna runt 
och spelar silvertävlingar av olika slag. Bridgefestivalen är också högprioriterad för mig! Jag 
ser fram emot att fortsätta utvecklas som bridgespelare. 
 
På plus-sidan har vi att jag är relativt ung (snart 36 år), jag har alltså många år inom bridgen 
framför mig. Jag tycker om att engagera mig och är mån om att göra ett bra jobb när jag 
företar mig något. Bridge är något jag verkligen brinner för! Jag jobbar som lärare och möter 
dagligen barn i åldern 6-12. Jag har även testat att köra minibridge i skolan och sitter på lite 
kunskaper om hur det kan gå till.  
 
På minus-sidan kan jag säga att jag inte har så stor erfarenhet av styrelsearbete. Jag sitter 
just nu som ordförande i Jönköpings läns Bridgeförbund, men jag förlitar mig mycket på stöd 
från mina mer erfarna styrelsekollegor. Det finns mycket inom bridgens värld som jag inte 
har koll på. Dessutom har jag familj, vilket gör att jag måste planera och pussla lite när jag 
ska resa någonstans (möten, tävlingar osv).  
 
 
Ann-Charlotte Nilsson, Västerbotten  
 
Jag heter Ann-Charlotte Nilsson är 57 år, personligen älskar jag  
bridgen för dess utmaning samt det sociala elementet.  
 
BK Björken i Umeå är min hemmaklubb där är jag tävlingsledare, 
 jag har steg 2 licens.  
 
På frågan om vad jag brinner för så blir det utvecklingsbridgen,  
att medverka till att de som börjat med bridge ser hur mycket  
mera det finns att upptäcka och utveckla sig med. 
 
Vi lär så länge vi lever  
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Dokumentnamn: Hitta till riksstämma 2023 

 
Hitta till Riksstämma 2023 
 

 

 

Riksstämman äger rum på Scandic Hotel Örebro Väst. Hotellet ligger precis vid 
E18/E20 och cirka 3 km från Örebro Centrum.   
 
Adress: Västhagagatan 1B, 703 46 ÖREBRO.  
Telefonnummer till hotellet 019 – 767 44 00 
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   FULLMAKT  
 
 
DISTRIKT…………………………………………………………………………………………………………….  
 

 
Svenska Bridgeförbundets Riksstämma 2023 
  
Nedan förtecknade personer har utsetts till ombud för distriktet 
 
 NAMN                ANTAL RÖSTER  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
ERSÄTTARE 
  
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
…………………………………………………………………………………………  …………………..  
 
 
……………………………………………………………………………….  2023     -              -  
 
Ordförande/Sekreterare  

 
         MME 2023-08-29 
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Svenska Bridgeförbundet Röstlängd 2022-2023
Betalande I-medlemmar Juniorer Ständiga Totalt Röster

Bohuslän-Dal 625 91 1 1 718 6
Dalabridgen 420 56 13 2 491 5
Gotland 125 20 7 2 154 2
Gävleborg 451 76 5 3 535 6
Göteborg 1445 177 12 4 1638 9
Halland 992 105 39 4 1140 8
Jämtland/Härjedalen 237 3 4 4 248 3
Jönköping 540 41 22 2 605 6
Medelpad 241 36 1 1 279 3
Mälardalen 735 98 2 0 835 7
Norrbotten 221 21 5 1 248 3
Skåne 3182 340 10 11 3543 15
Stockholm 3105 297 66 27 3495 15
Sydöstra 1290 193 10 4 1497 9
Uppland 879 102 60 15 1056 7
Värmland-Dal 431 50 5 3 489 5
Västerbotten 283 36 8 3 330 4
Västergötland 844 158 6 3 1011 7
Ångermanland 234 51 1 1 287 3
Örebro 690 96 14 10 810 6
Östra Mellansvenska 1379 205 16 11 1611 9
Totalt 18 349 2 246 307 112 21 020 138

Rösträtt vid stämma har ombud, valda på dfbs årsmöten. Med den inskränkningen att samma
 individ inte kan räknas mer än en gång vid upprättande av röstetalsunderlag, äger dfb en röst
för varje påbörjat 100-tal medlemmar upp t o m fem röster, därefter ytterligare en röst per på-
börjat 300-tal medlemmar, enligt slutredovisningen per den 15 juni det år som riksstämma ska 
hållas. 

0-99 1
100-199 2
200-299 3
300-399 4
400-499 5
500-799 6
800-1099 7
1100-1399 8
1400-1699 9
1700-1999 10
2000-2299 11
2300-2599 12
2600-2999 13
3000-3299 14
3300-3599 15
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RESEREGLEMENTE FÖR RIKSSTÄMMAN 2023 
 
Varje deltagare ordnar själv sin resa. SBF ersätter resekostnaden för en delegat per 
distriktsförbund. Generellt ersätter förbundet faktiska resekostnader för en delegat från 
varje distrikt. Om flera delegater är aktuella kommer överskjutande belopp att tas från 
respektive distrikts ruterkonto.  
 
Vid tåg: 
Välj vilket tåg du önskar åka med och skicka dina önskemål till mme@svenskbridge.se så 
bokar vi dina biljetter snarast och skickar dina bekräftelser i retur. Ju tidigare biljetter 
bokas, desto billigare blir de – var rädd om förbundets medel.  
 
Vi behöver veta: från X till Y samt avgångstiderna, om priserna avviker starkt med någon 
timmes avvikelse kommer vi förslå annan avgång. Fullständigt namn och 
mobiltelefonnummer samt e-postadress för den som ska resa. Samt eventuella aktuella 
student/pensionärsrabatter om sådana finns. 
 
Vid flyg: 
Välj vilket flyg du önskar åka med. Skicka dina önskemål till mme@svenskbridge.se. Flyg 
används bara i undantagsfall, när inte andra färdsätt är möjliga eller förutsatt att de 
finns att boka till samma eller mindre kostnad som alternativa tågbiljetter. 
 
Vi behöver veta: från X till Y samt avgångstiderna. Fullständigt namn och 
mobiltelefonnummer samt e-postadress för den som ska resa. 
 
Vid bil: 
Reseersättning utgår med 25 kronor per mil och bil. Här försöker vi samåka i mesta 
möjliga mån. Om ni har plats över i er bil, hör av er så vi kan se om andra deltagare till 
riksstämman kan medfölja från distrikt som passeras på vägen.  

 
För frågor, kontakta undertecknad via mme@svenskbridge.se eller tel: 019-277 24 85.  
 
Med vänlig hälsning 
 
 
Micke Melander 
Svenska Bridgeförbundet 
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RESEERSÄTTNINGSBLANKETT  
Riksstämma 2023 
 

 
 

 Belopp att utbetala kronor 
 
 
 

 

Underskrift av resenären 
 
 

 
OBS! Ersättningen utbetalas till ditt distriktsförbunds ruterkonto. 
 

Namn Distrikt 
  

 

  

  

Färdsätt 
 Flyg  
 
  Flygbuss  

 
 Tåg  

 
 Egen bil (25:-/mil) Antal mil * 25 =  


